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Głowno | Wędkarstwo

Feederowcy rywalizowali 
nad brzegiem Mrożyczki
W niedzielę 16 maja 
na zbiorniku Mrożyczka 
w Głownie zostały rozegrane 
pierwsze w tym roku 
zawody o mistrzostwo koła 
w wędkowaniu metodą typu 
feeder. Ich organizatorem 
było koło nr 029 Głowno 
skierniewickiego okręgu 
Polskiego Związku 
Wędkarskiego.

Metoda wędkowania typu fe-
eder oznacza, że wędkarze korzy-
stali z sygnalizowania brań przez 
drgającą szczytówkę na  końcu 
wędziska.

Zawody rozpoczęły się o  go-
dzinie 7:00 i  trwały do 11:30, 
wzięło w  nich udział 19 wędka-
rzy. Jak poinformował nas prezes 
głowieńskiego koła wędkarzy Ire-
neusz Krakowiak, łowiono głów-
nie leszcze, płocie, karasie oraz 
karpie.

Zwycięzcą i  zdobywcą tytułu 
Mistrza Koła został Tomasz Szad-
kowski, który złowił 5,99 kg ryb. 
Na 2. miejscu w klasyfi kacji upla-
sował się Cezary Jóźwiak (5,74 
kg) i na 3. miejscu Sławomir Mi-
rowski (4,62 kg). 

Wędkarze chętnie pozowali do 
zdjęć ze złowionymi przez siebie 
okazami, jak np. Maciej Cieśla 
na którego wędkę złapał się oka-
zały karaś złoty.  aa

Gmina Stryków | Protesty mieszkańców

Obwodnica Strykowa 
– kto za, kto przeciw?
W wyłożonym niedawno planie zagospodarowania przestrzennego dla części 
Strykowa znalazł się zapis o wybudowaniu kolejnej obwodnicy naszej miejscowości, 
aby wyprowadzić ruch z miasta. Nie wszystkim jednak ten pomysł się spodobał. 
Do Urzędu wpłynęło wiele uwag krytykujących tę inwestycję. 

Sam pomysł obwodnicy nie 
jest niczym nowym. Obwodnica 
zaplanowana została już w  2005 
roku, a w 2013 roku radni jedno-
głośnie uchwalili studium prze-
widujące obwodnicę. Teraz zmie-
niono natomiast jej proponowany 
przebieg. Również tereny wzdłuż 
obwodnicy w obowiązującym pla-
nie przestrzennym miasta Stryko-
wa z  2005 roku zaplanowane są 
pod przemysł. 

W zaproponowanym obecnie 
planie przewidziane jest odsu-
nięcie ruchu od  terenów miesz-
kalnych – głównie od  ulic Pił-
sudskiego i  Słonecznej poprzez 

wyprowadzenie ciężarówek i  sa-
mochodów planowaną obwodnicą. 

Należy pamiętać, że w  obo-
wiązującym obecnie planie ob-
wodnicę od  terenów mieszkal-
nych dzieli raptem kilkadziesiąt 
metrów. Ta znajduje się właściwie 
przy zabudowie. W planie, który 
teraz przedstawił Urząd Miejski, 
przewidziana obwodnica ma być 
„przyjaźniejsza mieszkańcom”.  
– Chcemy wprowadzić zmiany 
w  obowiązującym planie, które 
polepszą byt mieszkańców, a nie 
fi rm – mówi burmistrz Strykowa. 

Jak ma wyglądać 
obwodnica 
w nowym planie?
Nowa obwodnica ma być 

znacznie odsunięta od budownic-
twa mieszkaniowego. W przeci-
wieństwie do planu z 2005 roku, 

od  osiedla ma ją oddzielać 200-
300 metrów, tereny przemysłowe 
i około 50 metrowy izolacyjny pas 
zieleni. W nowym planie przewi-
dziane jest również poszerzenie 
terenów mieszkalnych, co było 
odpowiedzią na prośby mieszkań-
ców. Wjazd na  samą obwodnicę 
przewidziany jest ulicą Brzeziń-
ską z istniejącego już ronda, gdzie 
zrobiona jest już nawet wypustka 
pod taką drogę. 

Zmieniona ma zostać też sze-
rokość pasa ruchu. W obowiązu-
jącym planie obwodnica ma być 
drogą o ruchu przyspieszonym, co 
oznacza, że szerokość pasa będzie 
mieć 50 metrów. Przy nowym pla-
nie droga otrzyma charakter dro-
gi głównej, przez co jej szerokość 
spadnie do ok. 30 metrów. Skąd 
więc pojawiły się głosy sprzeciwu?

Protesty przeciw 
przemysłowi
Nie wszyscy jednak chcą zgo-

dzić się z  tym twierdzeniem, że 
wybudowanie obwodnicy popra-
wi życie mieszkańcom.   str. 27

Głowno | By żyło się lepiej

Mieszkańcy Zabrzeźni mówią STOP zaśmiecaniu lasów
– Nie może tak być! – stwierdzili mieszkańcy Zabrzeźni, 
którym wypoczynek i rekreację w pobliskich lasach 
raz po raz uprzykrzał widok porzuconych śmieci. 
W trosce o środowisko i komfort spacerowiczów 
postanowili, pod takim właśnie hasłem, zorganizować akcję 
sprzątania pobliskich terenów leśnych. Wstępnie, 
spotkanie planowane jest w najbliższą sobotę, 22 maja.

Inicjatywa zrodziła się w czasie 
rozmów mieszkańców Zabrzeźni, 
którzy pobliskie lasy odwiedzali 
przy okazji wypoczynku po pracy, 
rodzinnej rekreacji oraz uprawia-
nia aktywności fi zycznej na świe-
żym powietrzu. Większość z nich 
po takich odwiedzinach była roz-
czarowana widokiem piętrzących 
się śmieci, których przybywało 
w zastraszającym tempie. Na re-
akcję nie trzeba było długo cze-
kać.

– Ta akcja wymyśliła się sama. 
Mam to szczęście, że mieszkam 
na  Zabrzeźni, gdzie wiele osób 
przejawia troskę o  środowisko 
i pragnie dbać o estetykę najbliż-
szej okolicy. Inicjatywa sprzątania 

lasów wyszła więc od nas wszyst-
kich. Regularnie stwierdzaliśmy, 
że śmieci w pobliskich lasach jest 
zbyt dużo. „Nie może tak być” – 
powtarzaliśmy, aż zrodził się po-
mysł, by wspólnie coś w tej kwe-
stii zmienić – tłumaczy Beata 
Wszołek-Lewandowska, radna 
miejska, a  zarazem mieszkanka 
okolicy, która bez wahania zaan-
gażowała się w tę oddolną inicja-
tywę.

Aktywistom udało się nawią-
zać kontakt z  leśniczym, dzięki 
czemu akcja zostanie zorganizo-
wana przy wsparciu ze strony La-
sów Państwowych, które zapew-
niły o  dostarczeniu materiałów 
niezbędnych do skutecznego po-

rządkowania lasów (dostęp do rę-
kawiczek i  worków), a  także do 
odbioru śmieci z kilku ustalonych 
uprzednio punktów, dzięki cze-
mu nie dojdzie do obciążenia bu-
dżetu miejskiego. Spotkanie mi-
łośników ekologii zaplanowano 

na jedną z nadchodzących sobót. 
Wstępnie mowa jest o najbliższej 
sobocie, przypadającej 22 maja, 
jednak do chwili zamknięcia tego 
numeru naszego tygodnika nie 
udało się tego terminu ostatecznie 
potwierdzić. str. 27

Zostawić puszki przy leśnej drodze – to opcja dla tych spośród 
miłośników napojów wyskokowych, którzy się nie wstydzą. 
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Nowy plan będzie 
mniej przychylny 
dla fi rm, zwiększy 
znacznie pas 
izolacji od osiedla, 
zmieni uciążliwe 
dla mieszkańców 
parametry drogi 
oraz umożliwi 
rozwój budownictwa 
mieszkaniowego i paru 
inwestycji gminnych.

Burmistrz 
Witold Kosmowski

ERYK
KIELAK

eryk.kielak@lowiczanin.info

Tak Maciej Cieśla cieszył się ze złowienia karasia złotego. 
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Bezpieczeństwo
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 534 013 030
e-mail: agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
AGNIESZKA WOJCIESZEK

Policja | Zmiana komendanta

Sławomir Wilenczyc 
nowym szefem 
głowieńskiego posterunku
Spore zmiany zaszły 
niedawno w strukturze 
organizacyjnej Komisariatu 
Policji w Głownie. 
Od połowy kwietnia 
głowieński posterunek ma 
nowego komendanta. Został 
nim podinspektor Sławomir 
Wilenczyc.

Nowy komendant zastą-
pił na  tym stanowisku wielolet-
niego szefa głowieńskiej policji 
Bogusława Gorącego, który po 
wielu latach służby odszedł na za-
służoną emeryturę.

– Policja sama dla siebie istnieć 
nie może, funkcjonujemy w spo-
łeczeństwie po to, by zapew-
niać mieszkańcom stan porządku 
i bezpieczeństwa osobistego – 
mówił nowy komendant w trakcie 
kwietniowej sesji Rady Miejskiej 
w Głownie, w czasie której zapre-
zentował radnym swoją sylwetkę.

Podinsp. Sławomir Wilenczyc 
jest doświadczonym funkcjona-
riuszem policji. Służbę w niebie-
skim mundurze pełni od przeszło 
30 lat. Z Głownem związany jest 
od  1 stycznia br., zaś wcześniej 
pracował m.in. w  Łodzi i w  po-

wiecie łódzkim wschodnim. Z po-
chodzenia jest zgierzaninem. Ma 
żonę i dwoje dorosłych dzieci.

– To taki czas w  życiu, który 
człowiek może poświęcić, by coś 
zrobić dla innych – stwierdził pod-
czas ofi cjalnej prezentacji, w cza-
sie której wielokrotnie zaznaczał 
również, że warunkiem efek-
tywnych działań policjantów jest 
współpraca z  lokalną społeczno-
ścią. Przekonywał, że on sam go-
towy jest do podjęcia takiej współ-
pracy z  mieszkańcami nasze-
go miasta. Dodał, że jest otwarty 
na ich potrzeby oraz prośby, nawet 
jeśli będą dotyczyły one spraw 
trudnych i nietypowych.

– Często oglądamy ciemną 
stronę życia, zauważając raczej 
jego cienie niż blaski. Zapraszam 
do współpracy. Służę radą, pomo-
cą i wszystkim, co mam – podkre-
ślił.

Każdy, kto potrzebuje wspar-
cia ze strony funkcjonariuszy 
z Komisariatu Policji w Głownie 
może zgłosić swój problem tele-
fonicznie pod numerem (47) 842-
54-11 lub mailowo na bezpośred-
ni adres nowego komendanta: ko-
mendant.glowno@zgierz.ld.poli-
cja.gov.pl.  aw

Głowno | Kontrowersje wokół „Warsztatu Smaku”

Ogródek niezgody – kto 
ma rację w tym sporze?
Kiedy po wielu miesiącach 
zamknięcia, w branży 
gastronomicznej pojawiła 
się wreszcie szansa 
na otwarcie ogródków 
restauracyjnych, właściciele 
bistro „Warsztat Smaku” 
nie posiadali się 
z radości. Ich szczęście 
nie trwało jednak długo, 
bo na horyzoncie rychło 
pojawiły się problemy.

Kontrowersje narosły wokół 
zainstalowanego niedawno przed 
budynkiem restauracji drewnia-
nego stelaża, który pełni dziś rolę 
zadaszonego ogródka gastrono-
micznego. Zdaniem właściciela 
wspomnianego obiektu, taki po-
mysł nie spodobał się mieszkań-
com osiedla, którzy – jak twierdzi 
– byli nastawieni nieprzychylnie 
do tego stopnia, że złożyli w Spół-
dzielni Mieszkaniowej w Głownie 
pismo z prośbą o likwidację tego 
ogrodzenia. Sytuację szeroko opi-
sano w informacji opublikowanej 
na  facebookowym fanpage’u re-
stauracji.

– Jest nam strasznie przykro 
i smutno, mamy wrażenie, że cią-
gle mamy pod górkę. Mimo to nie 
poddajemy się. Chcemy stworzyć 
miejsce przyjazne wszystkim, 
gdzie będzie można miło spędzać 
czas. Bardzo prosimy Was o po-
moc! Prosimy o  nagłaśnianie tej 
sytuacji, każde udostępnienie jest 
na wagę złota! – apelowano.

W trosce o komfort 
i bezpieczeństwo
Naszemu reporterowi udało się 

dotrzeć do właściciela restauracji, 
który przyznał, że zamontowane 
niedawno ogrodzenie nie wszyst-
kim się spodobało. Trudno mu 
jednak zrozumieć motywację ta-
kich osób, bo – jak przekonuje – 
drewniane bariery zamontowano 
w trosce o komfort i bezpieczeń-
stwo gości. Zastosowane zadasze-
nie ma bowiem chronić odwie-
dzających przed deszczem, zaś 
ogrodzenie przed nadjeżdżający-
mi samochodami, co szczegól-
nie istotne wydaje mu się biorąc 
pod  uwagę lokalizację obiektu, 

a  więc funkcjonowanie tuż przy 
osiedlowej ulicy. 

Dodaje, że jednocześnie jest to 
odpowiedź na  potrzeby samych 
klientów, którzy wielokrotnie su-
gerowali, iż w tym miejscu przy-
dałoby się zastosowanie podobne-
go rozwiązania.

Zdecydowana reakcja niektó-
rych osób dziwi go tym bardziej, 
że – jak zapewnia – podobny 
ogródek funkcjonuje w tym miej-
scu od wielu lat. Problem pojawił 
się dopiero, gdy teren z  którego 
dotychczas korzystali goście ogro-
dzono drewnianym stelażem.

– Staraliśmy się zrobić coś faj-
nego, w co zainwestowaliśmy pie-
niądze zaoszczędzone z  trudem, 
bo  wiadomo jaka była sytuacja, 
a teraz próbuje się nas tego pozba-
wić. To przykre – komentuje nasz 
rozmówca.

Wyrazy wsparcia płyną 
od stałych bywalców
Opublikowany w  Internecie 

apel poruszył wielu stałych by-
walców tego miejsca. Niektórzy 
z  nich, przy okazji pierwszych 
po przerwie odwiedzin podpisali 
się pod petycją w sprawie dalsze-
go funkcjonowania obiektu w no-
wej formie. Z zapowiedzi naszego 
rozmówcy wynika, że pismo nie-
bawem zostanie złożone w Spół-
dzielni Mieszkaniowej w  Głow-
nie, która jest właścicielem tego 

terenu, udostępniając go na mocy 
dzierżawy.

– Zależy nam, by zadaszony 
ogródek pozostał w tym miejscu, 
dlatego również złożymy pismo 
do  spółdzielni. Podpisów mamy 
już sporo, a od swoich gości otrzy-
mujemy wiele dowodów wspar-
cia. Nie wiem co znalazło się 
w  petycji złożonej przez miesz-
kańców osiedla i jaka jest skala 
tego problemu, ale sądzę, że nie-
wielka. Mamy nadzieję na poro-
zumienie ze spółdzielnią – zauwa-
ża właściciel „Warsztatu Smaku”.

Petycji nie było, 
ale problem jest?
O wyjaśnienia w  tej spra-

wie poprosiliśmy także preze-

sa Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Głownie, Janusza Zwolińskie-
go, który przekonuje, że dotych-
czas żadna petycja w  tej spra-
wie nie wpłynęła. Co więcej, nie 
było nawet telefonicznych zgło-
szeń od osób, które uskarżałyby 
się na  funkcjonowanie ogródka 
gastronomicznego przy wspo-
mnianej restauracji. 

W jego opinii, problem jed-
nak istnieje i jest niemały, a wy-
nika z  faktu, że na budowę po-
dobnego ogrodzenia nie było 
pozwolenia. Zapewnia, że 
wcześniej właściciela osiedlo-
wej restauracji poinformowano 
o  tym, iż w  przypadku jakich-
kolwiek planów inwestycyjnych 
konieczne jest wydanie zgody 
poprzedzone drogą formalną, 
obejmującą zgłoszenie planów 
spółdzielni, wydanie stanowiska 
przez Radę Nadzorczą oraz kon-
sultacje społeczne.

– Wszystko odbyło się z  po-
minięciem procedur, a  jeśli nie 
ma zgody na  montaż takiego 
obiektu to jego funkcjonowanie 
nie jest zgodne z  prawem. Za-
równo do właściciela restauracji, 
jak i do dzierżawcy tego terenu 
wysłaliśmy już pismo, w którym 
wnioskowaliśmy o  jego natych-
miastowe usunięcie – tłumaczy 
prezes Janusz Zwoliński.

Do tematu wrócimy.  
Agnieszka Wojcieszek

Tak dziś prezentuje się Warsztat Smaku. Jakie będą dalsze losy drewnianego ogrodzenia? 

Wszystko odbyło 
się z pominięciem 
procedur, a jeśli 
nie ma zgody 
na montaż takiego 
obiektu to jego 
funkcjonowanie 
nie jest zgodne 
z prawem. 

Podinsp. Sławomir Wilenczyc gościł w trakcie kwietniowej sesji Rady 
Miejskiej w Głownie. 
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Gmina Stryków | Policja apeluje

Potrzebna pomoc świadków
Rower miejski marki Tander 

został skradziony 12 maja przy 
ul. Kolejowej w Głownie. Był po-
zostawiony był przy stacji PKP. 
Zgłoszenia dokonano o godzinie 
5.45. Jednoślad miał kolor czarny, 
a jego wartość oszacowano na 600 
złotych. Świadkowie tego zdarze-
nia proszeni są o kontakt z Komi-
sariatem Policji w Głownie.

Z kolei strykowscy policjan-
ci wciąż poszukują sprawcy de-

wastacji samochodu osobowego 
marki Audi. Zgłoszenia w tej spra-
wie dokonano w sobotę (15 maja) 
ok. godziny 8.00. Pojazd zaparko-
wany był przy ul. Warszawskiej 
w Strykowie, gdzie nieznani 
sprawcy porysowali go ostrym na-
rzędziem. 

Każdy, kto posiada wiedzę na 
temat tego zdarzenia proszony jest 
o kontakt z Komisariatem Policji 
w Strykowie.  aw

Głowno | Brawurowa jazda

Uderzył w słup i uciekł
2,9 promila alkoholu we krwi 

miał w chwili badania kierowca 
Volkswagena, który wjechał w 
słup przy ul. Wiśniowej w Głow-
nie, a następnie odjechał w miej-
sca zdarzenia. 

Brawurowa jazda miała miej-
sce w niedzielę, 16 maja o godz. 
21.15. Kierowca Volkswagena 
prawdopodobnie przekroczył do-
zwoloną prędkość, po czym utra-
cił panowanie nad pojazdem, w 

wyniku czego wjechał w przy-
drożny słup, po czym oddalił się 
z miejsca zdarzenia. Policjantom 
udało się ustalić tożsamość kie-
rującego. Okazał się nim 41-letni 
mieszkaniec powiatu zgierskie-
go. Badanie na obecność pozio-
mu alkoholu we krwi wykazało 
2,9 promila. Postępowanie okre-
śli, czy mężczyzna znajdował się 
w stanie nietrzeźwości również w 
trakcie jazdy.  aw

Głowno i okolice
 Do potrącenia przebiegającej 

przez jezdnię sarny doszło 13 maja 
o godzinie 21.20 w Antoniewie. 
Zwierzę wpadło pod koła Forda, ja-
dącego od strony Głowna w kierun-
ku Glinnika. Kierowca pojazdu był 
trzeźwy i nie potrzebował pomocy 
medycznej. Sarna padła.

 Wyczuwalna woń gazu w bu-
dynku mieszkalnym stała się przy-
czyną strażackiej interwencji prze-
prowadzonej w piątek (14 maja) ok. 
godziny 10.35 na Hucie Józefów w 
Głownie. Ostatecznie, okazało się, 
że przyczyną unoszenia się charak-
terystycznego zapachu był niedo-
kręcony zawór przy butli gazowej. 

 Brak ostrożności stał się przy-
czyną zderzenia dwóch pojazdów, 
we wtorek 18 maja o godzinie 13.05 
przy ul. Złotej w Głownie. Podczas 
manewru cofania, ostrożności nie 
zachowała kierująca samochodem 
marki Audi, 24-letnia mieszkanka 
powiatu zgierskiego, która uderzyła 

w pojazd marki Renault. Sprawczy-
nię ukarano mandatem.

Stryków i okolice
 1,12 promila alkoholu we krwi 

miał 64-letni mieszkaniec powiatu 
zgierskiego, który w niedzielny po-
ranek (16 maja) poruszał się moto-
rowerem przez Niesułków-Kolonię. 
Przez policjantów został zatrzymany 
do rutynowej kontroli. 

 Wymuszenie pierwszeństwa 
na skrzyżowaniu ul. Warszawskiej 
i Sowińskiego w Strykowie za-
kończyło się zderzeniem dwóch 
samochodów osobowych. Do 
zdarzenia doszło w poniedziałek 
17 maja o godzinie 6.40. Sprawcą 
okazał się kierowca Hondy, 21-letni 
mieszkaniec Łodzi, który wykonując 
manewr skrętu w lewo, w kierunku 
Głowna, nie ustąpił pierwszeństwa, 
jadącemu prawidłowo ul. Warszaw-
ską kierowcy Forda. Poszkodowany 
to 45-letni mieszkaniec powiatu ło-
wickiego. 
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Edukacja | I Liceum Ogólnokształcące

Oliwia Majtczak – pierwsza 
wśród równych sobie
Primus Inter Pares, czyli „Pierwszy wśród równych sobie”, to honorowy 
tytuł przyznawany przez Radę Pedagogiczną I Liceum Ogólnokształcącego 
w Głownie. Najwyższe wyróżnienie dla absolwenta szkoły przyznano  
– jako pierwszej w historii – Oliwii Majtczak. 

O sukcesach Oliwii wielokrot-
nie pisaliśmy już na łamach na-
szego tygodnika, m.in. za sprawą 
stypendium Prezesa Rady Mini-
strów, które otrzymała dwukrot-
nie oraz stypendium „Nasz Pry-
mus”, które zdobyła aż trzy razy. 
Dziś maturzystka może pochwalić 
się również honorowym tytułem 
Primus Inter Pares, czyli rodzajem 
najwyższego wyróżnienia dla ab-
solwenta szkoły.

– Bardzo cieszę się z  tego ty-
tułu. Dzięki niemu zapiszę się 
w  historii szkoły, a  tego się nie 
spodziewałam. Samo wyróżnie-
nie również było dla mnie niespo-
dzianką. Dodam, że bardzo miłą  
– powiedziała Oliwia w rozmowie 
z naszym reporterem w piątkowe 

popołudnie. Był to czas, kiedy ab-
solwentka I LO cieszyła się nie 
tylko z  przyznanej nagrody, lecz 
także z zakończenia maturalnych 
zmagań.

– Czuję ulgę, bo choć sama 
matura nie była najtrudniejsza, to 
stres był ogromny. Ostatnie mie-
siące przed maturą też były bar-
dzo trudne. Na pewno przyda się 
odpoczynek. Cieszę się, bo przede 
mną najdłuższe wakacje w życiu  
– zauważa nasza rozmówczyni.

Niewykluczone, że po letnim 
odpoczynku absolwentkę I LO 
znów czeka sporo nauki, bowiem 
– jak przyznała – swoją przyszłość 
wiąże z medycyną.

Dodajmy, że tytuł Primus Inter 
Pares Oliwia Majtczak otrzymała 

jako pierwsza w historii I Liceum 
Ogólnokształcącego w  Głow-
nie. Kandydatem do niego może 
być uczeń klasy programowo 
najwyższej, który uzyskał naj-

wyższą średnią ocen na świadec-
twie ukończenia liceum, otrzy-
mał z  zachowania w  każdym 
roku nauki ocenę bardzo dobrą 
lub wzorową, a zarazem posiadał  
na swoim koncie wyróżniające 
osiągnięcia w konkursach przed-
miotowych. To – i jeszcze więcej 
– udało się zdobyć właśnie Oliwii 
Majtczak.  aw

Powiat zgierski | Akcja #SzczepimySię

Sami już się zaszczepili, 
teraz zachęcają innych
Jedni obawiają się ciężkiego przebiegu infekcji,  
innym marzy się daleki wyjazd, a są i tacy, którzy chcieliby 
wreszcie spotkać się z bliskimi bez obaw.  
Powodów, by zaszczepić się przeciwko COVID-19, jest 
wiele, bo ilu zaszczepionych, tyle motywacji. Starostwo 
Powiatowe w Zgierzu zorganizowało nietypową akcję 
o mieszkańcach i dla mieszkańców.

W ramach akcji #Szczepimy-
Się na facebookowym fanpage’u  
Powiatu Zgierskiego prezento-
wani są przedstawiciele m.in. 
naszej okolicy, którzy już pod-
dali się szczepieniu i  zechcie-
li podzielić się z innymi swoimi 
przemyśleniami na ten temat. 
Większość osób uczestniczących 
w projekcie przekonywała, iż za 
decyzją o  szczepieniu stało pra-
gnienie dbałości o zdrowie i bez-
pieczeństwo najbliższych, a więc  
członków rodziny oraz współpra-
cowników.

Jako pierwsza w  powiatowej 
akcji wystąpiła podkom. Mag-
dalena Nowacka – rzecznik pra-
sowy Komendy Powiatowej Po-
licji w  Zgierzu, współpracująca 
również z  naszą redakcją. Jak  
na funkcjonariuszkę policji przy-
stało, w rozmowie na temat szcze-
pień wskazała przede wszystkim 
na znaczenie bezpieczeństwa.

– Szczepię się, bo w kwestiach 
bezpieczeństwa dbam nie tylko 
o siebie, ale też o  innych – pod-
kreśliła.

Bohaterem powiatowej ak-
cji był również bryg. Bartłomiej 
Tomczuk, dowódca JRG w Stry-
kowie, który także pozwolił się 

sfotografować z  zaświadczeniem 
potwierdzającym przyjęcie szcze-
pionki. 

– Żebym mógł jako strażak 
nieść pomoc innym, sam muszę 
być zdrowy i w pełni sił, dlatego 
postanowiłem się zaszczepić – za-
pewniał.

Wśród osób, które wzięły 
udział w akcji, znalazł się również 
mieszkaniec Głowna – Wojciech 
Brzeski, pełniący funkcję człon-
ka Zarządu Powiatu Zgierskiego. 
Jak przyznał, powodami, dla któ-
rych się zaszczepił, była dbałość 
o zdrowie rodziny, a także charak-
ter pracy, jaką wykonuje.

– Moja praca wymaga kontak-
tów z  ludźmi, częstych spotkań. 
Zaszczepiłem się, by nie narażać 
ani siebie, ani moich współpra-
cowników i by starostwo jak naj-
szybciej wróciło do bezpośredniej 
obsługi mieszkańców – powie-
dział.

W rozmowie z naszym repor-
terem Wojciech Brzeski dodał, 
że jest po pierwszej dawce szcze-
pionki i dotychczas nie miał żad-
nych niepokojących objawów 
z  tym związanych, zaś podanie 
kolejnej dawki w jego przypadku 
możliwe będzie już jutro.  aw

Troska o bezpieczeństwo rodziny i współpracowników to częsty 
powód, dla którego szczepią się mieszkańcy powiatu zgierskiego. 
Na zdjęciu: Wojciech Brzeski, członek Zarządu Powiatu Zgierskiego,  
z zaświadczeniem potwierdzającym przyjęcie pierwszej dawki szczepionki. 

FO
T.

 P
O

W
IA

T 
ZG

IE
R

S
K

I/
M

AT
E

R
IA

ŁY
 P

R
O

M
U

JĄ
C

E
 A

KC
JĘ

 #
S

ZC
ZE

P
IM

YS
IĘ

Głowno | Wiosenne spławikowe zawody wędkarskie 

Niedzielne wędkowanie nad Mrożyczką 
Pierwsze w tym roku zawody o mistrzostwo  
koła w wędkowaniu metodą spławikową 
organizuje koło nr 029 Głowno skierniewickiego 
okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego. 

Odbędą się one w  niedzielę, 
23 maja, na zbiorniku Mrożyczka 
w Głownie. Zbiórka uczestników 
zawodów zaplanowana została  
na godzinę 6.00 na parkingu przy 
Urzędzie Miejskim w  Głownie. 
Zawody odbędą się w trzech ka-
tegoriach: seniorskiej, kobiecej 

oraz U-25. Zmagania dla junio-
rów i  kadetów będą zorganizo-
wane w  późniejszym terminie  
– na pewno jeszcze w czerwcu. 

Zawody będą odbywać się 
w reżimie sanitarnym. Obowiąz-
kiem zawodnika jest posiada-
nie maseczki zakrywającej usta 

i nos. Na miejscu dostępne będą 
tez płyny do dezynfekcji rąk. 
Przewidywany czas wędkowa-
nia to 4 godziny. Są to zawody 
dla członków koła PZW Głow-
no, a  warunkiem uczestnic-
twa w nich są opłacone bieżące 
składki członkowskie. Można to 
zrobić w siedzibie PZW Głowno 
w dawnej Szkole Podstawowej nr 
4 przy ulicy Tadeusza Kościusz-
ki 11 w każde poniedziałki, śro-
dy i piątki w godzinach od 16.00  
do 18.30.  mak

Gmina Głowno | Konkurs wielkanocny

Nagrody już  
w rękach laureatów
Ponad 50 prac plastycznych wpłynęło w tym roku 
na gminny konkurs wielkanocny. Najpiękniejsze 
kartki świąteczne przygotowali uczniowie  
ZSP w Mąkolicach i Lubiankowie.

Podsumowanie artystycznej 
rywalizacji połączone z  wręcze-
niem nagród laureatom odbyło się 
12 maja w Ośrodku Upowszech-
niania Kultury w Bronisławowie. 
W  kategorii klas I-IV najlepsi 
okazali się: Michał Kwitkowski 
z ZSP w Mąkolicach (I miejsce), 
jego szkolna koleżanka – Oliwia 
Sobierajska (II miejsce) oraz Rok-
sana Dubiel z ZSP w Lubiankowie 
(III miejsce). Wspomniane pla-
cówki miały swoich reprezentan-
tów również w „starszej” kategorii 
(klasy V-VIII). Pierwsze miejsce 
zdobył w niej Szczepan Zjawiony 
z ZSP w Mąkolicach, drugie Olga 

Grzelak, będąca przedstawiciel-
ką ZSP w Lubiankowie, zaś trze-
cie Julia Rogalska uczennica ZSP 
w Mąkolicach. Zwycięzcy już cie-
szą się z nagród w postaci książek, 
dyplomów, przyborów szkolnych  
oraz gadżetów promocyjnych 
gminy. 

Pozostali uczestnicy tej rywali-
zacji otrzymali wyróżnienia, a ze 

względu na sytuację epidemicz-
ną, swoje nagrody mogą odbie-

rać osobno – w godzinach pracy 
OUK w Bronisławowie.  aw

Uśmiechnięci laureaci – to oni przygotowali najpiękniejsze kartki 
wielkanocne. 
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Bardzo cieszę się 
z tego tytułu.  
Dzięki niemu zapiszę 
się w historii szkoły, 
a tego się  
nie spodziewałam.

Oliwia Majtczak

Oliwia Majtczak otrzymała 
tytuł Primus Inter Pares jako 
pierwsza w historii I Liceum 
Ogólnokształcącego w Głownie.
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Tak prezentuje się plan przebudowy budynku MOK-u (widok z góry na parter) według wstępnej koncepcji. 
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Głowno | Miejski Ośrodek Kultury

Koncepcja modernizacji już jest  
– co na to mieszkańcy?
Czas epidemii, który dla Miejskiego Ośrodka Kultury 
w Głownie z jednej strony oznaczał ograniczenie 
działalności kulturalno-edukacyjnej, z drugiej sprzyjał 
realizacji innego zadania, a mianowicie stworzeniu 
wizji kompleksowej modernizacji budynku placówki 
wraz z zagospodarowaniem terenu wokół niego. 
Niedawno pojawiła się wstępna koncepcja  
przebudowy tego obiektu.

O inwestycyjnych planach 
na  przyszłość rozmawialiśmy 
z  dyrektorem MOK-u, Grzego-
rzem Sławińskim, przed rokiem 
– w  związku z  objęciem przez 
niego wspomnianego stanowi-
ska (8/2020). Już wówczas za-
powiadaliśmy m.in. przebudowę 
sali widowiskowej, modernizację 
instalacji wodno-kanalizacyjnej 
i centralnego ogrzewania, a także 
remont łazienek. 

Co wykazały 
konsultacje społeczne?
Czas epidemii, który znaczą-

co ograniczył możliwości ośrod-
ka w  kwestii organizacji imprez, 
wydarzeń kulturalnych oraz za-
jęć edukacyjnych sprzyjał podję-

ciu kolejnych kroków, zmierzają-
cych do realizacji zapowiadanej 
inwestycji. W  poprzednich mie-
siącach dokonano więc inwenta-
ryzacji budynku, zaś na początku 
maja br. zaprezentowano przy-
gotowaną przez pracowników 
MOK-u wstępną koncepcję kom-
pleksowej modernizacji placówki. 
To etap, który poprzedza przygo-
towanie formalnego projektu bu-
dowlanego, dlatego połączono 
go z  konsultacjami społecznymi. 
Chętni mogli zgłaszać swoje su-
gestie do 14 maja. – Chcieliśmy, 
by mieszkańcy wiedzieli o  tych 
planach i mogli się w tej sprawie 
wypowiedzieć. Szczerze mówiąc, 
liczyłem na  większe zaintereso-
wanie, ale w oparciu o nadesłane 

opinie mogę powiedzieć, że poja-
wiły się sugestie, by nie likwido-
wać balkonu – zauważa Grzegorz 
Sławiński, dyrektor MOK-u.

Wątpliwości wobec 
likwidacji balkonu
Najważniejszym elementem 

wspomnianej koncepcji jest bo-
wiem kompleksowa przebudowa 
sali widowiskowej, umożliwiająca 
stworzenie widowni o charakterze 
amfiteatralnym (wznoszący się 
poziom foteli) wraz z konieczno-
ścią likwidacji dotychczasowego 
balkonu. To właśnie ostatni z ele-
mentów wzbudził wątpliwości 
niektórych mieszkańców naszego 
miasta. Zainteresowani twierdzi-
li, iż balkon wydaje się istotnym, 
wręcz kultowym fragmentem 
wyposażenia tej sali, dlatego nie 
należy z  niego rezygnować zbyt 
pochopnie. Byli i tacy, którzy za-
proponowali kompromis, czyli 
częściową rezygnację z balkonu.

– Mieszkańcy przyzwyczaili 
się do architektonicznego układu 
obiektu, więc ze względu na sen-

tyment byłoby im trudno się z bal-
konem pożegnać. Biorąc jednak 
pod uwagę komfort śledzenia wi-
dowisk scenicznych, obecny układ 
jest mało korzystny, o wiele lepsza 
byłaby widownia o  charakterze 
amfiteatralnym – twierdzi nasz 
rozmówca, zapowiadając jednak, 
że sugestie mieszkańców zostaną 
w  miarę możliwości wzięte pod 
uwagę.

Wewnątrz sztuka, 
na zewnątrz rekreacja
Co jeszcze przewiduje nowa 

koncepcja? Przede wszystkim 
gruntowne odnowienie zarówno 
widowni, jak i sceny, która – zgod-
nie z  sugestiami występujących 
na deskach ośrodka artystów – ma 
zostać obniżona. Sala zostanie po-
nadto wyposażona w profesjonal-
ny sprzęt, a  więc aparat kinowy, 
stałe nagłośnienie, nowoczesne 

oświetlenie oraz urządzenia do 
automatyzacji sceny (tzw. sztan-
kiety). Gruntownie zmodernizo-
wane zostaną również instalacje 
wewnętrzne: wodno-kanalizacyj-
na, elektryczna oraz centralnego 
ogrzewania. Zmiany obejmą także 
teren dzisiejszej biblioteki publicz-
nej, która zgodnie z planem prze-
niesiona zostanie do innej lokali-
zacji. Będzie nią prawdopodobnie 
budynek dawnego gimnazjum 
miejskiego. Wówczas w  budyn-
ku przy ul. Kopernika wygospo-
darowana zostanie przestrzeń 
na salę wystawową oraz małą ka-
wiarnię. Unowocześnione zosta-
ną ponadto pomieszczenia znaj-
dujące się na  piętrze. Dodajmy,  
że obiekt w całości dostosowany 
zostanie do potrzeb osób niepeł-
nosprawnych. Zgodnie z  zapre-
zentowaną wizją zasadniczo zmie-
ni się to, co na  zewnątrz: nowa 
koncepcja uwzględnia bowiem 
zagospodarowanie otoczenia bu-
dynku z tarasem na cele ogródka 
gastronomicznego i parking. Pla-
nowane jest także urządzenie zie-
leni z miejscami do rekreacji. 

Czy uda się zdobyć 
dofinansowanie?
Konsultacje społeczne już się 

zakończyły, dlatego niebawem za-
mówiony zostanie projekt budow-
lany. Szacuje się, że zostanie on 
wykonany na przełomie paździer-
nika i listopada br.

A co z finansowaniem? Prócz 
środków z  budżetu miejskiego, 
wskazuje się przede wszystkim 
na  dofinansowanie zewnętrzne  
– zarówno krajowe, jak i europej-
skie. – Liczymy, że uda się zdobyć 
dofinansowanie zewnętrzne, ale 
musimy być w tej kwestii ostrożni. 
Wstępnie kalkulujemy, że może 
być to w  2022 roku – zauważa 
Grzegorz Sławiński.

Zajęcia wróciły 
po przerwie
Przypomnijmy, że w  miniony 

poniedziałek (17 maja) w MOK-u 
ruszyły stałe zajęcia artystyczne. 
Zaprezentowany harmonogram 
obowiązuje do końca czerwca br. 
i  przewiduje warsztaty taneczne, 
muzyczne oraz plastyczne. Odby-
wają się one w grupach 12-osobo-
wych z zachowaniem zasad reżi-
mu sanitarnego.  aw

Jak gmina Stryków
sponsoruje
niepełnosprawnych sportowców. str. 25Aktualności

REKLAMA

RZUT OKIEM | CENTRUM NABRAŁO BLASKU

Dwie ekipy prowadziły w ubiegłym 
tygodniu wiosenne prace porządkowe 
w centrum Głowna. Na Placu Wolności, 

gdzie wzmożonych działań wymagała 
m.in. zanieczyszczona kostka brukowa, 

zobaczyć można było pracowników 
gospodarczych Urzędu Miejskiego 

w Głownie. Z kolei pobliski Park im. Armii 
Krajowej nowego blasku nabrał dzięki 

staraniom pracowników Miejskiego 
Zakładu Komunalnego w Głownie. – Prace 
porządkowe rzeczywiście są prowadzone, 
a oprócz nich jeszcze koszenie, koszenie, 
koszenie – potwierdził w rozmowie z nami 

dyrektor Jacek Skwierczyński z MZK. aw FO
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Głowno | Spółka telekomunikacyjna wystawiła nieruchomość za 2,1 mln złotych 

Budynek na sprzedaż, ale poczta zostanie 
Biurowo-mieszkalny budynek w centrum 
Głowna, sąsiadujący z Urzędem Miejskim gmach, 
w którym od bardzo wielu lat działa główna 
i największa w mieście placówka Poczty Polskiej, 
został wystawiony na sprzedaż. 

Nieruchomość należy do spółki 
telekomunikacyjnej Orange (kie-
dyś była to Telekomunikacja Pol-
ska S.A.) i znajduje się na działce 
o łącznej powierzchni 3.479 m2. 

– Co to oznacza dla poczty? 
Nie będzie jej tutaj? – zaniepoko-
ił się nasz rozmówca, mieszkaniec 
Głowna, który znalazł w interne-
cie ogłoszenie o sprzedaży nieru-
chomości. 

Jak ustaliśmy, nawet jeśli budy-
nek znajdzie nowego właściciela 
(co nie jest tak oczywiste, bowiem 

jest na sprzedaż już od kilkuna-
stu tygodni), poczta w tym miej-
scu pozostanie. Warunkiem sprze-
daży nieruchomości jest bowiem 
ustanowienie przez nabywcę tzw. 
ograniczonego prawa rzeczowego 
dla infrastruktury teletechnicznej 
Orange (pomieszczenia o  łącz-
nej powierzchni około 416 m2)  
oraz właśnie dla pomieszczeń 
Poczty Polskiej (429,34 m2). 

Co jest więc do sprzedaży  
za 2,1 mln złotych? Na ogrodzo-
nym terenie znajduje się budy-

nek biurowy 1-kondygnacyjny 
z  piwnicą, o  powierzchni użyt-
kowej 1498,90 m2 oraz budynek 
garażowy (267,93 m2) i technicz-
ny (45,24 m2). Murowany obiekt 
wybudowany w  latach 90. i  jest 
podzielony jest na trzy niezależ-
ne od siebie części: mieszkalną 
oraz Urząd Pocztowy z wejściem 
od strony południowo-zachodniej 
oraz biurową z wejściem od strony 
południowo-wschodniej. Ponad-
to do dyspozycji jest wewnętrz-
ny parking ze sporą ilością miejsc 
postojowych. Obecnie w  budyn-
ku działa wyłącznie poczta, po-
została część stoi pusta. Zgodnie 
z  miejscowym planem zagospo-
darowania przestrzennego z 2016 
roku, teren jest przeznaczony pod 
zabudowę usługową. Nie podlega 
ochronie konserwatorskiej.  mak Nawet jeśli budynek zostanie sprzedany, poczta nadal będzie działała w tym samym miejscu. 
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Stryków | Budowa oświetlenia boiska przy ul. Brzezińskiej 

Żeby można było grać po zmierzchu 
Oświetlenie boiska 
piłkarskiego przy 
ul. Brzezińskiej jest 
instalowane na zlecenie 
władz Strykowa. 

Nowe oświetlenie ma zapew-
nić korzystanie z boiska nie tylko 
przy wczesnym zmierzchu, ale też 
w  porze wieczornej. Wokół bo-
iska zostanie ustawionych 6 masz-
tów oświetleniowych o wysokości 
18 metrów z  12 energooszczęd-
nymi oprawami typu LED. Koszt 
inwestycji jest spory, bowiem sa-
morząd zapłaci za roboty ponad 
235 tys. zł. Prace rozpoczęły się 
w  ubiegłym tygodniu i  mają za-
kończyć się wraz z końcem maja.

W maju ubiegłego roku z bu-
dżetu gminy Stryków sfinanso-

wano system automatycznego na-
wadniania boiska. Dzięki temu 
możliwie jest regularnie nawad-
nianie murawy piłkarskiej, przy 
znacznej oszczędności zużycia 
wody, a co za tym idzie – zmniej-
szeniu wydatków. Instalację wy-
konała lokalna firma z  Dobrej. 
Z  wykonania automatycznego 
nawadniania szczególnie zado-
wolony był prezes Grzegorz Ko-
złowski, który przez wiele lat, 
poświęcając swój czas, dbał o mu-
rawę, przekładając zraszacze  
na boisku. 

To nie koniec zaplanowanego 
na bieżący rok rozwoju infrastruk-
tury boiska Zjednoczonych Stry-
ków. W  sąsiedztwie istniejącego 
budynku klubowego zostanie do-
budowana kolejna część, przezna-
czona również dla kolarzy LUKS 
Dwójka Stryków. Z pomieszczeń, 
w  których znajdować się będzie 
siłownia i  sala fitness, korzystać 
będą mogli zawodnicy obu klu-
bów oraz mieszkańcy.  mak

Prace przy budowie oświetlenia powinny zostać zakończone  
do końca maja. 
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Gmina Głowno | Ruszyły remonty dróg

Warto przygotować się  
na utrudnienia w ruchu

Czasowych utrudnień w orga-
nizacji ruchu mogą spodziewać 
się mieszkańcy gminy Głowno, 
a wszystko za sprawą inwestycji 
drogowych, które właśnie się roz-
poczynają. Chodzi o moderniza-
cję dróg gminnych w Mąkolicach, 
Kamieniu i Ostrołęce.

W Mąkolicach wyremonto-
wany zostanie odcinek drogi we-
wnętrznej o długości 631 mb. Na 
nawierzchni pojawi się warstwa 
wyrównawcza oraz nowa nakład-
ka bitumiczna o łącznej grubości 
8 cm. Pobocza zostaną uzupełnio-
ne i wyprofilowane z tłucznia ka-
miennego o grubości 20 cm.

W Kamieniu, na odcinku  
1.786 mb, oprócz warstwy wy-
równawczej, nakładki bitumicznej 
o łącznej grubości 8 cm oraz wy-

profilowania poboczy, wymienio-
ne zostaną dwa istniejące przepu-
sty pod drogą wraz ze ściankami 
czołowymi. Planowane jest rów-
nież odmulenie istniejącego rowu 
przydrożnego w granicach istnie-
jącego pasa drogowego.

Odcinek o dł. 720 mb wyre-
montowany zostanie w Ostrołęce. 
Prace obejmą ułożenie warstwy 
wyrównawczej, położenie nowej 
nakładki bitumicznej (łączna gru-
bość 8 cm), pobocze uzupełnione 
i wyprofilowane zostanie z tłucz-
nia o grubości 15 cm.

Wszystkie zadania zrealizuje 
Przedsiębiorstwo Budowy Dróg 
i Mostów Erbedim z Piotrkowa 
Trybunalskiego za 1.093.655,21 zł 
brutto. Termin inwestycji upłynie 
pod koniec czerwca.  aw
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Gmina Stryków | Rozliczenia PIT – zgrzyta między samorządami

Prezydent Łodzi chce podatków 
naszych mieszkańców
Do końca kwietnia można było rozliczać podatek dochodowy od osób 
fi zycznych, tzw. PIT. Wśród samorządów jest to walka o przekonanie 
mieszkańców, do czyjej kasy trafi ą ich podatki. Z tego powodu Prezydent 
Łodzi, Hanna Zdanowska, rozesłała list zachęcające do odprowadzenia 
podatku przez mieszkańców m.in. Strykowa czy Głowna do... Łodzi!

Na skrzynki pocztowe miesz-
kańcy naszych okolic w zeszłym 
miesiącu dostali materiały promo-
cyjne miasta Łodzi informujące 
o Karcie Łodzianina, a  także lo-
terii podatkowej. Karta Łodziani-
na to przygotowany specjalnie dla 
Łodzian system promocji i zniżek, 
z których korzystać można na te-
renie całego miasta. Obowiązu-
ją one m.in. w muzeach, restau-
racjach, sklepach czy gabinetach 
lekarskich. 

Żeby móc korzystać z  Kar-
ty Łodzianina, należy być osobą 
pełnoletnią oraz spełnić przynaj-
mniej jeden z  kilku warunków, 
tj. rozliczać podatek dochodowy 
od  osób fi zycznych w  Urzędzie 
Skarbowym w Łodzi lub być stu-

dentem lub doktorantem łódzkiej 
uczelni wyższej i nie mieć ukoń-
czonego 26. roku życia. 

Natomiast w  łódzkiej loterii 
podatkowej udział może wziąć 
każdy mieszkaniec Łodzi, któ-
ry w zeznaniu podatkowym PIT 
za 2020 rok poda łódzki adres za-
mieszkania. 

Do wygrania są nagrody pie-
niężne: 100 tysięcy – nagro-
da główna, 10 tysięcy – nagroda 
miesięczna, 1 tysiąc – nagroda ty-
godniowa. Ponadto dla nowych 
podatników jest nagroda specjal-
na w wysokości 20 tys. złotych. 

Taką promocję, zwłaszcza 
w  okresie rozliczania PIT-ów, 
wśród ościennych gmin potrak-
towano jak walkę o podatników. 

– Wyślę zapytanie do Pani Pre-
zydent, od kiedy jesteśmy dziel-
nicą czy osiedlem Łodzi – grzmi 
burmistrz Strykowa Witold Ko-
smowski. Bo rzeczywiście pro-
blem odprowadzenia podatków, 

zwłaszcza w  miejscowościach, 
które stanowią „sypialnię Ło-
dzi”, jest znaczący. Mieszkańcy 
wsi w gminie Stryków to często 
osoby od lat związane z Łodzią, 
również tam pracujące. Dlatego 
– zachęcani przez Łódź – czasem 
decydują się płacić podatki wła-
śnie tam.

– Mieszkają u nas od  lat. 
Oczekują chodników czy wodo-
ciągów, a  podatki odprowadzają 
do Łodzi – krytykuje takie zacho-
wanie Witold Kosmowski. Taka 
postawa nie tylko nie przystoi lo-
kalnym patriotom, ale też jest to 
łamanie prawa.

PIT należy odprowadzić 
w  miejscu zamieszkania. Nie 
jest to tożsame z  miejscem za-
meldowania. Można więc złożyć 
deklarację podatkową w mieście, 
w którym się pracuje – będąc za-
meldowanym gdzie indziej.

Takie sformułowanie nie im-
plikuje konieczności udowodnie-

nia, że się np. w Łodzi rzeczywi-
ście mieszka. To zaś daje furtkę 
dużym miastom do walki o PIT-y 
ludzi, którzy w nich pracują.

Urząd Miasta Łodzi utrzymu-
je, że nie chce robić nic wbrew 
samorządom i  „zabierać im po-
datników”. Rozesłanie listów in-
formujących o  zasadach funk-
cjonowania „Karty Łodzianina” 
tłumaczone jest dwoma główny-
mi powodami. 

Celem numer jeden było poka-
zanie mieszkańcom, że „płacenie 
podatków w  Łodzi się opłaca” 
– słyszymy od Rzecznika Praso-
wego Prezydent Miasta Łodzi. 
Do mieszkańców gmin ościen-
nych w tym Strykowa i Głowna 
trafi ł folder informacyjny doty-
czący „Karty Łodzianina” oraz 
loterii dla mieszkańców Łodzi. 

Karta Łodzianina pozwala uzy-
skiwać dodatkowe rabaty między 
innymi w  instytucjach kultury. 
Z kolei loteria była dedykowana 
osobom, które mieszkają w Ło-
dzi i  tu rozliczają swoje podat-
ki – był to warunek koniecz-
ny do  wzięcia w  niej udziału. 
Natomiast o  Kartę Łodzianina 
mogą starać się również np. stu-
denci mieszkający na  co dzień 
w Głownie czy Strykowie. 

– Podjęto decyzje o  tym, aby 
informacje o  takich działaniach 
przekazać także mieszkańcom 
okolicznych miejscowości, po-
nieważ bardzo często dostajemy 
sygnały, że mieszkańcy Łodzi 
posiadają w najbliższym otocze-
niu miasta domy i  działki. Po-
nadto w trakcie rozmów z uczest-
nikami zeszłorocznej loterii jej 

uczestnicy często zaznaczali, 
że o loterii dowiedzieli się od ro-
dziny czy znajomych mieszkają-
cych w miejscowościach sąsiadu-
jących z Łodzią – tłumaczy nam 
rzecznik.

Rzecznik podkreślił również, 
że doświadczenie innych miast, 
które od co najmniej kilku lat or-
ganizują loterie dla swoich podat-
ników, pokazuje także, że zainte-
resowanie tą formą promowania 
płacenia podatków spotyka się 
z  dużym zainteresowaniem tak-
że miast i miejscowości okolicz-
nych, które pociągnięte przykła-
dem, same organizują podobne 
promocje dla mieszkańców. 

Od strony prawnej rozsyłanie 
materiałów promocyjno-infor-
macyjnych nie jest nielegalne. 
Nikt wprost bowiem nie nama-
wia do odprowadzenia podatków 
w Łodzi, a jedynie pokazuje ko-
rzyści z  tego płynące. Rzecznik 
utrzymuje, że Łódź liczy na  to, 
że od  mieszkańców mniejszych 
miejscowości „pocztą pantofl o-
wą” informacja dotrze do  ło-
dzian. 

Samorządowcy gmin ościen-
nych są jednak zgodni, że to pró-
ba „podebrania” im części podat-
ników. I to naprawdę niedużym 
kosztem, ponieważ cała akcja 
wysyłki kopert plus promocja 
w  prasie kosztowała wg umo-
wy 133.578,00 zł. 20% kwoty 
tj. 26.674 zł zostało spożytkowa-
ne na promocję przenoszenia się 
z płaceniem PIT do Łodzi w mia-
stach Pabianice, Konstantynów 
Łódzki, Aleksandrów Łódzki, 
Koluszki, Brzeziny, Zgierz, a tak-
że Głowno i Stryków. 

Herb Łodzi Herb Strykowa Herb GłownaERYK
KIELAK

eryk.kielak@lowiczanin.info
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Głowno | Termomodernizacja placówek miejskich

W przedszkolach coraz więcej zmian
Mocno zaawansowane są już prace 
termomodernizacyjne prowadzone  
na terenie dwóch przedszkoli miejskich – „Jedynki” 
oraz „Dwójki”. Podobne działania przewidziano 
w Miejskim Przedszkolu nr 3,  
gdzie roboty również się już rozpoczęły.

Przypomnijmy, że zakres dzia-
łań we  wszystkich placówkach 
jest podobny. Obejmuje on m.in. 
termomodernizację ścian piwnic 
i  ścian fundamentowych, a  tak-
że ścian nadziemia i stropodachu, 
montaż nowej instalacji C.O. wraz 
z grzejnikami, dostawą i  mon-
tażem kotła na  gaz ziemny, jak 
również montażem wyposażenia 
kotłowni. Projekt przewiduje po-
nadto wymianę drzwi w każdym 
z budynków, a w przypadku MP 
nr 1 oraz MP nr 2 również okien.

Na ukończeniu są działania 
prowadzone na  terenie Miejskie-
go Przedszkola nr 1 w Głownie. 
W całości udało się już wykonać 
m.in. docieplenie ścian oraz stro-
podachu. Wymianie uległy rów-
nież zewnętrzne drzwi i  okna. 
Częściowo do wykonania pozo-
stały jedynie obróbki blacharskie 
i  orynnowanie. Przypomnijmy,  
że termomodernizacja tego obiek-
tu rozpoczęła się pod  koniec lu-
tego br. Działania prowadzone są 
przez firmę Energo-Bud Przemy-
sław Trafalski z Oleszcza. Całość 
zrealizowana zostanie za kwotę 
696.377,45 złotych.

Podobne roboty prowadzone są 
na terenie Miejskiego Przedszko-
la nr 2 w Głownie. O realizowa-
nych w pierwszym etapie pracach 
zewnętrznych informowaliśmy 
naszych czytelników tuż po  ich 
rozpoczęciu, a więc na początku 
lutego br. (5/2021). W ciągu ko-
lejnych tygodni w  całości udało 
się dokonać m.in. izolacji i ocie-
plenia fundamentów, wymiany ze-
wnętrznych drzwi i okien, a także 
pokrycia papą części dachu. Wy-
konano również przyłącze gazo-
we doprowadzone do kotłowni. 
Wciąż realizowane są w tym miej-
scu prace związane z  wykona-
niem elewacji (ich zaawansowanie 
szacuje się na  90%), odtworze-
niem nawierzchni opaski z kostki 
brukowej (70%) oraz obróbką bla-
charską i  orynnowaniem (70%). 
Ponadto, częściowo wymienio-
no już grzejniki w  pomieszcze-
niach znajdujących się na parterze 
i na piętrze (50%). Zadania pod-
jął się Zakład Ogólnobudowlany 
„Marbudex” Marek Kierlańczyk 
ze Skierniewic. Termomoderniza-
cja wspomnianego obiektu kosz-
tuje łącznie 831.927,17 złotych.

Pod koniec kwietnia działania 
zmierzające do ocieplenia ruszyły 
także na terenie Miejskiego Przed-
szkola nr 3 w Głownie. W pierw-
szym etapie inwestycji, poza za-
bezpieczeniem terenu budowy, 
rozstawiono rusztowanie na cało-
ści budynku. Obecnie trwają pra-
ce przygotowawcze pod  klejenie 
styropianu. W tym celu elewa-
cję oczyszczono poprzez mycie, 
skuto luźny tynk, nadmurowano 
ogniomury i kominy, a  także za-
gruntowano szczyty oraz ścianę 
od strony placu zabaw. W najbliż-
szym czasie można spodziewać 
się w  tym miejscu termomoder-
nizacji ścian zewnętrznych (okle-

janie styropianem ścian już za-
gruntowanych, czyli obu szczytów 
i  ściany od  strony placu zabaw) 
oraz stropodachu (rozłożenie sty-
ropapy i wykonanie pokrycia da-
chowego z  obróbkami blachar-
skimi). Wykonawcą tych prac 
jest firma „Rem-Dom” Leszek 
Głuszek z  miejscowości Bycz-
ki w  gminie Godzianów. Inwe-
stycja realizowana jest za kwotę 
667.127.40 złotych.

Na wszystkie wymienione za-
dania uzyskano dofinansowanie 
z Unii Europejskiej w ramach ZIT 
Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Łódzkiego 
na lata 2014-2020.  aw

PRZY NORBLINA WCIĄŻ SIĘ DZIEJE
Sporo zmian zaszło 
w ostatnich tygodniach 
na terenie budynku Urzędu 
Miejskiego w Głownie przy 
ul. Norblina 1, gdzie wciąż 
prowadzone są działania 
termomodernizacyjne.
W tym przypadku w całości 
udało się już dokonać 
docieplenia stropodachu 
i ścian piwnic. W stu 
procentach wykonano również 
pokrycie dachu części 
niższej papą. Dodatkowo, 
wymieniono zewnętrzne 
drzwi i okna. W najbliższym 
czasie prowadzone będą 

w tym miejscu z kolei 
działania zmierzające 
m.in. do docieplenia ścian 
(stopień ich zaawansowania 
obecnie szacuje się na 30%). 
Przewidziano również obróbki 
blacharskie oraz orynnowanie 
(20%). 
Zadanie realizuje firma 
Szwajkiewicz ze Zgierza. Koszt 
inwestycji opiewa na 959.400 
złotych. Całość zostanie 
dofinansowana ze środków 
Unii Europejskiej w ramach 
ZIT Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
Łódzkiego na lata 2014-2020. Zmiany, jakie zaszły przy Norblina, widać już gołym okiem. 
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Teren Miejskiego Przedszkola nr 3 w Głownie zamienił się już w plac 
budowy. 
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Gmina Stryków
Milion złotych 
dla organizacji 
pozarządowych
Milion złotych  
– tyle w 2020 roku  
gmina Stryków 
przeznaczyła na współpracę 
z instytucjami 
pozarządowymi działalności 
pożytku publicznego.  
To o 17.500 złotych więcej 
niż w roku 2019. 

Dotacje były przyznawane  
w  3 rodzajach zadań: „Upo-
wszechnienie Kultury Fizycznej”, 
„Wypoczynek dzieci i młodzieży” 
oraz „Ochrona Zdrowia”.

Na upowszechnienie kul-
tury fizycznej dotacje otrzymało  
9 instytucji. Kolejno: LUSK Dwój-
ka Stryków – 183.600 zł, LUKS 
Dobra – 13.00 zł, TK Basket Stry-
ków – 66.000 zł, Stowarzysze-
nie Klub Biegowy Powstaniec 
– 11.700 zł, MKS Zjednoczeni 
Stryków – 344.500 zł, Klub Mo-
torowy Stryków – 131.00 zł, Stru-
ga Dobieszków – 21.300 zł, LKS 
Huragan Swędów – 27.400 zł, 
Stowarzyszenie Pomoc Rodzinie 
w Głownie – 1.500 zł.  str. 25

Głowno – Łódź | Z życia przytuliska

Pracownicy ZUS-u 
pamiętają o zwierzętach
Ponad 200 kg karmy, 
przekąski, akcesoria dla 
zwierząt, koce i legowiska, 
a nawet ręcznie wykonana 
drewniana buda trafiły 
niedawno do Przytuliska 
dla Zwierząt w Głownie. 
Podarunki przygotowane 
zostały przez pracowników 
I oddziału ZUS w Łodzi.

Dlaczego wybrano właśnie gło-
wieńskie przytulisko? – Tym ra-
zem postanowiliśmy, że wsparcie 
popłynie do Przytuliska dla Zwie-
rząt w  Głownie, które w  cieka-
wy sposób prowadzi profil w me-
diach społecznościowych i opisuje 
swoich podopiecznych. Ponieważ 
na  dary składają się przedstawi-
ciele wszystkich naszych tereno-
wych jednostek, chcemy, by dary 

zasilały potrzebujących na całym 
terenie działania naszego oddzia-
łu. Stąd też tym razem pomoc 
przeznaczona jest dla zwierzaków  
z Głowna – wyjaśnia Michalina 
Figurska, koordynator ds. edu-
kacji i  komunikacji społecznej  
w I oddziale ZUS w Łodzi.

Dodajmy, że nie była to pierw-
sza akcja charytatywna, w której 
udział wzięli pracownicy tej pla-
cówki. Wcześniej organizowali 
oni m.in. zbiórki żywności, ubrań, 
artykułów chemicznych i  zaba-
wek dla stowarzyszeń oraz funda-
cji opiekujących się potrzebujący-
mi. Wspierano również placówki 
oświatowe przeznaczone dla dzie-
ci i  młodzieży ze szczególnymi 
potrzebami. Pomoc ze strony pra-
cowników ZUS-u trafiła tym sa-
mym do potrzebujących z Kutna, 
Łodzi i Brzezin.  aw

Społeczne | Rusza program „Działaj Lokalnie 2021”

Pomysły na rzecz dobra wspólnego mają szansę
Masz pomysł na projekt, który na lepsze zmieni życie Twoje i innych?  
Środki na jego realizację możesz zdobyć w ramach kolejnej odsłony lokalnego konkursu 
grantowego „Działaj Lokalnie” Polsko-Amerykańskiej Fundacji Wolności.

Do udziału w programie zapra-
sza Stowarzyszenie Lokalna Gru-
pa Działania „POLCENTRUM” 
we współpracy z Akademią Roz-
woju Filantropii w  Polsce. Na-
bór wniosków już ruszył i  po-
trwa do  10 czerwca br. Konkurs 
przeznaczony jest dla organiza-
cji pozarządowych, nieformal-
nych grup oraz innych instytucji, 

które mają swoją siedzibę m.in. 
na  terenie naszych gmin (Głow-
no, Stryków, Dmosin) i  planują 
na  obszarze przynajmniej jednej 
z nich prowadzić swoje działania. 
Przedsięwzięcie wspiera inicja-
tywy zmierzające do  współpra-
cy mieszkańców na  rzecz dobra 
wspólnego oraz takie, które słu-
żą pobudzaniu aspiracji rozwo-

jowych, a także poprawie jakości 
życia. W rezultacie mają one pro-
wadzić do budowy lokalnego ka-
pitału społecznego. W  tegorocz-
nej edycji zrealizowane zostaną 
projekty 3-6-miesięczne. 

– Od wnioskodawców ocze-
kujemy pomysłów, nowych ofert, 
które mogą być adaptacją działań 
podejmowanych przez inne śro-

dowiska lub zupełnie nową pro-
pozycją – czytamy na stronie in-
ternetowej programu. Łączna pula 
przeznaczona na  granty wynosi 
55.000 zł. Wnioski składać można 
poprzez dostępny na  wspomnia-
nej stronie konkursowy generator 
wniosków. Dodajmy, że z uwagi 
na trwającą epidemię w tym roku 
nie odbędą się spotkania infor-
macyjno-szkoleniowe. Możliwe 
są jednak konsultacje telefonicz-
ne (42) 719-90-64 lub mailowe:  
dl@polcentrum.pl.  aw

Głowno – Katowice | Mała forma graficzna 

Zainspirowała ich siła natury 
Sukcesem zakończył 
się udział dzieci 
reprezentujących 
pracownię grafiki 
artystycznej Miejskiego 
Ośrodka Kultury 
w Głownie w II 
Ogólnopolskim Biennale 
Małej Formy Graficznej 
„Żywioły – siła natury”, 
zorganizowanym 
przez Pałac Młodzieży 
w Katowicach.

Jedną z dziesięciu nagród rów-
norzędnych przyznano Krystia-
nowi Lenartowi, zaś w  gronie 
trzydziestu wyróżnionych osób 
znalazła się inna podopieczna 
MOK-u – Nadia Michałkiewicz. 
Niektórym spośród reprezentu-
jących nasze miasto początkują-
cym artystom udało się z kolei 
zdobyć kwalifikację do wystawy 
pokonkursowej. 

Wśród tych szczęśliwców 
znaleźli się Franciszek Kubiak  
oraz Lena Goszczyńska. Młodzi 
autorzy wykonali wklęsłodruki 

przedstawiające niszczycielskie 
żywioły wody i ognia, a przygo-
towywali je pod czujnym okiem 
plastyka Szymona Adamczew-
skiego. 

Dodajmy, że na  konkurs na-
desłano 218 prac graficznych  

z 32 placówek, działających 
na terenie całej Polski. 

Zarówno nagrodzone, jak 
i wyróżnione grafiki, wciąż moż-
na podziwiać na facebookowym 
fanpage’u Galerii Pałacu Mło-
dzieży w Katowicach.  aw

Artystyczne starania Krystiana 
Lenarta zostały docenione  
w Katowicach. Młodemu artyście 
udało się zdobyć jedną z 10. 
nagród równorzędnych. 
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Nadia Michałkiewicz znalazła się 
w gronie trzydziestu wyróżnionych. 
w II Ogólnopolskim Biennale 
Małej Formy Graficznej „Żywioły 
– siła natury”.
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Ta buda została własnoręcznie wykonana przez jednego  
z pracowników ZUS-u. Dziś cieszy zwierzaki z przytuliska. 
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Łowicz | 366. Łowicka Piesza Pielgrzymka na Jasną Górę

Jaskółka w drodze do Częstochowy
W wigilię Zesłania Ducha Świętego, czyli 
w sobotę 22 maja, do klasztoru paulinów na Jasną 
Górę dotrze, już po raz 366., piesza pielgrzymka 
z Łowicza, nazywana „Jaskółką”. Pątnicy wyszli 
na szlak w poniedziałek 17 maja.

Przez 366 lat nic nie zatrzymało 
„Jaskółki” – ani zabory, ani wojny, 
stan wojenny, w  ubiegłym roku, 
mimo iż formalnie została rozwią-
zana na szlaku, nie zatrzymała jej 
epidemia Covid-19. 

Trasa wiedzie przez Pszczo-
nów, Lipce Reymontowskie, Je-
żów, Kosiska, Budziszewice, 
Ujazd, Wolbórz, Piotrków Try-
bunalski, Rozprzę, Gorzkowice, 
Plucice, Gosławice, Dmenin, Gi-
dle Sanktuarium Matki Bożej Gi-
delskiej, Świętą Annę, Krasice 
i Mstów.

W tym roku, by uniknąć niemi-
łych niespodzianek na szlaku, już 
od początku organizatorzy dosto-
sowali formę pielgrzymki do obo-
wiązujących warunków sanitar-
nych. Do zapisania się wymagany 
był test na obecność koronawiru-
sa lub zaświadczenie o  pełnym 
zaszczepieniu. Nie było na przy-
kład przejścia ulicami Łowicza. 
Bezpośrednio po porannej mszy 

świętej w  kościele sióstr bernar-
dynek, z udziałem ks. bp. An-
drzeja F. Dziuby, grupa 25 osób, 
które rozpoczęły pielgrzymkę, 
została przewieziona autokarem 
do  Lasku Miejskiego i  dopiero 
tam rozpoczęła swoją wędrów-
kę. Istotne jest też to, że uczestni-
cy pielgrzymują tylko po jednym 
dniu, w  25-osobowych grupach. 
Grupa jest wieczorem odbiera-
na ze szlaku i wraca do Łowicza, 
przyjeżdża natomiast kolejna, któ-
ra kontynuuje pielgrzymkę. 

W Lasku Miejskim wyjście 
pielgrzymki asekurowała łowic-

ka policja, a na trasie wspierają ją 
strażacy z OSP w Gzince.

Już od początku formowały się 
też mniejsze, nieformalne grup-

ki wiernych, z zamiarem podąża-
nia w pewnej odległości za piel-
grzymką. – Nie jest zabronione, 
żeby iść pieszo w małych, pięcio-
osobowych grupkach – mówili.

Pielgrzymce w tym roku przy-
świeca hasło „Żyjmy Euchary-
stią”. Konferencje i  rozważania 
przygotował duchowy przewod-
nik pielgrzymki – ks. Robert 
Błaszczyk, na co dzień wikariusz 
w parafi i św. Wawrzyńca w Kut-
nie. Oparł je w  znacznej mierze 
na  nauczaniu kard. Stefana Wy-
szyńskiego. 

– Idzie wielu ludzi, którzy za-
wsze chodzili na  Jasną Górę, 
którzy mają konkretne intencje, 
którzy chcą wielbić Pana Boga 
– mówi ks. Robert.

Mszy świętej u  sióstr ber-
nardynek przewodniczył ks. bi-
skup łowicki Andrzej Franciszek 
Dziuba, a  koncelebrowali ją ks. 
Robert Kwatek, ks. Andrzej Syl-
wanowicz, ks. Robert Błaszczyk 
i  o. Marcin Gęśla. Wśród zgro-
madzonych wiernych, a byli to 
zarówno pątnicy, jak i osoby ich 
wspierające, nie mogło też za-
braknąć jednego z nestorów ło-
wickiej pielgrzymki, ks. Ludwi-
ka Wnukowicza. Pojawił się też 
– i zabrał głos w kościele – woje-
woda łódzki Tobiasz Bocheński.

Pątnicy mówili nam potem, 
że gdy tylko usłyszeli pielgrzym-
kowe pieśni, od  razu zapragnę-
li iść – wbrew wszelkim trudno-
ściom. Drugim takim dobrym 

znakiem było poranne słońce 
nad kościołem, które zwiastowa-
ło dobrą pogodę. – Najlepiej dla 
pątników jest, kiedy nie pada, jest 
ciepło, ale nie upalnie – podkre-
ślali nasi rozmówcy. 

– Idę z bardzo dużą radością, 
z potrzeby serca – powiedzia-
ła nam przed wyjściem jedna 
z uczestniczek, pani Elżbieta 
z Łowicza. – Miesiąc temu zmarł 
mi tata, czułam więc wyjątkowo 
silną potrzebę, żeby iść w inten-
cji rodziny.

– Byłyśmy pełne obaw, ale też 
nadziei, że możemy iść – mówi-
ły dwie młode uczestniczki, Ka-
rolina i Żaneta. – Cieszymy się, 
że jest piękna pogoda, że może-
my iść do Matki Bożej. 

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Pierwsza grupa w łowickim Lasku Miejskim rozpoczyna wędrówkę. 
Duchowym przewodnikiem pielgrzymki jest ks. Robert Błaszczyk. 
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Pątnicy zmieniają się na trasie, ale niesiony przez nich krzyż pokona 
całą. 
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Wierni wychodzą z kościoła sióstr bernardynek, po Eucharystii 
otwierającej pielgrzymkę. W centrum kadru doskonale znany łowickim 
pielgrzymom ks. Ludwik Wnukowicz (blisko 63 lata w kapłaństwie). 
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Punkt zapalny
Polityka | OSP: rząd szykuje zmiany, ale jeszcze ich nie konsultował

Koniec straży, jaką znamy?
Projekt nowej Ustawy o ochronie 
przeciwpożarowej ogłosił na konferencji prasowej 
29 kwietnia minister Spraw Wewnętrznych 
i Administracji Mariusz Kamiński. Strażacy 
wielu jednostek obawiają się, że wprowadzenie 
w życie ustawy w takim kształcie mogłoby 
ich wykluczyć ze struktur, w których działają 
od dawna, no i odebrać w ogóle 
prawo do nazywania się strażakami.

Jest to dopiero projekt, a wła-
ściwe konsultacje mają się dopiero 
odbyć. Wielu prezesów jednostek 
OSP w rozmowie z nami mówiło, 
że dopiero są w trakcie zapozna-
wania się z nim. 

Podczas konferencji praso-
wej wymieniono najważniejsze 
6 punktów, które przewiduje usta-
wa – wśród nich m.in. dodatek 
do emerytury (w wysokości 1/14 
płacy minimalnej) dla strażaków 
OSP biorących udział w akcjach 
przez ponad 25 lat, uregulowanie 
kwestii świadczeń za udział w ak-
cjach, ubezpieczeń i odszkodowań 
dla druhów. Na razie kwestie wy-
sokości ekwiwalentów za  udział 
w  akcjach czy szkoleniach leżą 
w  gestii samorządów gminnych, 
ale przyjęcie nowej propozycji mi-
nisterstwa oznaczałoby uregulo-
wanie tej kwestii ustawowo.

Inne założenia mówią o  tym, 
że  w każdej komendzie woje-
wódzkiej będzie jeden zastępca 
odpowiedzialny za  sprawy OSP. 
Zdaniem wielu strażaków nie jest 
to szczególnie potrzebne, bo nie 
od dziś jednostki ochotnicze ści-

śle współpracują z komendantami 
PSP w wielu istotnych kwestiach.

Kolejna propozycja dotyczy or-
ganizowania przez OSP imprez. 
Nie podlegałyby one ogranicze-
niom dotyczącym imprez ma-
sowych, jeśli cały dochód byłby 
przeznaczany na rzecz działalno-
ści statutowej OSP (trzeba jednak 
zaznaczyć, że imprezy o charakte-
rze masowym i tak są przez stra-
żaków organizowane bardzo rzad-
ko). 

Wszyscy ochotnicy mieliby 
też otrzymać legitymacje służbo-
we, upoważniające np. do zniżek 

w  komunikacji publicznej. Mia-
łyby być też wprowadzone dwa 
nowe odznaczenia honorowe.

Zostanie tylko co 
trzecia jednostka?
Pozostaje jednak pytanie o  to, 

czy wszyscy strażacy mogą liczyć 
na obiecywane przywileje, bo naj-
większe kontrowersje w tym pro-
jekcie budzi kwestia tego, kto 
zostanie za  straż pożarną uzna-
ny. Z  zapisów projektu wynika, 
że za jednostki ochrony przeciw-
pożarowej zostaną uznane tylko 
te, które będą w stanie utworzyć 

jednostkę ratowniczo-gaśniczą 
(JRG), a do tego potrzeba nowych 
samochodów, specjalistycznego 
wyposażenia technicznego, szko-
leń i  zachowania pełnej gotowo-
ści bojowej. OSP, które nie będą 
w stanie spełnić tych wymogów, 
przestaną być jednostkami stra-
ży. Będą mogły działać jedynie 
na zasadach określonych wyłącz-
nie w Prawie o stowarzyszeniach, 
tak jak działają np. stowarzysze-
nia kulturalne, edukacyjne, nu-
mizmatyczne, czytelnicze. Utra-
cą możliwość fi nansowania OSP 
przewidzianego obecnie w  usta-

wie o ochronie przeciwpożarowej 
i nie będą już mogły brać udzia-
łu w  działaniach ratowniczo-ga-
śniczych. 

Faktem jest, że  obecnie więk-
szość działających jednostek OSP 
nie ma pełnej gotowości bojo-
wej. Ich likwidacja spowodowa-
łaby, że  wiele sołectw zostałoby 
bez jednostki na miejscu. Według 
szacunkowych wyliczeń związ-
ku głównego OSP RP, tylko 1/3 
obecnie działających jednostek 
byłaby w  stanie w  tym momen-
cie spełnić warunki konieczne 
do utworzenia JRG.

REKLAMA

Kontrowersje budzi 
kwestia tego, kto 
zostanie za straż 
pożarną uznany. 
Z zapisów projektu 
wynika, że za jednostki 
ochrony 
przeciwpożarowej 
zostaną uznane 
tylko te, które będą 
w stanie utworzyć 
jednostkę ratowniczo-
gaśniczą (JRG), 
a do tego potrzeba 
nowych samochodów, 
specjalistycznego 
wyposażenia 
technicznego, szkoleń 
i zachowania pełnej 
gotowości bojowej.

Od początku istnienia 
ochotniczego 
pożarnictwa, wszyscy 
członkowie OSP byli 
nazywani „strażakami” 
i nie ma żadnego 
powodu, aby im tego 
zaszczytnego miana 
odmawiać.

Jacek Chudy, prezes 
zarządu powiatowego OSP 

w Łowiczu

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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W projekcie w  ogóle nie 
uwzględniono kwestii jedno-
stek specjalistycznych, takich jak 
np. łowicka OSP – Ratownictwo 
Wodne.

Znajdziemy w  nim też za-
pis o  tym, że  szkolenie pożarni-
cze ratowników OSP prowadzi 
Państwowa Straż Pożarna. Zapis 
ten jest niemal identyczny z  tym 
w obecnie obowiązującej Ustawie 
o ochronie przeciwpożarowej, ale 
z pominięciem jednego wyrazu... 
„nieodpłatnie”. Sceptycznie na-
stawieni do projektu strażacy nie 
mają wątpliwości co do tego, że to 
słowo zostało usunięte z premedy-
tacją.

PSP na razie nie 
zabiera głosu
Komendant PSP w  Łowi-

czu mł. bryg. Arkadiusz Makow-
ski mówi nam, że  na  razie jest 
za  wcześnie, by mógł wypowia-
dać się na temat projektu. Powie-
dział tylko, że komendant główny 
PSP powoła zespół, który będzie 
szczegółowo analizował poszcze-
gólne zapisy i brał udział w kon-
sultacjach społecznych. – To bę-
dzie trudna i  wnikliwa praca 
specjalistów, niestosownym by-
łoby ocenianie proponowanych 
zmian przed zapoznaniem się z jej 
wynikami – mówi. 

Waldemar Pawlak 
krytyczny, ale 
powściągliwy
Niedługo po  konferencji rzą-

du, wstępne stanowisko Związ-
ku OSP RP przedstawił prezes 
jego zarządu Waldemar Pawlak. 
W  wywiadzie dla portalu OSP.
pl pozytywnie ocenił on jedynie 
propozycję wprowadzenia świad-
czeń emerytalnych dla druhów 
ochotników, którym należą się 
one od dawna. Nie jest natomiast 
zadowolony z  wysokości propo-
nowanych świadczeń, które uważa 
za  zbyt skromne. Chciałby, żeby 
była to nie 1/14, a  przynajmniej 
1/4 czy 1/5 płacy minimalnej 
(czyli obecnie około 400-500 zł). 
Chciałby też skrócić czas, w  ja-
kim ochotnicy mieliby nabywać 

uprawnienia do  takiego dodatku, 
z zaproponowanych 25 do 10 lat.

Pozostałe propozycje prezes 
Pawlak uznał za  mniej istotne. 
Zwraca uwagę, że  w projekcie 
niepotrzebnie oddziela się z  jed-
nej strony PSP i jednostki KSRG, 
z drugiej pozostałe jednostki OSP 
(które byłyby wyłączone z Usta-
wy o ochronie przeciwpożarowej). 
Tworzy to swego rodzaju prawny 
dualizm. 

Za błąd Waldemar Pawlak, tak 
jak i większość strażaków, uważa 
brak rzeczowego, merytoryczne-
go konsultowania projektu ze stra-
żakami już na etapie jego przygo-
towywania. Choć o tym, że jakieś 
przygotowania do  nowej ustawy 
trwają, słyszy się już od przeszło 
półtora roku, to do  samej kon-
ferencji, na  którą zresztą nie za-
proszono przedstawicieli OSP, 
MSWiA utrzymywało jego zapisy 
w tajemnicy.

Jedna marchewka, 
wiele kijów
Dużo ostrzej ocenia projekt 

Paweł Bejda, poseł PSL/Koalicji 
Polskiej i zarazem członek Zarzą-
du Głównego Związku OSP RP 
(poseł należy do  OSP Łowicz). 
Za dobry kierunek uważa on je-
dynie propozycję wprowadzenia 
świadczeń emerytalnych, podkre-

ślając, że  jest to postulat, o  któ-
ry jego środowisko zabiega już 
od lat i było składane propozycje 
idące w  tym zakresie znacznie 
dalej. Obawia się jednak, że, nie-
jako pod  przykrywką tego roz-
wiązania, w projekcie zawarte są 
zapisy, służące przede wszystkim 
centralizacji ochotniczych straży 
pożarnych (używa też określenia 
„kastracja samorządów”) i pozba-
wieniu straży samodzielności. 

Zdaniem posła takie podpo-
rządkowanie straży ochotniczych 
wojewodzie i  straży państwo-
wej byłoby zaprzeczeniem idei 
„ochotniczości”, jaka leży u pod-
staw długich tradycji tych organi-
zacji.

Dodajmy tu, że  projekt wpro-
wadza ścisłą kontrolę i nadzór nad 
OSP, dający wojewodom możli-
wość wydawania bezpośrednich 
poleceń strażom. Kłóci się to cał-
kowicie z  zasadami określony-
mi w Prawie o stowarzyszeniach. 
Obecnie włączenie OSP do Kra-
jowego Systemu Ratowniczo-
-Gaśniczego następuje na podsta-
wie umowy trójstronnej – PSP, 
OSP oraz gminy, na której terenie 
działa jednostka. Obowiązki OSP 
w  systemie są więc konsekwen-
cją dobrowolnego ich przyjęcia 
na siebie.

– To bezzasadne, tym bar-
dziej, że  obecny system koordy-
nacji działań sprawdza się dobrze 
– powiedział nam poseł Bejda. 
– W  licznych rozmowach, tak-
że prywatnych, z  komendanta-
mi PSP, słyszałem same pozy-
tywne opinie na  temat działania 
OSP, a  komendanci podkreślają, 
że to ochotnicy są zwykle pierwsi 
na miejscu i nie wyobrażają sobie 
pracy bez nich. Moim zdaniem 
zawsze można myśleć o uspraw-
nieniu, ale na  przykład poprzez 
zapewnienie lepszego doposaże-
nia, a nie poprzez przekształcanie 
samodzielnych podmiotów z taki-
mi tradycjami w coś przypomina-
jącego w  pełni podległe Wojska 
Obrony Terytorialnej. 

Za wprost skandaliczne po-
seł uważa to, że autorzy projektu 
nie liczą się z tradycjami, sprowa-

dzając sens istnienia OSP tylko 
do działalności bojowej, bo choć 
jest ona najważniejsza, to nie 
można zapominać o  funkcjach 
społecznych, kulturalnych i repre-
zentacyjnych. – Co na  przykład 
powiedzieliby księża, gdyby się 
okazało, że  miejscowe jednostki 
służące jako oprawa uroczystości 
kościelnych stracą prawo do dzia-
łania jako straż i noszenia mundu-
rów? – mówi Paweł Bejda. 

Nasz rozmówca przypuszcza, 
że dyskusja społeczna wokół tego 
tematu, jeśli PiS będzie się upiera-
ło przy proponowanych zapisach, 
będzie bardzo burzliwa. Używa 
potocznego określenia „metoda 
kija i marchewki”, z tym, że mar-
chewkę widzi tu tylko jedną (do-
datki do  emerytury), zaś kijów 
cały szereg.

Zamach na tradycję? 
Nawet słowa „strażak” 
tam nie ma
– Jest to kolejny zamach na sa-

morządność organizacji pozarzą-
dowej, którą obecna władza chce 
podporządkować bezpośrednio 
sobie – ocenia projekt Jacek Chu-
dy, prezes zarządu powiatowego 
OSP w powiecie łowickim i zara-
zem członek prezydium zarządu 
wojewódzkiego. – Wielu działa-
czy, którzy przez całe życie praco-
wali społecznie, zostanie teraz od-
suniętych od OSP, a ich jednostki 
będą skazane na powolne konanie.

Poza tym, Jacek Chudy zgadza 
się z wszystkimi uwagami i wąt-
pliwościami zgłaszanymi przez 
związek OSP RP. Nawet pozor-
ne przywileje, takie jak utworze-
nie nowych odznaczeń, w ocenie 
związku prowadzą w  praktyce 
do  eliminacji przyznawania wy-
różnień przez samych ochotni-
ków, pozostawiając nagradzanie 
i odznaczanie wyłącznie władzom 
państwowym. Podobnie z  legity-
macjami – będą wydawane we-
dług wzoru określonego przez 
ministra, jednostki nie będą miały 
w tej kwestii nic do powiedzenia.

Zdaniem Jacka Chudego 
i wielu przeciwników zmian, nie 
do przyjęcia jest już samo wpro-

wadzone w tym projekcie i konse-
kwentnie używane określenie „ra-
townik OSP”, które odróżniałoby 
członka ochotniczej JRG od funk-
cjonariusza PSP. – Od  początku 
istnienia ochotniczego pożarnic-
twa, wszyscy członkowie OSP 
byli nazywani „strażakami” i nie 
ma żadnego powodu, aby im tego 
zaszczytnego miana odmawiać  
– mówi Jacek Chudy.

Votum separatum: 
strażacy to ci, którzy 
niosą ratunek
Z głosami strażaków związa-

nych z  Polskim Stronnictwem 
Ludowym, jak Paweł Bejda czy 
Jacek Chudy, nie zgadza się Wal-
demar Wojciechowski, prezes 
OSP w Wiciu (prężna jednostka, 
należąca do  KSR-G), a  zarazem 
przewodniczący klubu radnych 
Prawa i Sprawiedliwości w Sejmi-
ku Województwa Łódzkiego. 

Mówi, że  na  tym, wstępnym 
etapie, mogą być w projekcie pew-
ne niedociągnięcia i  niedosko-
nałości, po  to będą prowadzone 
konsultacje, by je usunąć. Nie ma 
jednak wątpliwości co do  tego, 
że  reforma jest potrzebna, a pro-
pozycje zasadniczo zmierzają 
w dobrym kierunku. 

– To są wszystko kwestie, któ-
re już kilka lat temu winny być 
uporządkowane – mówi Walde-
mar Wojciechowski w rozmowie 
z  nami. – Od  dawna było wia-
domo, że  organizacja OSP bę-
dzie zmierzała w takim kierunku,  
by było niekoniecznie dużo jed-
nostek, ale by te najlepsze dzia-
łały w pełni profesjonalnie. Po to 
powołano Krajowy System Ra-
towniczo-Gaśniczy, aby wyodręb-
nić te, na których będzie się opie-
rała skoordynowana współpraca 
z PSP.

Waldemar Wojciechowski mó-
wił, że nie podziela zmartwienia 
o  los jednostek, które gotowości 
nie mają. Podkreśla, że nikt nie za-
brania im dalszego działania jako 
stowarzyszenia, a  jeśli zależy im 
na zachowaniu funkcji straży po-
żarnej, to nowe przepisy będą mo-
tywacją do pozyskiwania sprzętu 
i uczestniczenia w szkoleniach.

– Jak ktoś już wcześniej chciał 
się rozwijać, to nie ma się czego 
obawiać – uważa Waldemar Woj-
ciechowski. – Za dużo się zrobi-
ło jednostek, których działalność 
ogranicza się do przeprowadzenia 
walnego zebrania raz w roku i, też 
nie zawsze, uczestniczenia w uro-
czystościach kościelnych. Dla 
mnie to oczywiste, że strażak ma 
przede wszystkim nieść ludziom 
pomoc w  sytuacjach zagrożenia, 
pozostałe funkcje powinny być 
tylko działalnością dodatkową.

Dodaje, że obecnie, poza sys-
temem KSRG, są jeszcze inne 
jednostki OSP, które albo do sys-
temu aspirują, albo starają się 
rozwijać, niezależnie od przyna-
leżności do niego. – Nikt nie po-
wiedział, że droga do utworzenia 
JRG jest dla nich zamknięta, je-
śli nie teraz, to może za dwa/trzy 
lata – mówi. 

To bezzasadne, tym 
bardziej, że obecny 
system koordynacji 
działań sprawdza 
się dobrze. Autorzy 
projektu nie liczą 
się z tradycjami, 
sprowadzając sens 
istnienia OSP tylko do 
działalności bojowej.

Paweł Bejda,  
OSP Łowicz, poseł PSL

Za dużo się 
zrobiło jednostek, 
których działalność 
ogranicza się 
do przeprowadzenia 
walnego zebrania 
raz w roku i, też nie 
zawsze, uczestniczenia 
w uroczystościach 
kościelnych. Strażak 
ma przede wszystkim 
nieść ludziom 
pomoc w sytuacjach 
zagrożenia, pozostałe 
funkcje powinny być 
tylko działalnością 
dodatkową.

Waldemar Wojciechowski, 
radny wojewódzki PiS, 

prezes OSP Wicie
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Dzierzgówek | Gmina Nieborów ma więcej miejsc w żłobku niż Łowicz

Drugi oddział żłobka 
czeka na dzieci
36 miejscami 
w gminnym żłobku 
w Dzierzgówku 
będzie dysponować 
od 1 czerwca gmina 
Nieborów.  
Dla porównania, 
Łowicz dysponuje  
24 miejscami.

Wójt gminy Nieborów Jaro-
sław Papuga powiedział nam,  
że w  ubiegłym tygodniu doko-
nano odbioru porealizatorskiego 
prac adaptacyjnych pomieszczeń 
na parterze budynku dawne-
go Gimnazjum w  Dzierzgówku, 
dzięki którym powstało miejsce 
dla drugiej grupy dzieci w ramach 
gminnego żłobka. Wszystko jest 
prawie gotowe aby od 1 czerwca 
z  przygotowanych pomieszczeń, 
sali, sanitariatów zaczęła korzy-
stać szesnastoosobowa grupa ma-

luchów w wieku od 20. miesiąca 
do 3. roku życia. Pomieszczenia 
są obecnie jeszcze wyposażane 
w sprzęty i pomoce dydaktyczne.

Przypomnijmy, że gmina Nie-
borów sfinansowała adaptację 
pomieszczeń z  pieniędzy uzy-

skanych z  rządowego programu 
Maluch Plus. Roboty kosztowa-
ły 410 tys. zł i zrealizowała je fir-
ma Godbud z  Mysłakowa. Ko-
lejne 600 tys. zł gmina uzyskała 
natomiast z Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Województwa 

Łódzkiego na działania związane 
z powrotem na rynek pracy osób 
sprawujących opiekę nad dziećmi 
w wieku do lat 3. Pieniądze z tego 
drugiego źródła pozwolą funkcjo-
nować nowej grupie bezkosztowo 
dla gminy i samych rodziców.

W żłobku od 1 czerwca będą 
więc 32 miejsca. Co dalej? Czy 
przybędą kolejne? Wójt powie-
dział nam, że wstrzymuje się 
przed decyzją o rozpoczęcie sta-
rań o pozyskanie kolejnych środ-
ków i  rozpoczęcie adaptacji. 
Uważa, że należy obserwować 
obecną sytuację demograficz-
ną w gminie. Zaznaczył jednak,  
że w budynku jest jeszcze miej-
sce na jeden oddział. Jest jeszcze 
18 dzieci, które znalazły się na li-
ście rezerwowej.

– Mamy dużo telefonów od ro-
dziców spoza naszej gminy, z Mo-
krej, Sierakowic, którzy chcieliby 
wysłać dziecko do naszej placów-
ki. Jednak w tej chwili nie jestem 
przekonany czy dalsze powiększe-
nie liczby miejsc w żłobku byłoby 
właściwe, także pod względem 
kosztów, które po zakończeniu 
projektu z RPO zaczną obciążać 
gminę – powiedział nam wójt.  tb

Bolimów | Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych „Zróbmy To”

Można zgłaszać się po sprzęt rehabilitacyjny
– Mamy osiem wózków inwalidzkich, wszystkie otrzymaliśmy  
od darczyńców. Cztery będące w najlepszym stanie przeszły już drobne 
remonty i są już do wypożyczenia – powiedział nam  
prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych z Bolimowa Zbigniew Skroński.  
Liczba ta zwiększy się po dokonanych remontach.

Kilka tygodni temu pisaliśmy 
o  podjętej w  stowarzyszeniu ini-
cjatywie, aby stworzyć wypo-
życzalnię podstawowego sprzę-
tu rehabilitacyjnego, z  którego 
mogliby korzystać nieodpłatnie 
wszyscy potrzebujący, także po-
chodzący spoza gminy Bolimów.  

Po pierwszych medialnych anon-
sach zaczęły spływać dary od 
osób, które posiadały taki sprzęt, 
a którym był on już niepotrzebny. 

– Bardzo cieszymy się, że nasz 
pomysł spotkał się z dużym odze-
wem, wszystkim darczyńcom je-
steśmy bardzo wdzięczni – sko-

mentował to Zbigniew Skroński, 
dodając, że sprzęt będzie można 
wypożyczyć po zawarciu umowy 
cywilno-prawnej na jego wypo-
życzenie, chodzi o  zabezpiecze-
nie się w  przypadku zniszczenia 
sprzętu. Skroński powiedział nam, 
że jeszcze nic nie zostało wypoży-

czone, ale otrzymuje sporo telefo-
nów z pytaniami dotyczącymi za-
sad.

Stowarzyszenie oferuje obecnie 
możliwość wypożyczenia wóz-
ków inwalidzkich, wózka prysz-
nicowego, podpórki rehabilita-
cyjnej, kuli łokciowych, ortezy 
kolana i  pneumatycznej ortezy 
stopy. Zainteresowani mogą w tej 
sprawie kontaktować się dzwo-
niąc pod numer 607 28 05 71. Ten 
sam kontakt można wykorzystać 
dzwoniąc w sprawie przekazania 
kolejnego sprzętu.  tb

Dzierzgów | Działali razem

50 worków śmieci,  
11 starych opon
Kilkunastu mieszkańców 
Dzierzgowa wzięło 
udział w sobotę, 15 maja, 
w sprzątaniu okolic 
miejscowości.  
Efekt to około 50 worków 
ze śmieciami i... 11 starych 
opon samochodowych.

Sołtys miejscowości, inicja-
torka akcji Marzena Kosmatka, 
powiedziała nam, że miała ona 
miejsce już trochę późno, trawa 
zdążyła bowiem urosnąć i  przy-
kryć część śmieci, ale mimo to 
i tak wyciągnięto ich bardzo dużo. 
Sprzątnięto rejon dwóch dróg  
– wiodącej od skrzyżowania przy 
strażnicy OSP do mostu i Dzierz-
gowa oraz wzdłuż drogi serwiso-
wej przy DK70 – miejsca, które 
jest odwiedzane nie tylko przez 
mieszkańców gm. Nieborów, ale 
też Łowicza czy Skierniewic w ce-
lach rekreacyjnych, aby pojeździć 
na rolkach lub rowerze. Pani Ma-
rzena w rozmowie z nami chwali-

ła Urząd Gminy Nieborów za za-
angażowanie w  akcję: przekazał 
on sprzątającym worki na śmieci, 
a po jej zakończeniu gminna eki-
pa remontowa odebrała je, wypeł-
nione śmieciami. Słowa uznania 
wyraziła też wobec radnego Mar-
ka Jaworskiego, jak i miejscowych 
strażaków z OSP Dzierzgów, pod-
kreślając, że w akcji udział wzię-
li zarówno dorośli strażacy z  na-
czelnikiem Karolem Krociem, jak 
i  nastoletni członkowie Młodzie-
żowej Drużyny Pożarniczej.

– Akcję te będziemy musie-
li powtórzyć na jesieni tego lub 
wczesną wiosną przyszłego roku. 
W Dzierzgowie pozostało jeszcze 
kilka dróg, których okolice moż-
na byłoby posprzątać. Niestety, 
śmieci jest bardzo dużo, ale mam 
nadzieję, że nasz wysiłek przy-
niesie skutek, że ludzie zaczną 
rozumieć, że odpady powstałe 
w czasie wyjazdów można zabrać 
ze sobą, a  nie zostawiać w  lesie  
– mówi Marzena Kosmatka.  tb

Puste jeszcze nowe wnętrza, dla drugiej grupy, w gminnym żłobku 
w Dzierzgówku zapełnią się dziećmi 1 czerwca.
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W akcję wiosennego sprzątania włączyli się aktywnie młodzi i starsi 
druhowie z OSP Dzierzgów.
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Łowicz | Ogródki gastronomiczne od soboty otwarte 

Gastronomia budzi się do życia 
Po kilkumiesięcznej przerwie, od soboty  
15 maja lokale gastronomiczne znowu mogą 
gościć u siebie klientów – na razie w ogródkach 
gastronomicznych, ale już niedługo także 
w swoich wnętrzach. 

W wielu miastach w  Polsce 
ogródki gastronomiczne otworzy-
ły się już o północy i szybko za-
pełniły się gośćmi. Tłumów nie 
brakowało także w sobotę. W tym 
dniu otworzyły się także pierwsze 
ogródki gastronomiczne w Łowi-
czu. Pizzeria Da Grasso udostęp-
niła swoje stoliki na zewnątrz od 

godziny 11:00 i od razu pojawili 
się przy nich pierwsi klienci, co 
zdaniem właściciela lokalu Łuka-
sza Jagiełło wynikało z faktu, że 
wszystkim tego bardzo brakowało. 

Restaurator powiedział nam, 
że bardzo miłe ze strony klientów 
było, gdy w  tygodniu dzwonili 
z pytaniami, czy ogródek gastro-

nomiczny przy pizzerii zostanie 
w sobotę otwarty, a gdy pracowni-
cy byli już w trakcie jego ustawia-
nia, wiele przechodzących osób 
nie kryło zadowolenia, że „wresz-
cie!” ruszył. 

– Otworzyli nas dokładnie po 
203 dniach – powiedział nam wła-

ściciel Da Grasso, przyznając, że 
on i załoga lokalu z niecierpliwo-
ścią oczekiwali na podanie daty 
otwarcia. Na szczęście ogłoszo-
no to z  dużym wyprzedzeniem  
(w przeciwieństwie do zamknię-
cia, które nastąpiło praktycznie 
z  dnia na dzień), dzięki czemu 

można było się dobrze przygoto-
wać na przyjęcie gości. 

– W lokalu wreszcie jest życie, 
widać to także na barze i na kuch-
ni – cieszy się właściciel. Restau-
rator z  optymizmem patrzy tak-
że w przyszłość. Ma nadzieję, że 
zbliżające się wydarzenia tj. Boże 

Ciało, sprawią, że lokal znów bę-
dzie tętnił życiem. Ma też nadzie-
ję, że kolejnego lockdownu na je-
sieni nie będzie. 

Zadowoleni byli również 
klienci. Na pizzę i  piwo do Da 
Grasso wybrała się m.in. gru-
pa znajomych: Dominik Marzec, 
Agnieszka Sejdak i Michał Wie-
śniewski. Agnieszka opowiedzia-
ła nam, że Michał sms-ował do 
niej już o  godz. 11:00, aby go-
dzinę później spotkali się do lo-
kalu. Młodzi ludzie cieszą się, 
że wreszcie mogą spędzić czas 
w inny sposób niż tylko „domów-
ki”, spotkania w parku Błonie i na 
parkingach samochodowych. 

Z kolei w  ogródku gastrono-
micznym przy restauracji McDo-
nald’s w  Łowiczu spotkaliśmy 
panią Beatę z córką Zosią. Dziew-
czynka świętowała akurat swoje 
imieniny, a wyjście do lokalu było 
jednym z jej życzeń. Po powrocie 
do domu czekała ją jeszcze im-
preza.

Pani Beata powiedziała nam, że 
zwłaszcza Zosi brakowało wyjść 
do jej ulubionego lokalu. Cieszyły 
się, że wreszcie jest to możliwe, że 
był to też pierwszy dzień bez obo-
wiązku noszenia maseczki na ze-
wnątrz, a pogoda dopisywała. 

Właściciel Restauracji Powroty 
Jacek Kłosiński powiedział nam 
we wtorek, że od otwarcia ogród-
ków minęło dopiero kilka dni, zaś 
poza ciepłą sobotą reszta dni była 
raczej deszczowa, dlatego trudno 
mówić o  boomie gastronomicz-
nym. Przyznał jednak, że taki do-
brym czasem był miniony week-
end, kiedy w  lokalu było kilka 
rezerwacji na mini przyjęcia z oka-
zji Pierwszych Komunii Św. aa 

Łowicz | Uroczystość Bożego Ciała

Czy będą bobiki i koncerty? 
Żyjąc w czasach pandemii na-

uczyliśmy się, że niczego nie mo-
żemy być pewni. Zmiany w  ob-
ostrzeniach bywają czasami 
ogłaszane z dnia na dzień. Popra-
wiająca się w ostatnim czasie sy-
tuacja pandemiczna daje jednak 
nadzieję, że powoli wracamy do 
normalności – i do udziału w wy-
darzeniach kulturalnych. 

Przed nami Boże Ciało, któ-
re w  Łowiczu zawsze było ob-
chodzone tak religijnie, jak i  na 
ludowo. Zapytaliśmy naczelni-
ka ratuszowego wydziału kultury 
Michała Zalewskiego, jak w tym 
roku wygląda program wydarzeń 
towarzyszących kościelnym uro-

czystościom. W rozmowie z nami 
naczelnik przypomniał, że dalej 
nie ma pozwolenia na organizację 
imprez masowych, dlatego nie od-
będzie się Parada Pasiaków, czy-
li barwny przejazd ze Starego na 
Nowy Rynek z udziałem Księżan-
ki i Księżaka Roku. 

Turyści nie wyjadą jednak 
z  Łowicza zawiedzeni. Dowie-
dzieliśmy, że na otwartym tere-
nie w  sąsiedztwie muszli kon-
certowej w parku Błonie zostaną 
rozstawione stoiska twórców lu-
dowych. Między godziną 15 a 17 
zaplanowano koncerty z  udzia-
łem naszych zespołów ludowych: 
Koderki, Ksinzoki, Blichowiacy 

oraz gościnny występ ZPiT Poltex 
z Łodzi.

Do Klubu Sportowego Peli-
kan, który zarządza targowiskiem 
miejskim w Łowiczu, zgłosili się 
już właściciele stoisk handlowych, 
na których rozstawienie klub wy-
raził zgodę. Prezes klubu Zbi-
gniew Czerbniak podkreślił, że 
stragany będą funkcjonowały 
w reżimie sanitarnym. W przeci-
wieństwie do lat poprzednich, sto-
isk ma nie być wzdłuż ulicy Sta-
rzyńskiego. 

Przy ul. Kaliskiej w sąsiedztwie 
basenu rozstawi się natomiast we-
sołe miasteczko z karuzelami. Uli-
ca Starzyńskiego będzie przejezd-
na, ale będzie ulicą ślepą, gdyż 
odcinek ul. Kaliskiej od basenu 
do ronda „Niepodległości” będzie 
wyłączony z ruchu.  aa

Łowicz | Wybory Księżaka i Księżanki Roku

Kinga Sęk i Rafał Ziarnik  
nadal są reprezentacyjną parą 
Ostatnie wybory Księżanki i Księżaka Roku odbyły 
się w 2019 roku, a reprezentacyjną parą Ziemi 
Łowickiej zostali wówczas Kinga Sęk i Rafał 
Ziarnik. W ubiegłym roku, ze względu na pandemię 
konkurs nie został zorganizowany. Podobnie będzie 
w tym roku.

Michał Zalewski, naczelnik 
Wydziału Kultury, Sportu i  Tu-
rystyki w  Urzędzie Miejskim 
w  Łowiczu powiedział nam, że 
obostrzenia w  zakresie organi-
zowania tego typu imprez nadal 
nie zostały poluzowane. Przypo-

mina, że konkurs wiązałby się 
z przygotowaniem gali finałowej, 
ale także poprzedzających ją spo-
tkań, warsztatów i  prób z  udzia-
łem wielu osób. Nie jest to możli-
we ze względu na bezpieczeństwo 
samych uczestników, ale także 

mieszkańców, którzy z  pewno-
ścią chcieliby oglądać wybory na 
żywo. 

Konkurs nie może się odbyć 
także z uwagi na zbyt krótki czas, 
jaki pozostał do uroczystości Bo-
żego Ciała (w tym roku 3 czerw-
ca) – a przypomnijmy, że zgodnie 
z  tradycją była to pierwsza duża 
impreza, na której prezentowali 
się nowo wybrani Księżak i Księ-
żanka. Brali oni udział w barwnej 
Paradzie Pasiaków ulicami miasta 
– w tym roku jej również nie bę-
dzie.  aa

Na pizzę i piwo do Da Grasso wybrała się m.in. grupa znajomych: Dominik Marzec, Agnieszka Sejdak 
i Michał Wieśniewski. 
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W ogródku gastronomicznym przy restauracji McDonald’s 
spotkaliśmy panią Beatę z córką Zosią. Dziewczynka świętowała 
akurat swoje imieniny. 

FO
T.

 A
G

N
IE

S
ZK

A
 A

N
TO

S
IE

W
IC

Z
 



 www.lowiczanin.info14 20 maja 2021      nr 20   

Gmina Bielawy | Nowoczesna biogazowania powstanie w Piaskach Bankowych

Z organicznych odpadów powstawać 
będzie gaz, a z niego ciepło i prąd
Łódzka spółka Varitex zamierza wybudować na terenie gminy Bielawy nowoczesny, 
pasywny energetycznie system do biorecyklingu. Zakład będzie ulokowany w strefi e 
przewidzianej na inwestycje w zakresie gospodarki odpadami – czyli w Piaskach 
Bankowych. W zakładzie prowadzony będzie recykling odpadów organiczny pochodzących 
z przetwórstwa żywności. Uruchomienie biogazowni planowane jest już w 2022 roku. 

Jak dowiedzieliśmy się w Urzę-
dzie Gminy Bielawy, przygotowa-
nia inwestora do realizacji bioga-
zowni trwają od lipca 2018 roku, 
czyli od momentu, gdy zwrócił się 
do gminy z wnioskiem o wydanie 
decyzji o  uwarunkowaniach śro-
dowiskowych planowanej budo-
wy. Ma ona powstać na działkach 
ewidencyjnych 218, 219 i  220, 
o łącznej powierzchni 1,5 ha. 

Wójt gminy Bielawy przed 
wydaniem tej decyzji wystąpił 
o opinię do Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska, Państwowej 
Inspekcji Sanitarno-Epidemiolo-
gicznej oraz Państwowego Gospo-
darstwa Wodne Wody Polskie. In-
stytucje te nie miały wątpliwości, 
że będzie to instalacja, która może 
znacząco wpływać na środowisko, 
stąd też uzyskanie wszystkich opi-

nii i  decyzji trwało długo. Osta-
tecznie wydana została ona przez 
wójta Sylwestra Kubińskiego 
18 lutego 2020 roku. Inwestor 
jeszcze nie uzyskał zezwolenia 
na budowę. 

Z wkładem naukowców
Jak nas poformował Bogusław 

Dulian, zajmujący się realizacją 

projektu, w Piaskach Bankowych 
planowane jest zastosowanie tech-
nologii, która będzie wynikiem 
pracy oraz zaangażowania za-
równo pracowników fi rmy Va-
ritex, jak również naukowców 
z  Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wrocławiu oraz Politechniki 
Łódzkiej. Rezultatem pracy takie-
go połączonego zespołu było po-
wstanie szeregu proekologicznych 
innowacji, które zostaną zastoso-
wane na terenie zakładu.

– Ideą, jaka przyświecała twór-
com tego typu projektu, była za-
równo kwestia szeroko pojętego, 
i jak najbardziej efektywnego bio-
recyklingu, oraz problemu zanie-
czyszczenia powietrza – wyjaśnia 
Bogusław Dulian.

Produktami fi nalnymi zakładu 
będzie energia elektryczna oraz 
cieplna powstające poprzez wy-
korzystanie metanu produkowa-
nego w procesie recyklingu orga-
nicznego. Będzie on uzyskiwany 
w wyniku beztlenowego rozkładu 
materii organicznej, zawartej mię-

dzy innymi w  odpadach z  prze-
twórstwa żywności. Dodatkowo 
przetworzona materia organiczna 
będzie stanowiła certyfi kowany 
nawóz organiczny. 

Wpisują się 
w „zielone” cele 
– Planowane przedsięwzię-

cie pozwoli na ograniczenie ilo-
ści gazów cieplarnianych wpro-
wadzanych do atmosfery poprzez 
wzrost udziału odnawialnych źró-
deł energii w całkowitym bilansie 
energii, a  tym samych przyczyni 
się do poprawienia jakości powie-
trza. Podążanie za dynamicznie 
przyśpieszającymi trendami kli-
matyczno-energetycznymi UE bę-
dzie stanowić dla Polski, w której 
wciąż głównym źródłem energii 
są paliwa kopalne, znaczące wy-

zwanie transformacyjne. Dlatego 
też zastępowanie konwencjonal-
nych paliw energią pochodzącą 
z  biorecyklingu jest zjawiskiem 
jak najbardziej korzystnym – pod-
sumowuje Bogusław Dulian.

Około 100 ton 
dziennie
Zajrzeliśmy do bardzo obszer-

nej dokumentacji na temat plano-
wanego przedsięwzięcia, dostęp-
nej w  BIP Gminy Zduny. Tam 
znaleźliśmy informację o  tym, 
że zakład ma przetwarzać w skali 
roku do 35 tys ton różnego rodza-
ju odpadów, dziennie będzie to 
do 99 ton. Dodatkowo produktów 
pochodzenie zwierzęcego 3,5 tys. 
ton rocznie, dziennie do 9,5 tony. 

Będą to m.in. odpady z rolnic-
twa, ogrodnictwa, przemysłu rol-

no-spożywczego, cukrownicze-
go, mleczarskiego, a także opady 
z  oczyszczalni ścieków i  komu-
nalne biodopady dostarczane 
z odległości mniejszej niż 100 km. 
Na liście potencjalnych dostaw-
ców surowca umieszczone są np. 
Agros Nova Łowicz, Ekołowi-
czanka i Solan Głowno.

W zamkniętych i  szczelnych 
komorach będą one poddawane 
rozkładowi beztlenowemu przy 
użyciu bakterii metanowych. 
Dana partia poddawana będzie 
procesowy rozpadu od 30 do 120 
dni. Uzyskany w  wyniku proce-
su metan będzie na miejscu na 
bieżąco spalany (gromadzenie 
gazu w  zbiornikach jest przewi-
dziane tylko na czas przeprowa-
dzenia serwisu lub w przypadku 
awarii) i  przetwarzany na ciepło 
– na użytek własny zakładu, 
ewentualnie innych, jakie powsta-
ną w  sąsiedztwie – i  na energię 
elektryczną, która trafi  do sieci 
– ma to być do 2,3 MW. 

Materia organiczna, począt-
kowo płynna, będzie zagęszcza-
na i suszona. Przed separacją ma 
mieć wagę około 48 tys. ton, po 
tym procesie jej objętość ma wy-
nieść około 5,2 tys. m3 rocznie.  

RZUT OKIEM | WĘDKARZE POSPRZĄTALI ZALEW 

Grupa wędkarzy z koła PZW Łowicz zorganizowała w sobotę 15 maja akcję sprzątania zalewu 
za Laskiem Miejskim w Łowiczu. Wzięło w niej udział kilku wędkarzy, członków zarządu i koła. Wędkarze nie 
tylko pozbierali śmieci, ale także skosili trawę. Prezes Tomasz Stolarczyk powiedział nam, że zebranych śmieci 
nie było dużo – z czego należy się cieszyć. aa

Gmina Bolimów | Nowe – stare drzewa w Wólce Łasieckiej

Owoce Pamięci – z myślą o Janie Pawle II
Pierwszy w tym roku sad w ra-

mach projektu „Owoce Pamię-
ci”, stworzonego przez samorząd 
województwa łódzkiego, został 
otwarty 13 maja w Wólce Łasiec-
kiej. Przy drogach posadzono kil-
ka szpalerów drzew owocowych 
tradycyjnych odmian.

Projekt realizowany jest we 
współpracy z  Zespołem Parków 
Krajobrazowych Województwa 
Łódzkiego. W uroczystym otwar-
ciu 13 maja wziął udział m.in. 
marszałek województwa łódzkie-
go Grzegorz Schreiber.

W ubiegłym roku Urząd Mar-
szałkowski – dla uczczenia setnej 
rocznicy urodzin Jana Pawła II 
– zainicjował projekt „Owoce Pa-
mięci”. Zakłada on szereg działań 
związanych z  zachowaniem tra-
dycyjnych odmian drzew owoco-
wych w regionie poprzez tworze-
nie sadów, szpalerów, alei i innych 
form nasadzeń.

Do tej pory w  ramach projek-
tu w  województwie łódzkim po-
sadzono niemal 1.200 drzew: ja-
błoni, grusz, śliw, wiśni, czereśni 
i pigw. Założono 20 sadów, szpa-
lerów i alei.

Podczas spotkania z mieszkań-
cami Grzegorz Schreiber zauwa-
żył, że projekt wpisuje się w za-
łożenia strategii woj. łódzkiego, 
wśród których jest m.in. ochrona 
i kształtowanie krajobrazu.  mak

REKLAMA

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Metan będzie 
uzyskiwany w wyniku 
beztlenowego 
rozkładu materii 
organicznej, 
zawartej między 
innymi w odpadach 
z przetwórstwa 
żywności.

W wydarzeniu wzięli udział m.in. marszałek województwa łódzkiego 
Grzegorz Schreiber i sołtys Wólki Łasieckiej Iwona Bogacińska. 
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Złaków Borowy | Wizyta marszałka województwa i prezesa Wód Polskich 

Zabytkowy jaz ma zostać przywrócony
Marszałek województwa łódzkiego Grzegorz Schreiber i prezes Państwowego Gospodarstwa Wodnego 
Wody Polskie Przemysław Daca odwiedzili 13 maja Złaków Borowy w gminie Zduny. Właśnie w tej 
miejscowości, przy jazie na Słudwi – pochodzącym z 1934 roku i nie działającym od 1945 roku  
– zorganizowana została konferencja prasowa na temat przywracania tego typu urządzeń do sprawności.

Na konferencję zostały zapro-
szone media, nic nie wiedzie-
li o  niej mieszkańcy, żywo zain-
teresowani tematem, którzy nas 
pytali o  to, czego na dotyczyła.  
Od 2 lat na różnego rodzaju spo-
tkaniach poruszają oni temat po-
trzeby odtworzenia jazów na tej 
rzece. W  marcu tego roku Rada 
Sołecka Złakowa Kościelnego 
napisała pismo do Wód Polskich, 
pod którą podpisali się zaintereso-
wani rolnicy z kilku miejscowości 
w gminie Zduny: Złakowa Boro-
wego, Złakowa Kościelnego, Zła-
kowa Nowego, Łaźnik, Zalesia, 
Retek i Jackowic, a także Przemy-
łowa w gminie Chąśno.

Ludzie już wtedy 
wiedzieli,  
że jazy są potrzebne
Jeden z inicjatorów tego pi-

sma powiedział nam, że cho-
dzi nie tylko o zachowany beto-
nowy jaz, ale także o  trzy inne, 
po których nie ma śladu, ponie-
waż były drewniane. Były one 
zlokalizowane w  dalszym bie-
gi rzeki: na pograniczu Złako-
wa Borowego i  Złakowa No-
wego, w  Złakowie Kościelnym 
przy kładce dla pieszych oraz 

między Złakowem Kościelnym  
a Retkami. 

Wszystkie te jazy były zro-
bione w  okresie międzywojen-
nym przez właściciela majątku 
Długie. – To było po uregulo-
waniu rzeki, przeprowadzonym 
w  latach 30. Już wtedy ludzie 
wiedzieli, że potrzebne są jazy 
– powiedział nam pan Tomasz 
ze Złakowa Kościelnego, które-

mu zależy na tym, aby jazy przy-
wrócić i żeby spełniały one swoją 
rolę, aby zapobiec podtopieniom 
i  minimalizować deficyt wody 
w przypadku braku opadów. 

Duży rozmach  
Wód Polskich 
Dla pana Tomasza, a także in-

nych zainteresowanych, mamy 
dobrą wiadomość: podczas kon-

ferencji padła deklaracja, że jaz 
na Słudwi, pobudowany w  1934 
roku, zostanie odbudowany. Jesz-
cze w tym roku zostanie wykona-
na potrzebna do tego dokumen-
tacja. Wody Polskie chcą w  tym 
roku przywrócić w  woj. łódz-
kim 225 jazów, a jeśli się uda, to 
więcej, ponieważ chcą pozyskać 
pieniądze z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich poprzez Mi-
nisterstwo Rolnictwa. 

W przyszłości również chcą 
skorzystać z Krajowego Planu 
Odbudowy. Planują na bieżące 
utrzymanie jazów w  wojewódz-
twie wydać 12 mln zł, a dodatko-
wo 3 mln zł na tzw. retencję ko-
rytową.

Urząd Marszałkowski przezna-
czył 2 mln zł na pomoc finansową 
dla 64 spółek wodnych z naszego 
regionu. Wszystkie wnioski zło-
żone przez nie zostały zakwalifi-
kowane i otrzymają dotacje – i to 
również jest dobra informacja. 

Wójt: Ten rok jest 
dobry, ale trzeba 
myśleć o przyszłości
Obecny na konferencji wójt 

gminy Zduny Krzysztof Skow-
roński mówił, że te działania są 

bardzo potrzebne, ponieważ gmi-
na Zduny jest typowo rolnicza, 
położna na równinie, na której 
średnie opady deszczu wynoszą 
500-550 mm rocznie i są to jedne  
z najniższych w kraju, dlatego po-
jawia się już problem stepowienia 
gleb. Ponieważ poprzednie lata 
były suche, trzeba podjąć działa-
nia, aby zatrzymać wodę z opa-
dów.

– Chyba błędem było wypro-
stowanie rzeki, która powinna me-
andrować, bo wówczas zatrzymy-
wana w niej woda się utrzymuje 
– mówił wójt. Dodał też, że ten 
rok, w  przeciwieństwie do po-
przednich, jest dość dobry pod 
względem ilości opadów, ale 
w  2019 roku wystąpiła taka su-
sza, że do urzędu wpłynęło aż 530 
wniosków o rekompensatę ponie-
sionych strat.  mwk

Wody Polskie 
chcą w tym 
roku przywrócić 
w województwie 
łódzkim 225 jazów,  
a jeśli się uda,  
to więcej.

REKLAMA

Jaz na Słudwi w Złakowie Borowym widziany z góry. Urządzenie pobu-
dowane w 1934 roku nie działa od 1945 roku. 
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Łowicz | Pływalnia

Jest data 
powrotu
Jeżeli nic się do tego 
czasu nie zmieni – 
a mamy nadzieję, że nie 
– to w piątek 28 maja 
indywidualni użytkownicy 
będą mogli znów korzystać 
z miejskiego basenu 
w Łowiczu.

Dyrektor OSiR Zbigniew Ku-
czyński mówi, że pływalnia jest 
gotowa na otwarcie, czeka jedy-
nie, kiedy zezwolą na to rządowe 
przepisy – a  według ministerial-
nego rozporządzenia baseny kryte 
będa mogły działać właśnie od 28 
maja (wcześniejsza wersja rozpo-
rządzenia mówiła, że od 29 maja). 
Na początku będą one mogły pro-
wadzić działalność przy zachowa-
niu 50% obłożenia obiektu.

Obecnie na basenie odbywają 
się tylko zajęcia zorganizowane 
dla dzieci i młodzieży. W czasie 
gdy basen był nieczynny, wyko-
nywano prace konserwatorskie. 
Nie będzie potrzeby robienia 
w  czerwcu przerwy technicznej, 
jeśli przepisy sanitarne pozwolą, 
to basen kryty ma być od 28 maja 
otwarty bez przerwy, nawet jeże-
li będą – a są w planach – baseny 
zewnętrzne.

Wraz z basenami, w całym kra-
ju będą mogły rozmrozić działal-
ność kluby fitness, siłownie i sola-
ria.   tm
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Ludzie
Edukacja | Stypendyści Prezesa Rady Ministrów z naszych szkół

Premier docenił najlepszych uczniów 
W roku szkolnym 2020/2021 jest dwa razy więcej niż zwykle stypendystów Prezesa Rady Ministrów. 
Dotychczas to stypendium przyznawane było tylko jednemu uczniowi z danej placówki, który wykazał 
się najwyższą średnią ocen i wzorowym zachowaniem. Na skutek ostatniej reformy oświaty, równolegle 
w placówkach kształcą się absolwenci gimnazjum i szkoły podstawowej, którzy realizują inne programy. 
Przy stypendiach premiera uwzględniono to – i w każdej szkole jest dwoje stypendystów. 

Pijarskie LO
W Pijarskim LO w  Łowiczu 

w tym roku szkolnym stypendium 
zostało przyznane Małgorzacie 
Kosiorek z  klasy III BCH (bio-
logiczno-chemiczna) i  Zuzannie 
Pawłowskiej z klasy II PE (Poli-
techniczno-Ekonomicznej). 

Małgorzata Kosiorek może 
pochwalić się średnią ocen 5,4 
w  klasie maturalnej. Pisaliśmy 
o  niej na naszych łamach wiele 
razy, w  związku z  jej aktywno-
ścią i sukcesami w wielu różnych 
konkursach. W tegorocznej Olim-
piadzie Języka Angielskiego była 
w  ścisłej czołówce województwa 
łódzkiego, bardzo dobrze zapre-
zentowała się także w biologicz-
nej. 

Stypendium – zgodnie z  ideą 
wszelkich stypendiów – zamie-
rza przeznaczyć na dalszy rozwój 
w dziedzinach, które ją interesują, 
poprzez m.in. zakup odpowied-
nich książek, zarówno dzieł aka-
demickich, popularnonaukowych, 
jak i z literatury światowej. – Dzię-
ki niemu będę mogła również za-
kupić pomoce na studia, takie jak 
np. sprzęty elektroniczne czy pod-
ręczniki akademickie – mówi.

Zuzanna Pawłowska rów-
nież miała świadectwo z  wyróż-
nieniem i  sukcesy. W tym roku 
była w etapie okręgowym Olim-
piady Lingwistyki Matematycz-
nej. – Dzięki stypendium otrzy-
małam mnóstwo motywacji 
do  dalszej pracy i  czuję, że mój 
wysiłek został doceniony – mówi.

Obie uczennice są także sty-
pendystkami dyrektora szkół pi-
jarskich.

I LO im. Józefa 
Chełmońskiego 
W I LO stypendystkami Preze-

sa Rady Ministrów zostały: Mar-
tyna Zygmuntowicz z  klasy III, 
która osiągnęła średnią ocen 5,50 
oraz Julia Sałuda – uczennica kla-
sy II za średnią ocen 5,40. 

Martyna Zygmuntowicz jest 
tegoroczną maturzystką. W I LO 
uczęszczała do  klasy matema-
tyczno-fizycznej, w  której roz-
szerzała geografię, matematykę 
i język angielski. Na naukę ostat-
niego z wymienionych przedmio-
tów poświęcała najwięcej czasu, 

gdyż to właśnie z  nim chciałby 
związać swoją przyszłość. My-
śli nawet o podjęciu studiów lin-
gwistycznych na Uniwersytecie 
Warszawskim, po których chcia-
łaby pracować jako tłumaczka 
lub nauczycielka angielskiego. 
Pasję do  nauki języka zawdzię-

cza nauczycielom, którzy uczy-
li ją tego przedmiotu w  szkole  
i na zajęciach dodatkowych poza 
nią. Martyna zdawała nawet matu-
rę z języka angielskiego na pozio-
mie dwujęzycznym. 

Inną jej pasją jest rysowanie, 
zwłaszcza portretów aktorów, po-

staci z  filmów, ale też bliskich 
osób. Swoje rysunki często wrę-
cza jako prezenty na różne okazje. 
Poza tym, że rysuje hobbystycz-
nie, brała też udział w  konkur-
sie plastycznym organizowanym 
przez II LO, którego tematyka na-
wiązywała do architektury w Au-
strii. Zajęła w nim I miejsce. 

Zadowolona jest także ze swo-
jego udziału w Olimpiadzie Geo-
graficznej, w  której dwukrotnie 
dotarła do etapu okręgowego. 

Julia Sałuda wybierała liceum 
z myślą o przygotowaniu do pod-
jęcia studiów medycznych, lecz 
z  czasem zaczęła myśleć także 
o  psychologii. Uczęszcza do  kl. 
II o profilu biologiczno-chemicz-
nym z  rozszerzoną matematyką, 
chemią i biologią. Mimo że są to 
przedmioty ścisłe, Julia jest także 
świetną humanistką. Dwukrotnie 
została doceniona w  Ogólnopol-
skim Konkursie „O Literacki Laur 
Arbuza”, którego organizatorem 
jest II LO w  Tomaszowie Maz. 
– będąc w  klasie I triumfowała 
w tym konkursie, zaś w tym roku 
zajęła w nim II miejsce. 

Jury doceniło teksty napisa-
ne przez Julię w  kategorii pro-
za. Pierwszy z  nich zatytułowa-
ła „Miasto deszczu”, zaś nazwy 
wszystkich ulic i  imiona bohate-
rów nawiązywały do  terminów 
związanych z pogodą (np. Mżaw-
ka i  Wicher). Uczennica po-
wiedziała nam, że w  większo-
ści swoich opowiadań skupia się  
na indywidualnościach, dlatego 
opowiedziała historię wyrzutków, 
którzy zostali wykluczeni z miasta 
przez swoją nonkonformistyczną 
postawę. Drugie napisane przez 
nią opowiadanie, pt. „Neonowe 
nagrobki”, nawiązywało do mek-
sykańskiego dnia zmarłych i opo-
wiadało historię mężczyzny, który 
rozmawiał z duchami.

W wolnym czasie Julia czy-
ta dużo książek, nie tylko lek-
tur szkolnych. Jej ulubionym ga-
tunkiem jest fantastyka, dlatego 
chętnie sięga po dzieła Tolkiena, 
wśród polskich pisarzy ceni so-
bie twórczość Andrzeja Sapkow-
skiego. 

Poza tym uczennica interesu-
je się sportem. Sama trenuje tenis 
ziemny, chętnie ogląda z tatą wy-
ścigi Formuły 1 i mecze Bayernu 
Monachium. 

Stypendium planuje przezna-
czyć na zakup nowego tabletu, 
książek i płyt CD – muzyka jest 
jej kolejną wielką pasją. 

II LO
W II LO im. Mikołaja Koper-

nika dyplomy potwierdzające 
przyznanie stypendium wręcza-
ła 21 kwietnia dyrektor Agniesz-
ka Ruta-Kucińska. Nagrodzeni 
uczniowie to Kacper Piotrow-
ski z klasy II B (o nachyleniu ma-
tematyczno-fizyczno-informa-
tycznym) oraz Łucja Zagawa, 
uczennica klasy II M (o nachyle-
niu medycznym). Uczniowie uzy-
skali promocję z  wyróżnieniem 
do klasy drugiej z najwyższą śred-
nią ocen w szkole.

Kacper, zgodnie z  wybranym 
nachyleniem, wykazuje szcze-
gólne uzdolnienia z  przedmio-
tów ścisłych – matematyki i che-
mii. Bierze udział w konkursach 
przedmiotowych.

Łucja interesuje się biologią 
i chemią, a poza tym jest również 
utalentowana plastycznie.

ZSP nr 1
W Zespole Szkół Ponadpod-

stawowych im. 10 PP w  Łowi-
czu stypendystami premiera zo-
stali w  tym roku Patryk Skręta  
oraz Mateusz Latoszewski. 

Patryk Skręta kształci się 
w zawodzie technika informatyka 
w drugiej klasie (w systemie jesz-
cze po gimnazjum). Miał imponu-
jącą średnią ocen w  poprzednim 

Zuzanna Pawłowska, 
stypendystka z Pijarskiego LO 
w Łowiczu. 
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Małgorzata Kosiorek,  
jedna z najlepszych uczennic 
Pijarskiego LO. 
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Stypendyści z II LO: Kacper Piotrowski i Łucja Zagawa oraz dyrektor szkoły Agnieszka Ruta-Kucińska. 
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Zuzanna Guz z klasy III ZSP nr 3 kształcącej w zawodzie technik usług 
fryzjerskich z mamą oraz wychowawczynią Barbarą Starzec. 
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Paweł Felczyński (w środku) z klasy II kształcącej w zawodzie technik 
eksploatacji portów i terminali z mamą i dyrektorem Wojciechem Baleją.
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Obaj są uczniami,  
dla których 
informatyka 
jest nie tylko 
kierunkiem, z jakim 
wiążą przyszłość 
zawodową, ale też 
prawdziwą pasją  
– mówi o Patryku  
i Mateuszu  
dyrektor ZSP nr 1 
Dariusz Żywicki.

Julia Sałuda, uczennica I LO.
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Martyna Zygmuntowicz odebrała dyplom z rąk dyrektor I LO  
Doroty Dziekanowskiej-Słomy. 
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roku szkolnym – 5,63, a przy tym 
wzorowe zachowanie. W przy-
padku ucznia z taką średnią trud-
no mówić, by jakieś przedmioty 
były jego wyraźnie silną stroną, 
bo świetny jest we wszystkim, ale 
szczególnie ważne są dla niego 
przedmioty zawodowe.

Mateusz Latoszewski także 
kształci się w zawodzie technika 
informatyka, także jest w drugiej 
klasie, ale tej kształcącej się już 
nowym systemem (bez gimna-
zjum). Jego średnia ocen to 4,89, 
a zachowanie ma wzorowe. Po-
dobnie jak w przypadku Patryka, 
szczególnie duży nacisk stawia na 
przedmioty zawodowe, ale prze-
kłada się to też na bardzo dobre 
wyniki z innych przedmiotów.

– Obaj są uczniami, dla których 
informatyka jest nie tylko kierun-
kiem, z jakim wiążą przyszłość za-
wodową, ale też prawdziwą pasją 
– mówi dyrektor ZSP nr 1 Dariusz 
Żywicki. – Są też zaangażowani 
w  życie szkoły i  zawsze chętnie 
biorą udział w różnych szkolnych 
przedsięwzięciach. Kiedy jeszcze 
można było swobodnie organizo-
wać na terenie szkoły różne kon-
kursy, zawody, akademie czy inne 
wydarzenia – brali udział w ich or-
ganizacji.

ZSP nr 2 na Blichu
W szkole na Blichu stypendia 

trafiły do  dwojga uczniów: Pa-
tryka Parysa z kl. III Technikum 
Agrobiznesu i Magdaleny Królik 
z kl. II Technikum Logistycznego. 

Patryk Parys w  roku szkol-
nym 2019/2020 osiągnął naj-
wyższą średnią 5,50, natomiast 
w pierwszym półroczu obecnego 
roku szkolnego 5,18. Jest też fina-
listą szczebla ogólnopolskiego kil-
ku olimpiad i konkursów. W roz-
mowie z  nami przyznał, że nie 
zakuwa, ani też nie ślęczy ciągle 
nad książkami, raczej ma natural-
ną zdolność do nauki, dużo zapa-
miętuje na lekcjach. Oprócz tego 
od zawsze lubił się uczyć i posze-
rzać swoją wiedzę. Już w Szkole 
Podstawowej w  Domaniewicach 
(pochodzi ze Strzebieszewa) miał 
średnią 5,50. 

Podkreśla, że ciągnie go do te-
matów rolniczych, są mu bliskie 
ze względu na gospodarstwo ro-
dziców. Dlatego też zdecydował 
się startować w Olimpiadzie Wie-
dzy i  Umiejętności Rolniczych 
w  bloku produkcja zwierzęca. 
Zarówno w  ubiegłym roku, jak  
i  w obecnym, dotarł do  jej fina-
łu ogólnopolskiego, w  tym roku 

czeka go pod koniec maja jesz-
cze start na szczeblu centralnym 
(o tym sukcesie piszemy w odręb-
nym tekście w tym numerze NŁ). 

Został też w  ubiegłym roku 
finalistą szczebla centralne-
go Olimpiady Młodych Produ-
centów Rolnych, Wiedzy o  Po-
datkach, Wiedzy Ekonomicznej  
(w tym roku także przed nim start 
na szczeblu centralnym) Ogólno-
polskiego Konkursu Ekologiczne-
go „Bliżej Pszczół”. 

Cieszy się z  uzyskanego sty-
pendium, ale nie postanowił jesz-
cze na co wykorzysta pieniądze. 
3 tys. zł to jednak spora kwota, 
za którą mógłby na przykład ku-
pić laptopa, bo przydałby się mu 
nowy. 

Stypendium prezesa Rady Mi-
nistrów nie jest jednak jedynym, 
jakie otrzymał będąc uczniem Bli-
chu, w 2020 roku przyznano jemu 
i 13 innym uczniom szkoły wspar-
cie w  wysokości 6 tys. zł w  ra-
mach unijnego programu „Zawo-
dowcy w  Łódzkiem – stypendia 

dla najzdolniejszych”. Jego celem 
było objęcie opieką najzdolniej-
szych uczniów szkół zawodowych 
z terenu województwa łódzkiego.

Magdalena Królik może 
się pochwalić średnią 5,06. Wi-
cedyrektor blichowskiej szko-
ły Maria Tataj powiedziała nam,  
że to najwyższa średnia osiągnię-
ta wśród uczniów, którzy kształ-
cą się w technikach pięcioletnich, 
po zmianie okresu nauczania 
dwa lata temu. – Magda należy 
do zdolnych i ambitnych uczniów 
szkoły, liczymy, że w przyszłości 
będzie dalej się rozwijać i będzie 
startować w konkursach zawodo-
wych i przedmiotowych reprezen-
tując szkołę. 

Uczennica uzyskała celujące 
oceny z  takich przedmiotów jak 
np. informatyka, czy zawodowych 
obsługa klienta i kontrahenta, na-
tomiast bardzo dobre z: języka an-
gielskiego, niemieckiego, historii, 
chemii i podstaw logistyki. 

ZSP nr 3
W Zespole Szkół Ponadpodsta-

wowych nr 3 im. W. S. Reymon-
ta w  Łowiczu dyplomy potwier-
dzające otrzymanie stypendium 
wręczał dyrektor Wojciech Bale-
ja 30 kwietnia, w obecności wy-
chowawców i rodziców. Dyrektor 
odczytał gratulacje od  Łódzkie-
go Kuratora Oświaty Waldemara 
Flajszera oraz dyrektorki łódzkiej 
delegatury kuratorium Ireny Ma-
rii Lesiak. 

Nagrodzeni uczniowie to Zu-
zanna Guz z  klasy III kształcą-
cej w  zawodzie Technik Usług 
Fryzjerskich oraz Paweł Felczyń-
ski z klasy II kształcącej w zawo-
dzie Technik Eksploatacji Por-
tów i Terminali. W ubiegłym roku 

szkolnym mieli świadectwa z wy-
różnieniem i  najwyższą średnią 
ocen w szkole.

Zuzanna Guz najbardziej lubi 
przedmioty zawodowe i  języki 
obce, a fryzjerstwo jest jej pasją. 
Poza tym lubi książki i szeroko ro-
zumianą sztukę. 

Paweł Felczyński również 
bardzo lubi przedmioty zawodowe 
i  rozwiązywanie zadań praktycz-
nych z  zawodu, a także historię, 
szczególnie współczesną, i  sport. 
Od najmłodszych lat hobbystycz-
nie wykonuje ozdoby z  cekinów 
i  techniką decoupage, których 
przykłady kilka razy prezentowa-
liśmy też na naszych łamach.

ZSP nr 4 w Łowiczu 
Stypendia Prezesa Rady Mi-

nistrów otrzymało także troje 
uczniów łowickiego Ekonomika: 
Magdalena Ciąpała i  Artur Cią-
pała z  IV Liceum Ogólnokształ-
cącego oraz Arkadiusz Wieteska 
z Technikum nr 4. 

Arkadiusz Wieteska interesu-
je się przede wszystkim historią, 
zwłaszcza tą związaną z  tematy-
ką wojskowości, dzięki czemu od-
nosił sukcesy w  konkursach hi-
storycznych. Inną jego pasją jest 
sport, któremu poświęca znacz-
ną część wolnego czasu. – Aby 
utrzymać dobrą formę fizyczną, 
regularnie od trzech lat uprawiam 
trójbój siłowy – przyznaje. Ponad-
to gra w  łowickiej lidze futsalu, 
lubi pływanie na kajakach i chęt-
nie bierze udział w spływach ka-
jakowych organizowanych przez 
PTTK w Łowiczu. 

Artur Ciąpała najchętniej 
uczy się języka angielskiego, fi-

zyki, informatyki i  matematyki. 
To właśnie z  tymi przedmiotami 
wiąże swoje plany na przyszłość,  
a przede wszystkim zależy mu na 
dalszym rozwoju umiejętności ję-
zykowych, np. poprzez uzyskanie 
międzynarodowego certyfikatu ję-
zykowego. Uczeń ma także wiele 
pozaszkolnych pasji, do  których 
zaliczają się m.in. lekkoatletyka, 
nowe technologie, czytanie cie-
kawych książek i podróże zagra-
niczne. 

Magdalena Ciąpała najbar-
dziej ze wszystkich przedmiotów 
lubi matematykę. – Podoba mi się 
w niej to, że jest bardzo dokładna 
i konkretna, co łączy ją oczywiście 
z  innymi przedmiotami ścisłymi  
– stwierdza. Mimo że Magdalena 
jest typowym „umysłem ścisłym”, 
jej pasją jest teatr (głównie musi-
cale), muzyka i książki. – Dzisiaj 
jeszcze nie wiem, co chciałabym 
robić w  przyszłości, dlatego nie 
chcę zamknąć sobie żadnej drogi 
w trakcie edukacji szkolnej. Jedy-

ne, czego jestem pewna, to tego, 
że potrzebuję wyzwań, ponieważ 
im trudniejsze zadanie, tym więk-
sza satysfakcja po jego wykonaniu 
– przyznaje uczennica. Jednym 
z jej wielkich marzeń jest, aby kie-
dyś sama mogła współtworzyć te-
atr, choć nieważne gdzie: na sce-
nie czy na backstage’u. 

ZS CKR w Zduńskiej 
Dąbrowie
W Zespole Szkół w Zduńskiej 

Dąbrowie Centrum, Kształce-
nia Rolniczego w Zduńskiej Dą-
browie są to Aleksandra Cieśliń-
ska oraz Adam Foks. 30 kwietnia, 
czyli tego samego dnia, w którym 
absolwenci odbierali świadectwa 
ukończenia technikum, dyrek-
tor Stanisław Kosmowski i wice-
dyrektor Zofia Rosa wręczyli dy-
plomy potwierdzające przyznanie 
stypendium. 

Aleksandra Cieślińska to 
uczennica klasy III czteroletnie-
go Technikum Weterynarii, która 
w roku szkolnym 2019/2020 uzy-
skała średnią ocen 5,28 i wzorowe 
zachowanie. Mieszka w okolicach 
Żychlina, jest absolwentką Gim-
nazjum im. Jana Pawła II w Bedl-
nie. Jak nam powiedziała, zawsze 
chciała uczyć się w tym kierunku 
i po maturze chciałaby studiować 
na wydziale weterynarii Uniwer-
sytetu Warmińsko-Mazurskie-
go w Olsztynie lub Uniwersytetu 
Przyrodniczego we Wrocławiu. 

Pytana o  naukę, przyznała,  
że stara się sporo czasu poświę-
cać na nią, ale to nie jest dla niej 
trudne. Co ciekawe – na wszyst-
kie przedmioty ogólnokształcące 
i zawodowe stara się czas dzielić  
po równo – i to się jej udaje. 

Aleksandra brała w  ubiegłym 
roku szkolnym udział w Olimpia-
dzie Wiedzy i Umiejętności Rol-
niczych w bloku produkcja zwie-
rzęca. W tym roku w  niej nie 
startowała. 

Pytana o  to, czy stypendium 
przeznaczyła na wydatki związa-
ne z nauką, czy raczej na przyjem-
ności, odpowiedziała, że na jedno 
i drugie. Była zaskoczona, gdy je 
otrzymała, bo nie miała świado-
mości, że ma najwyższą średnią 
w szkole. Była to dla niej miła nie-
spodzianka. 

Adam Foks to uczeń klasy  
II pięcioletniego Technikum Rol-
niczego, który w  poprzednim 
roku szkolnym miał średnią ocen 
5,05 i również wzorowe zachowa-
nie. On również nie był świadomy, 
że otrzyma tak prestiżowe stypen-
dium. Na co je wyda? – jeszcze 
nie podjął decyzji, chociaż bierze 
pod uwagę takie możliwości jak 
dobry słownik do  nauki języka 
angielskiego, podręczniki na te-
mat produkcji roślinnej oraz me-
chanizacji rolnictwa, a może też 
część kwoty wyda na coś osobi-
stego dla siebie. 

Stypendysta mieszka w  miej-
cowości Braki w  powiecie so-
chaczewskim, gdzie jego rodzice 
prowadzą gospodarstwo. W przy-
szłości planuje je przejąć. Dlate-
go po ukończeniu Szkoły Podsta-
wowej w  Kozłowie Szlacheckim 
podjął naukę w  Technikum Rol-
niczym.

Jak nam powiedział, zawsze 
lubił się uczyć, a rolnictwo na-
prawdę go interesuje. Po ukończe-
niu technikum chciałby kontynu-
ować naukę. Na jakim wydziale  
i  na której uczelni – jeszcze nie 
wie, ale na pewno będzie to mia-
ło związek z rolnictwem. W ubie-
głym roku szkolnym oraz w obec-
nym Adam Foks bierze udział 
w Olimpiadzie Wiedzy i Umiejęt-
ności Rolniczych w bloku mecha-
nizacja rolnictwa.  aa, tb, mwk, tm

Aleksandra Cieślińska oraz Adam Foks – stypendyści z Zespołu Szkół  
Centrum Kształcenia Rolniczego w Zduńskiej Dąbrowie.
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Patryk Skręta z Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych nr 1 
w Łowiczu poprzedni rok szkolny 
ukończył ze średnią ocen 5,63.
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Mateusz Latoszewski z ZSP nr 1  
szczególnie interesuje się 
przedmiotami zawodowymi 
związanymi z informatyką. 
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Aleksandra Cieślińska 
była zaskoczona,  
gdy otrzymała 
stypendium, bo nie 
miała świadomości,  
że ma najwyższą 
średnią w szkole.  
Była to dla niej  
miła niespodzianka.

Dzięki stypendium 
będę mogła również 
zakupić pomoce  
na studia,  
takie jak np. sprzęty 
elektroniczne 
czy podręczniki 
akademickie.

Małgorzata Kosiorek, 
Pijarskie LO

Stypendyści z ZSP 4. Od lewej: Arkadiusz Wieteska, Artur Ciąpała i Magdalena Ciąpała wraz z dyrektor szkoły 
Małgorzatą Zielińską. 
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Magdalena Królik  
z kl. II Technikum Logistycznego 
na Blichu.
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Patryk Parys  
z kl. III Technikum Agrobiznesu  
z Blichu,
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WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

Urodziła się za Lublinem, 
do Lipki trafi ła ze swoimi 
rodzicami po II wojnie 
światowej, gdzie mieszkała 
do końca swoich dni. 
Była wieloletnią 
przewodniczącą Koła 
Gospodyń Wiejskich w Lipce, 
szefową Ludowego Zespołu 
Śpiewaczego „Lipkowniaka”.

   Bogumiła Walak 
(1941–2020)

Okruchy życiaODESZLI OD NAS | 6.05.2021 – 16.05.2021

 6 maja: Alicja Wasilewska, 
l.80; Ryszard Minksztejn, l.72.

 7 maja: 
Janina Masłowska, l.77.

 8 maja:  Emilia Pudłowska, 
l.86; Henryk Bogusz, l.95; 
Henryk Dobijański, l.65; Stefan 
Śmiałek, l.88.

 9 maja: Adam Fiutkowski, 
l.45.

 10 maja: 
Henryk Koncewicz, l.69.

 11 maja: Henryk Pawlak, 
l.84; Henryk Stokowski, l.84; 

Władysława Wojda, l.86.
 12 maja: Janusz Tarka, l.62; 

Stanisława Elertowicz, l.88; 
Alfred Fidler, l.92; Wacława 
Pokorska, l.97; Ryszard 
Szwarocki, l.68; Henryk Jan 
Czubak, l.67.

 13 maja: Andrzej Walczak, 
l.65; Ryszard Wiśniewski, l.74; 
Tadeusz Dubiel, l.87.

 14 maja: Wanda Kluska, 
l.85; Marianna Świeca, l.82.

 16 maja: Marianna 
Płóciennik, l.89.

Bogumiła Walak (1941–2020) 
– Nie tak dawno była z nami – dziś patrzy na nas z innego świata. Bogdzia była 
osobą przez nas wszystkich osobą bardzo lubianą i powszechnie szanowaną. 
Będzie nam jej ogromnie brakować – wspominają śp. Bogumiłę Walak z Lipki 
w gminie Stryków przyjaciele, koleżanki i koledzy z zespołu ludowego z kapelą 
„Lipkowianka”. Od czasu do czasu publikują na stronie internetowej zespołu na 
jej cześć oraz dla przypomnienia ulubione utwory pani Bogumiły. Również te, 
w których występowała, choć nie tylko. – Szkoda, że już razem nie pośpiewamy, 
nie pożartujemy… Dobrze, że mamy choć trochę nagrań i zdjęć – mówią. 

Bogumiła Walak urodziła się 
13 września 1941 roku za Lu-
blinem, zmarła w  wieku 79 lat 
w czwartek, 17 grudnia, ubiegłe-
go roku. Śmierć nadeszła nieocze-
kiwanie, pani Bogumiła poczuła 
się słabo, syn zabrał ją do szpitala. 
Tam, po wykonaniu badań, okaza-
ło się, że toczy ją nowotwór i nie-
stety jest już to stadium zaawanso-
wane. Zmarła po kilku dniach. 

Większość życia spędziła 
w Lipce, gdzie trafi ła jako dziec-
ko, wraz ze swoimi rodzicami, po 
II wojnie światowej. Uroczystości 
pogrzebowe odbyły się 20 grud-
nia w  Kościele Starokatolickim 
Mariawitów w Lipce. W ostatniej 
drodze towarzyszyła jej rodzina 
i wielu przyjaciół oraz znajomych. 

Była wieloletnią przewodni-
czącą Koła Gospodyń Wiejskich 
w Lipce oraz również wieloletnią 
szefową Ludowego Zespołu Śpie-
waczego „Lipkowianka”, który 
od 1987 roku nieprzerwanie ist-
nieje pod skrzydłami niedużego, 
ale prężnie działającego Domu 
Kultury w Niesułkowie, będącego 
fi lią Ośrodka Kultury i Rekreacji 
w Strykowie. 

– Są pożegnania, na które ni-
gdy nie będziemy gotowi. Są sło-
wa, które zawsze wywoływać 
będą morza łez i  są takie osoby, 
na myśl o których zawsze zasypie 
nas lawina wspomnień – przywo-
łała w  rozmowie z  „Wieściami” 
sentencję nieznanego autora kie-
rowniczka Domu Kultury w Nie-
sułkowie Magdalena Błaszczyk.

Pani Bogumiła wychowała 
dwóch synów: Witolda oraz trzy 
lata młodszego Jarosława, trzeci 
syn zmarł po kilku dniach od uro-

dzenia. Z  synem Witoldem pani 
Bogumiła mieszkała do końca 
swoich dni w Lipce. Wraz z mę-
żem prowadziła gospodarstwo 
rolne. Jarosław mieszka obecnie 
w Brzezinach. 

– Dla mnie i dla brata była naj-
ukochańszą osobą na świecie. Sta-
rała się nam przekazywać dobre, 
ponadczasowe wartości, nauczy-
ła szacunku do innych i jak postę-
pować w życiu oraz zadbała o na-
sze wykształcenie. Zmarła nagle 
– wspomina syn Witold – również 
udzielający się we wspomnianej 
„Lipkowiance”. Oczywiście trafi ł 
tam za namową mamy. – To wła-
śnie dzięki mamie zacząłem już 
w  szkole podstawowej przygodę 
z akordeonem i tak jest do dzisiaj 
– wspomina. 

Opowiada, że choć mama mia-
ła trudne dzieciństwo: urodziła 
się podczas wojny, a  jej dzieciń-
stwo przypadło na trudne powo-
jenne lata, nie żaliła się z tego po-
wodu. Starała się twardo stąpać 
po ziemi. Była osobą jednocze-
śnie ciepłą i empatyczną, ale rów-
nież – jeśli była taka potrzeba 
– twardą i umiejącą przekonywać 
do swoich racji. Przede wszyst-
kim umiała jednak słuchać i mnó-
stwo osób to doceniało. – Od kie-
dy pamiętam, mamę odwiedzało 
wiele osób i  nikomu nie odmó-
wiła rozmowy, również o proble-
mach dnia codziennego. Podob-
no pomogła wielu osobom, ale nie 
mnie to oceniać – ludzie tak mi 
mówią, więc coś w tym jest. Nie 
oceniała ludzi, wiedząc, że każdy 
jest inny i ma inne problemy, inne 
uwarunkowania. Nigdy nie odma-
wiała pomocy, jeśli było to moż-

liwe. Chyba nas tego nauczyła... 
– wspomina syn. 

Miała też zmysł organizacyj-
ny, Wszak przewodniczącą miej-
scowego Koła Gospodyń Wiej-
skich w  Lipce została w  wieku 
dwudziestu kilku lat i piastowała 
to stanowisko do końca. Była też 
członkinią rady sołeckiej. W „Lip-
kowiance” też udzielała się prawie 
od początku istnienia zespołu. Co 
ciekawe, gdy dzwoniono do niej 
czy to z gminy, czy to z innej insty-
tucji w sprawie zespołu lub KGW, 
nie podejmowała decyzji od razu 
i  nie decydowała za wszystkich. 
Najpierw pytała o  zdanie kole-
żanki i  kolegów, przekonywała 
i zachęcała. A w sprawach wystę-
pów czy też współorganizowania 
dożynek itp. dzwoniono do pani 
Bogumiły bardzo często. – Bo jak 
nie Bogdzia, to kto? – zwykło się 
o niej mówić. 

– Zapamiętamy panią Bogu-
miłę jako osobę bardzo życzliwą, 
serdeczną. Mimo wieku, była bar-
dzo energiczna i chętnie udzielała 
się w bardzo różnych projektach. 
W „Lipkowiance” była od same-
go początku, a  przewodniczącą 
KWG w  Lipce była chyba jesz-
cze dłużej – wspomina Magdale-
na Błaszczyk. W ostatnich latach 
swojego życia borykała się z pro-
blemami zdrowotnymi nóg, ale 
nie wyobrażała sobie, że nie wej-
dzie z zespołem na scenę i nie za-
śpiewa. 

– Była bardzo ważną osobą 
w życiu naszej wsi i nie tylko. Ról 
w swoim życiu miała dużo – my 
wspominamy ją często jako wie-
loletnią przewodniczącą Koła Go-
spodyń Wiejskich oraz kierowni-

ka naszego zespołu. Właściwie 
przez większą część swojego ży-
cia działała społecznie – wspomi-
na Marzena Serafi ńska z  Lipki. 
Kiedy członkowie „Lipkowian-
ki” zorganizowali sobie wieczór 
wspomnień, to właściwie pra-
wie każda osoba wspominała, 
że do zespołu namówiła ją właśnie 
Bogdzia. Taki miała dar przekony-
wania i zachęcania do wspólnych 
działań. 

– Kiedy odeszła z naszego świa-
ta, każdy z  nas poczuł ogromną 
pustkę i smutek. Do dziś śpiewa-
jąc jej ulubione piosenki widzimy 
jej uśmiech, jej śmiejące się oczy, 
a nawet miejsce, które zajmowała 
przez tyle lat podczas prób. Bra-
kuje nam jej bardzo – ale wierzy-
my, że jest teraz ze  swoim uko-
chanym mężem Władysławem, 
który również towarzyszył nam 
przez wiele lat na próbach i wystę-
pach. Wierzymy, że oboje zerkają 
na nasz zespół z uśmiechem i ki-
bicują nam cały czas z tego miej-
sca, gdziekolwiek teraz są. Pani 
Bogumiła pochowała męża około 
rok przed swoją śmiercią. Gdy go 
wspominała, miała jednocześnie 
uśmiech na twarzy, ale i łezka krę-
ciła się w oku. Bardzo go kochała 
i za nim tęskniła. 

W zespole i w kole mówiło się 
o niej, że zawsze starała się zna-
leźć złoty środek na wszystko. 
Najważniejsze dla pani Bogumiły 
było to, aby każdy był zadowolo-
ny i uszanowany. Doceniała każ-
de małe zaangażowanie i serdecz-
ność. Zawsze była uśmiechnięta 
i  przyjazna. Nikogo nie oceniała 
– każdy dla niej był wyjątkowy. 
Zawsze starała się zrozumieć dru-
gą osobę, gotowa wyciągnąć po-
mocną dłoń. Rodzina była dla niej 
bardzo ważna. Z  miłością opo-
wiadała o swoim mężu Władysła-
wie, synach Witoldzie i Jarosławie 
i ich rodzinach. Z wielką dumą po-
kazywała zdjęcia swoich wnuków. 

Zmarła 17 grudnia 2020 roku. 
– Jeszcze w  październiku była 
z nami na próbach… – wspomina 
Marzena Serafi ńska. – Takie jest 
życie – bardzo kruche i niewiado-
me – trzeba cieszyć się z każdego 
dnia, z każdej chwili, jaka jest nam 
dana. Z tym zdaniem zgadzała się 
również Bogumiła Walak.  mak 

REKLAMA

Łowicz | Parafi a katedralna

Nie będzie wiosennej „kolędy”
Kapłani z  parafi i katedralnej 

w Łowiczu planowali w tym roku 
zorganizować w  okresie wielka-
nocnym wizyty duszpasterskie. 

Nie można ich było przeprowa-
dzić normalnie w  okolicach Bo-
żego Narodzenia i Nowego Roku, 
a ze  względów bezpieczeństwa 
nie zdecydowali się jednak na  to 

także teraz. Kolęda w  tej parafi i 
prawdopodobnie odbędzie się do-
piero w styczniu przyszłego roku. 
Księża proszą wiernych o zrozu-
mienie tej decyzji i  jednocześnie 
deklarują, że  w  razie potrzeby 
mogą odwiedzić każdego z para-
fi an po wcześniejszym uzgodnie-
niu terminu.  tm
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Łyszkowice | Parafi a św. Kazimierza

Świątynia pięknieje przed stuleciem
Trwa gruntowny remont parafi alnego kościoła 
w Łyszkowicach. Prowadzone prace są elementem 
przygotowań do stulecia tej świątyni – to będzie 
obchodzone w 2028 roku. Wydaje się więc, 
że jest jeszcze sporo czasu, ale też wiadomo jak 
pracochłonne są remonty kościołów.

Kamień węgielny pod  bu-
dowę kościoła według projek-
tu Romualda Gutta wmurowano 
25 czerwca 1928 roku, na  pla-
cu ofi arowanym przez cukrow-
nię. Budowę kościoła ukończo-
no w 1930 roku, w wersji nieco 
skromniejszej niż przewidywał 
projekt. Na konsekrację trzeba 
było jednak poczekać aż do maja 
1967 roku – dokonał jej kard. Ste-
fan Wyszyński. W  latach 1977-
1979 Ludwik Maciszewski wy-
konał polichromie, które zdobią 
ściany wewnątrz. 

Trwający remont ma zachować 
charakter kościoła, przy dodaniu 
nowych elementów. Warto już 
na wstępie podkreślić, że wszyst-
kie prace w parafi i wykonywane 
są dzięki dobrowolnym datkom 
wiernych. – Naprawdę musze po-
chwalić moich parafi an i podzię-
kować im za  tę hojność – mówi 
ks. Jerzy Modelewski, proboszcz. 

Z jednej strony może przydałaby 
się jakaś dotacja z  zewnątrz, ale 
z drugiej – co podkreśla proboszcz 
– takie zaangażowanie parafi an, 
także to materialne, wzmacnia po-
czucie wspólnoty, wielu wiernych 
cieszy się, że  mają swój wkład 
we wspólne dzieło. 

Nowe witraże
Tym, co widać już z zewnątrz 

– ale jeszcze lepiej od  środka, 
zwłaszcza po zmroku – są nowe 
witraże. Proboszcz powierzył ich 
wykonanie specjaliście – Wik-
torowi Burczakowi. To arty-
sta z ASP we Lwowie, autor wi-
traży i  ikon w  wielu kościołach. 
Duży, okrągły witraż nad chórem, 
przedstawia wizerunek Chrystusa 
Pana Wszystkiego (Pantokrator). 
Na bocznych witrażach nawy 
głównej rozpoznamy postacie: św. 
Kazimierza Królewicza, św. Ce-
cylii, św. Andrzeja Boboli czy św. 
Jerzego.

W kaplicy po  lewej stronie 
od  ołtarza głównego, witraże 
przedstawiają wizerunki patro-
nów diecezji łowickiej: św. Wik-
torii i bł. Honorata Koźmińskiego. 

Na kilku frontach
Witraże to jedno, ale najwię-

cej pracy i czasu pochłania odna-
wianie ścian i  sklepień, ze skra-
waniem starszych, zniszczonych 
warstw farby i  malowaniem 
na nowo. Zajmuje się tym zakład 
konserwacji zabytków Ireneusza 
Menesa z  Głowna. Równole-

gle trwa też konserwacja ołtarza 
głównego. 

Przy tej okazji wiele elemen-
tów wnętrza zostało lub zostanie 
poddanych konserwacji, wiele 
trzeba było po  prostu wymienić 
na nowe. Już teraz pierwsze wra-
żenie po wejściu do kościoła robi 
jego jasność i połysk. 

Odnowiona jest już kaplica 
na  prawo od  ołtarza głównego, 
na  razie jednak przechowywany 
jest w  niej sprzęt ekipy budow-
lanej.

Jak widać: dużo już zosta-
ło zrobione, ale nadal dużo jest 
w planach, dlatego remont skoń-
czy się najwcześniej w  przy-

szłym roku, a i to nie jest jeszcze 
pewne. W planach jest chociażby 
konserwacja obrazów. Prawdo-
podobnie będzie też zlecone na-
malowanie nowego obrazu – św. 
Kazimierza, patrona parafi i, któ-
ry zastąpi ten z ołtarza głównego.

Nie tylko w samym 
kościele
Wszystkie prace są – i  nadal 

mają być – prowadzone tak, aby 
można było odprawiać msze św. 
w ich normalnym porządku.

Zmiany dotyczą nie tylko ko-
ścioła, ale też całego parafi al-
nego kompleksu. W  budynku 
na  terenie plebanii, który nie-
gdyś był po  prostu oborą, te-
raz mamy świeżo odmalowaną 
i  wyremontowaną salę spotkań, 
z  pomieszczeniem zaplecza, 
a  także sanitariatem. Jest nawet 
kabina prysznicowa, zamontowa-
na głównie z myślą o pątnikach, 
bo w  Łyszkowicach zatrzymują 
się w ciągu roku dwie pielgrzym-
ki. W  samej sali są komputery 
oraz rzutnik multimedialny. 

– Dla młodego pokolenia jest 
to czymś naturalnym, a my stara-
my się wychodzić naprzeciw ich 
potrzebom – mówi ksiądz pro-
boszcz.

W salce spotkania mają oaza 
i  wspólnoty religijne, ministran-
ci, a także anonimowi alkoholicy 
– tych ostatnich proboszcz szcze-
gólnie zaprasza w  każdy ponie-
działek na godzinę 19.00.   tm

Boczki Chełmońskie | LKS Fenix

Poszukiwane dziewczęta do drużyny piłkarskiej
21-letnia Klaudia z Wicia 
oraz 14-letnia Hania 
ze Strzelcewa jako jedyne 
przyjechały 1 maja 
na boisko do Boczek 
Chełmońskich, na spotkanie 
organizacyjne w sprawie 
powołania żeńskiej drużyny 
piłkarskiej. 
Na dziewczęta czeka trener 
Marek Borkowski, który 
w obecnej kadencji jest 
przewodniczącym Rady 
Gminy Kocierzew Płd. 

Pan Marek powiedział nam, 
że  chodzi o  drużynę senior-
ską, w  której mogą grać dziew-
częta od  13. roku życia. Chciał-
by rozpocząć z nimi treningi już 
w maju, chociaż raz w tygodniu, 
w czerwcu mogłyby się odbywać 
już częściej – 2 razy w tygodniu, 
a  w wakacje, gdy dziewczęta 
będą miały więcej czasu wolnego 
– 3 razy w  tygodniu. Wszystko 
po to, aby przygotować się do roz-
grywek, które zwykle ruszają 

– i oby w tym roku też tak było – 
na przełomie sierpnia i września. 

Pytany o to, ile osób potrzeba, 
aby trening się odbył, mówi z za-
kłopotaniem, że nieraz był robiony 
i dla dwóch osób, jednak im wię-
cej zawodniczek, tym lepiej. Żeby 
trening był ciekawy i  efektywny, 
potrzeba co najmniej 8 osób. Dla-
tego zaprasza chętne dziewczyny 

i panie, zarówno z gminy Kocie-
rzew Płd, jak i  z  sąsiednich, czy 
z Łowicza. 

Trener i  radny przyznał, 
że  w  Ludowym Klubie Sporto-
wym Fenix Boczki Chełmońskie 
istniała żeńska drużyna seniorska, 
jednak półtora roku temu jej dzia-
łalność została zawieszona, ponie-
waż nie było warunków do trenin-
gów. Rozpad drużyny pogłębiła 
też z  pewnością pandemia, pod-
czas której wiele osób nie chciało 
się spotkać, kontaktować, z obawy 
o zdrowie swoje i swoich najbliż-
szych. 

Teraz dobiega końca inwestycja 
realizowana przez gminę, która 
polega na budowie szatni – prak-
tycznie to jednak solidny budy-
nek, który będzie spełniał wszyst-
kie wymagania zaplecza boiska 
sportowego na  miarę obecnych 
wymagań, także tych ze  strony 
PZPN. 

Inwestycja będzie ukończona 
za miesiąc i szczęśliwie się skła-
da, że właśnie w  tym roku LKS 
obchodzi 50-lecie swojej działal-
ności. 

Dlaczego dziewczęta chcą ko-
pać piłkę? 14-letnia Hania powie-
działa nam, że lubi grać, bo spra-
wia jej to przyjemność, interesuje 
się sportem, jeździ konno w Sto-
warzyszeniu Karino w Otolicach. 
Na co dzień jest uczennicą klasy 
VII SP nr 2 w Łowiczu. Na spo-
tkanie organizacyjne przyjecha-
ła z mamą i młodszą siostrą. Jej 
mama dodała, że zapał do piłki ma 
chyba po  ojcu chrzestnym, któ-
ry był piłkarzem. Ponieważ wie, 
że córka chce grać, ma nadzieję, 
że ta inicjatywa ruszy. 

21-letnia Klaudia miała już do-
świadczenie sportowe. W  wieku 
12 lat zaczęła z chłopakami kopać 
piłkę, najpierw w szkole. – Potem 
dogadałam się z trenerem i zgło-
siłam do drużyny. Fajnie nam to 
wtedy wyszło – mówi. Obecnie 
nasza rozmówczyni studiuje in-
żynierię bezpieczeństwa pożaro-
wego w służbie przygotowawczej 
w Szkole Głównej Służby Pożar-
niczej w Warszawie. Pytana, kim 
będzie po zakończeniu nauki, od-
powiada z uśmiechem: – Straża-
kiem!  mwk   

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

W trakcie renowacji jest też ołtarz główny kościoła w Łyszkowicach. 
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Trener Marek Borkowski 
prezentuje nowe stroje 
zawodników Fenix Boczki 
Chełmońskie. 
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RZUT OKIEM | POŻEGNANIE H.CZUBAKA

W sobotę 15 maja w kościele pw. Chrystusa Dobrego Pasterza 
w Łowiczu odbyły się uroczystości pogrzebowe śp. Henryka 
Czubaka, założyciela i właściciela piekarni z ul. Jana Pawła II. 
W Mszy św. żałobnej, odprawionej przez proboszcza parafi i 
na Bratkowicach ks. Wiesława Wronkę, uczestniczyły m.in. poczty 
sztandarowe Cechu Rzemiosł i Małej Przedsiębiorczości w Łowiczu 
i Ochotniczej Straży Pożarnej w Rogóźnie. Dowiedzieliśmy się, 
że śp. Henryk Czubak był ojcem chrzestnym sztandaru tej jednostki. 
Właściciel piekarni zmarł 12 maja, w wieku 67 lat. aa
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ,  UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY , SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27 , SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: 
SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. 
SIEWIERY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 
12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA;  ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW 
BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

REKLAMA
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www.konstal-garaze.pl  |  509-574-644; 505-526-036
(24) 368-32-17; (46) 880-50-31; (44) 738-02-06

• GARAŻE blaszane • BRAMY garażowe
• KOJCE dla psów • WIATY • KONTENERY

• najniższe CENY
• różne wymiary
• transport i montaż 

GRATIS – cały kraj
• dogodne RATY

garaże
wzmocnione

samochodowe

kupno
 Kupię każde auto, gotówka, najlepsze 

ceny, odbiór natychmiastowy, sprawdź, 
tel. kom. 501-032-036.

 Silnik FSO 1.6, tel. kom. 726-540-839.

 Złomowanie pojazdów- każdy 
zarejestrowany. Odbiór. Zaświadczenia. 
Rząśno 13. 99-440 Zduny, tel. kom. 
602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 CITROEN Berlingo, 2000 rok, tel. 

kom. 696-035-281.

 CITROËN C3 Picasso, 2013 rok, stan 
idealny, tel. kom. 533-667-939.

 CITROËN C3, 2012 rok, automat, tel. 
kom. 668-026-851.

 FIAT 126p, tel. kom. 692-668-521.

 FIAT Panda, 1.3 benzyna, 2008r, 
160.000km, z Niemiec, niebieski 
metalik, 8.500zł, tel. kom. 660-463-894.

 FIAT Panda, 1.2, 2015, 27.000km, Iwł, 
tel. kom. 600-944-728.

 FIAT Punto 75SX, 1,2 MOC 75KM, 
1995 rok, benzyna + gaz, opony 
zimowe, tel. kom. 504-419-987.

 FIAT Punto, 1.2, 2000 rok, 5-drzwiowy, 
stan dobry, tel. kom. 601-283-421.

 FIAT Seicento benzyna/gaz, 1999r, 
tel. kom. 604-529-656.

 FIAT Seicento, 900 gaz, 2000 rok, tel. 
kom. 518-301-554.

 FIAT Seicento, 2001, 1700 zł, tel. kom. 
885-353-500.

 HONDA Civic UFO, 2.2D 140KM, 
2007 rok, bogate wyposażenie, stan 
rewelacyjny, tel. kom. 604-706-309.

 HYUNDAI Getz, 1.1, 2004 rok, 
3-drzwiowy, czarny, tel. kom. 
505-409-942.

 HYUNDAI I20, 2011 rok, tel. kom. 
609-524-676.

 MERCEDES c Klasa, 2,2cdi, 2007r, 
bogate wyposażenie, możliwość 
zamiany (tańszy), tel. kom. 513-375-786.

 MERCEDES klasa E, 2.8 benzyna, 
osobowy, hak, do jazdy, 12.000, tel. 
kom. 511-933-174.

 NISSAN Pulsar, 1.2 Turbo benzyna, 
2014r., 95.000km, stan bdb., 
serwiasowany, garażowany, tel. kom. 
512-444-075.

 NISSAN Qashqai, 2014r, I włściciel, 
salon Polska, tel. kom. 603-879-720.

 OPEL Astra, 1,7 CDTI, 2010 rok, tel. 
kom. 697-116-271.

 OPEL Astra, 1.7CDTI kombi, 2004rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 OPEL Astra, 1998 rok, I właściciel, tel. 
kom. 607-109-599.

 OPEL Corsa, 1.3, 2005 rok, 
klimatyzacja, bezwypadkowy, stan 
rewelacyjny. Polecam!, tel. kom. 
604-706-309.

 OPEL Corsa, 1.2, 2010, 60.000km, 
Iwł, tel. kom. 722-090-134.

 OPEL Corsa, 2008r, po.16, tel. kom. 
667-115-453.

 OPEL Insignia, 1.6 benzyna, 2015 rok, 
67.000km, automat, 46.500zł, tel. kom. 
504-648-042.

 OPEL Meriva, 1.6, 2008rok, tel. kom. 
606-348-077.

 OPEL Vectra C GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 12.200zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. kom. 513-375-786.

 PEUGEOT 206, po lifcie 1.4 automat, 
2006 rok, 70.000km, stan rewelacyjny, 
tel. kom. 513-375-786.

 PEUGEOT 207, 1.4b, 2008r, tel. kom. 
606-348-077.

 PEUGEOT Boxer, 2.2 HDI, 2012rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 SKODA Fabia, 1.0 MPI, 2017r., 
27.000km, tel. kom. 600-944-728.

 SKODA Octavia IIFL, 2.0 TDI, 2012 
rok, tel. kom. 723-500-143.

 SKODA Octavia kombi diesel, 
2009 rok, czarny metalik, bogate 
wyposażenie, w rozliczeniu mogę 
przyjąć mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 TOYOTA Corolla kombi SOL 2.0 D-4D, 
2005 rok, tel. kom. 697-693-625.

 TOYOTA Corolla Verso, 1.8 benzyna/
gaz, 2008 rok, srebrny metalik, tel. kom. 
503-604-455.

 VW Golf IV, 1.9 TDI, 2003 rok, 
czarny metalik, klimatyzacja, tel. kom. 
604-706-309.

 VW Lupo, 1.0, 2001rok, tel. kom. 
606-348-077.

 VW Passat kombi, 2,0 TDI, 2014r., 
automat DSG 6-biegowa, szampański 
metalik, stan idealny, faktura VAT, tel. 
kom. 510-736-493.

inne
 Sprzedam 4 opony 195/65/15, stan 

dobry, tel. kom. 669-034-011.

 Alufelgi 16 z oponami 195x65, tel. 
kom. 660-547-745.

 Opony, felgi z Niemiec, hurtownia. 
Największy skład w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika, diagnostyka komputerowa, 
dorabianie kluczyków, Bratoszewice, 
ul. Łódzka 28, www.opony-gaweda.
pl, tel. (42) 719-63-08, tel. kom. 
505-151-701.

motorowe

kupno
 Zabytkowe motocykle, części, tel. 

kom. 513-185-357.

sprzedaż
 Sprzedam skuter Wipo, 2013 rok, 

motor Honda 125 cm3, 2007 rok, tel. 
kom. 664-954-170.

 Sprzedam skuter 2-osobowy, tel. kom. 
609-345-067.

 Motorynki, komary, tel. kom. 
696-107-903.

garaże

wynajem
 Garaż murowany 18mkw, prąd, os. 

Tkaczew, tel. kom. 600-229-986, po 
16.00.

 Do wynajęcia garaż, tel. kom. 
696-332-993.

nieruchomości

kupno
 Kupię bloki, dom, działkę, ziemię, tel. 

kom. 607-809-288.

 Pilnie kupię działkę rolno-
budowlaną, budowlaną, Łowicz 
i okolice, tel. kom. 880-542-545.

sprzedaż
 Działka 1,22 ha, Zielkowice I tel 

609-106-174.

 Działka budowlana 2200 mkw., 
Mysłaków, media, tel. kom. 665-981-200.

 Działki budowlane Nieborów, tel. kom. 
607-328-032.

 Działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 Sprzedam 4 ha z budynkami, Wola 
Lubiankowska, tel. kom. 721-075-171.

 Działka zadrzewiona świerkiem 
17-l., 3,6 ha, Łasieczniki, tel. kom. 
601-575-188, po 16.

 Dom parterowy 115 mkw, 4 pokoje, 
dzielnica Bolimowska Łowicz, tel. kom. 
601-575-188, po 16.

 Działka rolna 0,7 ha Piaski, gm. 
Nieborów, tel. kom. 881-250-330.

 Sprzedam lub zamienię dom 
pod Łowiczem na bloki, tel. kom. 
606-967-338.

 Sprzedam lub wynajmę pawilon, 
Targowica, Łowicz, tel. kom. 604-
445-734, po 17:00.

 Działka budowlana 2.700 mkw., 
Parma, tel. kom. 668-055-258, 
607-930-241.

 Działki budowlane, Nieborów, 
Spacerowa, tel. (46) 838-58-58.

 Działka 5.000mkw. z domem 
200mkw. oraz budynkami 
gospodarczymi, tel. kom. 665-560-113.

 Działka uzbrojona, Popów, tel. kom. 
664-196-132.

 Sprzedam 1,23ha ziemi w Zdunach 
z możliwością zabudowy zagrodowej, 
tel. kom. 728-855-985.

 Sprzedam działkę budowlaną, 
Bocheń, tel. kom. 692-327-828.

 Działka 900 mkw., uzbrojona, 
Bełchów Osiedle, tel. kom. 880-280-527.

 Sprzedam działkę rekreacyjną 300 
mkw. Łowicz ul. Łódzka 125, tel. kom. 
889-444-075.

 Sprzedam 1/2 bliźniaka na os. 
Górki, stan do zamieszkania, tel. kom. 
880-101-781.

 Sprzedam działkę budowlaną 3400 
mkw z budynkiem gospodarczym 
370mkw., Łagów, gmina Łyszkowice, tel. 
kom. 604-497-153.

 Łowicz, M-3, IV piętro, do remontu, tel. 
kom. 734-645-367.

 Działka budowlana 1357 mkw.; 
Plecka Dąbrowa; przy trasie, media, 
prąd, woda, tel. kom. 604-529-656.

 Działka leśna, rekreacyjna 24a przy 
drodze asfaltowej, Seligi, tel. kom. 
604-529-656.

 Działki przy Poznańskiej: 1576m2, 
2299m2, 1726m2, 2651m2, tel. kom. 
604-529-656.

 Działka budowlana, Lisiewice Duże, 
tel. kom. 609-541-312.

 Sprzedam 4,47 ha z budynkami, 
Patoki, tel. kom. 723-751-730.

 Sprzedam ziemię rolną Osse, gmina 
Stryków, tel. kom. 665-494-724.

wynajem
 Do wynajęcia kawalerka 35 mkw. 

(nowa), teren zamknięty oraz lokal 
usługowy 18 mkw., tel. kom. 695-981-
894, Kaliska 49.
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 Wynajmę mieszkanie 50 mkw., 
centrum Łowicza, tel. kom. 692-382-852.

 Wynajmę lokal na Krakowskiej 
pod biura, mieszkania, tel. kom. 
607-809-288.

 Wynajmę powierzchnię magazynową 
Stryków ok 70 mkw, tel. kom. 
730-070-756.

 Mieszkanie 48 mkw na os. 
Noakowskiego, 2 pokoje, I piętro 
wynajmę. W dłuższej perspektywie 
czasu sprzedam, tel. kom. 
509-945-993.

 Kwatery do wynajęcia (orenda 
vidpustky); pokoje 2;3-osobowe. 
Krakowska 13, tel. kom. 604-529-656.

 Wynajmę mieszkanie 32 mkw., os. 
Starzyńskigo, tel. kom. 727-394-828.

 Mieszkanie do wynajęcia, 40 mkw, 
wysoki standard w pełni wyposażone, 
Stary Rynek, tel. kom. 604-908-664.

zamiana
 Zamienię domek jednorodzinny 

na mieszkanie w blokach, tel. kom. 
507-660-899.

 Zamienię za dopłatą 1/2 bliźnika 
na os. Górki na bloki ok. 50mkw. 
w Łowiczu, tel. kom. 608-894-914.

kupno różne
 Bagnety, monety, medale, starocie, tel. 

kom. 606-941-752.

 Kupię stół do ping-ponga, tel. kom. 
607-809-288.

 Kupię, odbiorę złom, alternatory, 
rozruszniki, silnki, skrzynie, kable, 
elektronikę, aluminium, miedź, wysokie 
ceny, tel. kom. 605-695-882.

 Przyjmę gruz w Głownie, tel. kom. 
502-612-138.

 Tokarka, wiertarka stołowa, tel. kom. 
726-540-839.

sprzedaż różne
 Sprzedam fotelik samochodowy marki 

Baby Safe, nowy, nieużywany, taniej, tel. 
kom. 600-746-321.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki,różne 
wymiary, klepki. Producent, tel. kom. 
501-658-261.

 Sprzedaż jaj wiejskich 60 gr/sztuka, 
kury z wolnego wybiegu, tel. kom. 
502-553-569.

 Sprzedam rodziny pszczele 
w ulach Dadanta i wielkopolskie 
leżaki, tel. kom. 602-587-277.

 Betoniarka 150l, części zamienne, 
naprawa, tel. kom. 510-124-700.

 Okna PCV duży wybór, tel. kom. 
602-592-863.

 Maszyny masarskie, tel. kom. 
605-884-584.

 Sprzedam segment pokojowy, tel. 
kom. 608-167-452.

 Kamień ozdobny, biały 8-16 (Biała 
Marianna), tel. kom. 601-286-499.

 Sprzedam ogrodzenie z bramą 
i furtką, tel. (46) 838-76-72, tel. kom. 
609-394-084.

 Wózek dziecięcy 3w1, tel. kom. 
792-902-835.

 Okna plastikowe z demontażu: 
233x123, 228x141, 73x123, tel. kom. 
886-814-100.

 Zrzyny z tartaku 3,5 m3, tel. kom. 
785-240-260.

 Sprzedam dachówkę, starą lodę 
i kosiarę, las, tel. kom. 516-552-444.

 Pompa wodna z silnikiem, tel. kom. 
721-169-137.

 Sprzedam wyposażenie domu, 
szafy, meble, kanapy i inne, tel. kom. 
507-660-899.

 Tregry, tel. kom. 603-609-674.

 Drewno kominkowe, opałowe, tel. 
kom. 504-257-615.

 SPRZEDAM SADZONKI 
PELARGONII ANGIELSKICH, 
200 SZTUK PO 2 ZŁ, TEL. KOM. 
663-077-050.

 Sprzedam rury metalowe średnica 
110 mm i redełka 3, tel. kom. 
788-870-752.

 Olejowy kocioł Buderus Loagan G 
125, zbiorniki na olej 2x 1000l., tel. kom. 
513-219-112.

 Sprzedam trelinkę z rozbiórki, tel. kom. 
609-506-601.

 Sprzedam grzejniki blaszane, 
umywalkę i zlew kompletny z baterią, 
nowe, ławostół, tel. kom. 507-957-679.

 Byczka łowicka po renowacji, tel. kom. 
604-529-656.

 Jaja wiejskie, tel. kom. 665-159-353.

 Sprzedam kamień polny, tel. kom. 
579-074-198.

 Kwiat doniczkowy „juka” sprzedam, 
tel. kom. 604-385-308.

 Butle acetylenowe w komplecie 
z reduktorem i palnikiem, tel. kom. 
601-286-499.

 Segment pokojowy, telewizor 32’ 
z dekoderem, laptop. Tanio, wszystko 
stan bdb., tel. kom. 696-375-777.

 Wózek widłowy Toyota, 1996rok, 2,0D, 
9.400zł, tel. kom. 602-584-266.

praca

dam pracę
 Zatrudnię do dociepleń, 

tygodniowe rozliczenia, tel. kom. 
500-583-446.

 Zatrudnię diagnostę na „PSKP” 
w Łowiczu, tel. kom. 502-251-751.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
pizzermana z możliwością przyuczenia 
oraz pomoc kuchenną. Praca na stałe 
lub weekendowo, tel. kom. 885-353-500, 
504-859-387.

 Zatrudnię kierowcę na ciągnik 
siodłowy po kraju, izoterma, tel. kom. 
606-289-088.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E, kółka 
na Niemcy, tel. kom. 601-720-805.

 Zatrudnię kierowcę C+E w ruchu 
międzynarodowym i krajowym, tel. kom. 
501-038-542.

 Do produkcji, montażu rolet, 
markiz zatrudnię. Możliwość 
przyuczenia, Łowicz, tel. kom. 
501-033-415.

 Zatrudnię dekarzy i pomocników, tel. 
kom. 609-846-316.

 Zatrudnię solidną panią do pomocy 
w piekarni, tel. kom. 509-877-081.

 Zatrudnię pomocnika brukarza, tel. 
kom. 728-376-494.

 Zatrudnię pracownika 
ogólnobudowlanego, wykończenia. 
Stała i pewna praca, tel. kom. 
667-447-351.

 Zatrudnię 5 szwaczek do szycia 
konfekcji damskiej (stabilna firma 
Głowno), tel. kom. 608-371-616, 
504-907-383.

 Firma produkcyjna z Łowicza 
zatrudni operatora plotera 
CNC z doświadczeniem lub do 
przyuczenia, tel. kom. 510-085-587.

 Zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 Firma produkcyjna z Łowicza 
zatrudni malarza proszkowego, tel. 
kom. 795-760-605.

 Zatrudnię pomocnika do prac 
remontowo-budowlanych, tel. kom. 
505-960-316. 

 Firma produkcyjna z Łowicza zatrudni 
na stanowisko śruciarz/piaskarz, tel. 
kom. 795-760-605.

 Firma produkcyjna z Łowicza 
zatrudni pracownika działu obróbki 
drewna, tel. kom. 537-313-915.

 Firma produkcyjna z Łowicza 
zatrudni pracownika montażu 
na halę produkcyjną, tel. kom. 
537-313-915.

 Firma produkcyjna z Łowicza 
zatrudni pracownika do kompletacji 
stali, tel. kom. 795-760-605.

 Firma produkcyjna z Łowicza 
zatrudni spawacza TIG, tel. kom. 
795-760-605.

 Zatrudnię do pizzerii w Łowiczu 
kelnerkę oraz kierowcę, tel. kom. 885-
353-500, 504-859-387.

 Zatrudnię kierowcę na maszyny 
rolnicze, tel. kom. 663-752-221.

 Zatrudnię ekspedientki do pracy 
w sklepie spożywczym w Łowiczu, tel. 
kom. 512-088-422.

 Zatrudnię szwaczki w Głownie, 
stała praca, jedna zmiana, tel. kom. 
606-407-240.

 Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych w Głownie, tel. 
kom. 602-457-089.

 Zatrudnię fryzjera damsko-męskiego, 
tel. kom. 507-081-037.

 Zatrudnię do prac ciesielsko-
dekarskich, tel. kom. 503-955-975.

 Przyjmę do pracy przy produkcji 
ogrodzeń betonowych w Kiernozi, tel. 
kom. 661-913-564.

 Zatrudnię kierowcę kat C praca 
dorywcza, tel. kom. 600-357-428.
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 Zatrudnię kierowcę kat. C+E, jazda 
po kraju na izotermie/chłodni, tel. 
kom. 691-535-547.

 Zatrudnię kierowcę kat C 
z możliwością przyuczenia, tel. kom. 
600-357-428.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E 
pojedyncza - podwójna obsada 
Benelux/Anglia 8000-10000zł, tel. kom. 
516-666-640.

 Zatrudnię kierowce kat. C+E 
pojedyncza - podwójna obsada 
Benelux. Weekendy w domu 8000zł, tel. 
kom. 516-666-640.

 Zatrudnię do opieki nad starszą 
osobą, okolice Zdun, dojazd lub 
możliwość zamieszkania na miejscu, tel. 
kom. 601-360-507.

 Przyjmę pomocnika murarza 
z Łowicza, tel. kom. 662-129-221.

 Przyjmę do prac remontowo-
budowlanych pracowników 
i pomocników, tel. kom. 505-960-316.

 Zatrudnię kierowcę C + E na kraj, tel. 
kom. 665-446-154.

 Zatrudnię pracownika (budowlane), 
tel. kom. 696-775-899.

 Pomocnika na budowę, wysokie 
zarobki, tel. kom. 785-402-533.

 Zatrudnię kierowcę kategorii C+E po 
kraju, firanka. Praca od poniedziałku do 
piątku, tel. kom. 604-557-182.

 Poszukuję pracowników do robót 
remontowo-budowlanych, Głowno 
i okolice, tel. kom. 607-606-414.

 Zatrudnię do zbioru cebuli, tel. kom. 
880-177-805.

 Zatrudnię do zbioru truskawek, tel. 
kom. 696-604-979.

 Kierowca C+E firanka, kraj, tel. kom. 
603-387-474.

 Kierowca C+E, tel. kom. 
790-710-533.

 Przyjmę do pracy fizycznej 
pracownika do lat 40 z prawem jazdy, 
tel. kom. 608-816-582.

 Zatrudnię masażystkę/masażystę, tel. 
kom. 691-705-314.

 Zatrudnię pracownika powyżej 30 lat 
na skład węgla, prawo jazdy min. kat. B, 
tel. kom. 602-354-612.

 Zatrudnię kierowcę kategorii C+E 
kontenery, kraj i zagranica, tel. kom. 
505-845-686.

 Zatrudnię kierowcę C+E (chłodnia) 
kraj, zagranica, może być kierowca 
na 1/2 etatu, rencista, tel. kom. 
609-506-601.

 Do koszenia trawy, Łowicz, tel. kom. 
601-385-678.

 Zatrudnię do zbioru truskawek, tel. 
kom. 723-969-749.

 Zatrudnię na okres wakacyjny na 
skup owoców w Lubiankowie, tel. kom. 
601-286-499.

 Zatrudnię do pielenia truskawek, tel. 
kom. 693-698-352.

 Zatrudnię tynkarza/pomocnika, tel. 
kom. 730-679-727.

szukam pracy
 Opiekun osoby starszej, 

niesamodzielnej, tel. kom. 790-456-963;, 
661-054-344.

 Oferuję niedrogo usługi prasowania, 
tel. kom. 723-289-023.

 Kierowca C+E poszukuje pracy 
na wywrotkę, Łowicz-teren, tel. kom. 
665-071-670.

 Chłopak lat 30 szukam pracy jako 
kierowca. Posiadam prawo jazdy kat 
B,C,C+E karta kierowcy kod 95, bez 
doświadczenia, tel. kom. 667-176-440.

remontowo-
budowlane

usługi
 Układanie kostki brukowej, tel. kom. 

667-837-817.

 Tynki maszynowe, tel. kom. 
730-679-727.

 Cyklinowanie, tel. kom. 501-249-461.

 Ogrodzenia - montaż, panele, siatka, 
itp., tel. kom. 606-303-471.

 Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 Wykonwyanie pokryć dachowych 
i konstrukcji, tel. kom. 609-846-316.

 Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, tel. kom. 
501-931-961.

 Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. kom. 506-771-822.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 Podbitki dachowe, pokrycia 
blachodachówką, dachówką, Łowicz, 
okolice, tel. kom. 537-707-307.

 Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 Rozbiórki, wyburzenia kompleksowo 
od A-Z, tel. kom. 665-412-890.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, tel. kom. 
725-668-616.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 Wykończenia, remonty, tel. kom. 
532-115-111.

 Docieplenia budynków, tel. kom. 
666-152-315.

 Układanie kostki brukowej, tel. kom. 
791-080-403.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 Malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 Cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 Bramy przesuwne, ogrodzenia, 
siatka, panele ogrodzeniowe, montaż, 
producent, tel. kom. 503-572-046.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, tel. kom. 
664-712-854.

 Rozbiórki, wyburzenia budynków, 
karczowanie terenu, wycinka drzew, 
oczyszczanie działek pod budowę, 
kopanie stawów, zbiorników rotacyjnych, 
tel. kom. 721-771-517.

 Utwardzanie terenu, tłuczniowanie, 
układanie kostki brukowej, odwodnienia 
budynków i terenu, tel. kom. 
782-452-548.

 Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. kom. 785-246-112.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, tel. 
kom. 510-300-753.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki GK, 
sufity podwieszane, itp. Wolne terminy, 
tel. kom. 663-801-457.

 Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 Usługi minikoparką, tel. kom. 
884-990-841.

 Malowanie, gładź, hydraulika, tel. kom. 
515-830-969.

 Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie itp., tel. kom. 721-108-965.

 Wykończenia wnętrz gipsowanie, 
malowanie, sufity podwieszane itp. 
ocieplenia budynków, glazura, terakota, 
montaż okien, układanie kostki, tel. kom. 
507-804-797.

 Docieplenia budynków, prace 
ogólnobudowlane. Tanio, solidnie, tel. 
kom. 889-151-594.

 Mycie, czyszczenie kostki brukowej 
oraz powierzchni, tel. kom. 889-151-594.

 Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
FVAT, tel. kom. 606-737-576.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, kompleksowo 
z dachem, tel. kom. 667-324-294.

 Dachy, pokrycia dachowe, tel. kom. 
723-917-819, 530-026-584.

 Grzanie papy termozgrzewalnej, tel. 
kom. 723-917-819, 530-026-584.

 Budowanie domów, garaży 
od podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów z klinkieru, tel. 
kom. 530-026-584, 723-917-819.

 Dachy, maloanie,papa 
termozgrzewalna, tel. kom. 668-243-665.

 Docieplenia budynków, wolny termin, 
tel. kom. 796-653-191.

 Układanie glazury, terakoty, tel. kom. 
795-569-233.

sprzedaż
 Dachy, rynny, akcesoria, tel. kom. 

513-019-010.

 Blachy Ruukki, tel. kom. 513-019-010.

 Blachy Bud-Mat, tel. kom. 513-019-010.

 Blachy Pruszyński, tel. kom. 
513-019-010.

 Płyta warstwowa (PIR), tel. kom. 
513-019-010.

 Betoniarka, wciągarka budowlana, tel. 
kom. 535-121-164.

usługi 
instalacyjne

 Usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również 
jako podwykonawca, tel. kom. 
601-379-355.

 Hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. kom. 535-466-501.

 Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 Kompleksowe usługi hydrauliczne 
i elektryczne, tel. kom. 603-217-412.

  Instalacje elektryczne, tel. kom. 
794-095-816.

 Założę instalację elektryczną 
solidnie, z dokumentacją oraz przyjmę 
pracowników elektrycznych, uczniów, 
również z Ukrainy, tel. kom. 669-164-274.

 Vertal: żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe, rzymskie, siatki 
przeciw owadom. Produkcja, montaż, 
tel. kom. 602-736-692.

 Usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

usługi inne
 Wycinka drzew, tel. kom. 

696-008-528.

 Wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 Kamaz: przewóz piasku, żwiru, ziemi, 
tel. kom. 601-630-882.

 Docieplenia budynków - 
odgrzybianie i malowanie elewacji 
- program Czyste Powietrze, tel. kom. 
602-482-572.

 Zrobię lub odrobię na szydełku obrus, 
bieżnik itp., tel. kom. 695-752-510.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 Przyjmę na postój, garażowanie 
tiry, sprzęt budowlany ciężki, teren 
dozorowany, tel. kom. 609-506-601.

 Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 7 dni 
w tygodniu, tel. kom. 883-589-669.

 Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

matrymonialne
 Wolny, niezależny pozna miłą 

sympatyczna kobietę, tel. kom. 
693-923-845.

 Poznam kobietę w wieku 38-45 lat, tel. 
kom. 531-020-043.

 Pan 55 lat z okolic Głowna pozna 
Panią chętną do zamieszkanie na wsi, 
tel. kom. 500-258-273.

 Poznam kobietę szczerą, uczciwą, 
duży temperament, wiek 44-63, sms, tel. 
kom. 606-735-889.

nauka
 Matematyka, Mysłaków, tel. kom. 

697-527-565.

 Angielski, matematyka, tel. kom. 
607-440-582.

 Prace dyplomowe - przepisywanie, 
pomoc. Kontakt: pisanie@op.pl, tel. kom. 
794-060-711.

 Matematyka, angielski, tel. kom. 
515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię każde zboże, odbiór własnym 

transportem, tel. kom. 783-112-512.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 Kupię zboże, tel. kom. 508-471-814.

 Skup owoców w Lubiankowie 
zaprasza do współpracy plantatorów 
truskawek, porzeczki czarnej i innych, 
również odbiór z plantacji, tel. kom. 
601-286-499.

 Skup zbóż paszowych: jęczmień 840 
zł, pszenżyto 840 zł, pszenica 960 zł, 
transport/załadunek, Leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

hodowlane
 Kupię cielęta ras mięsnych 

i krzyżówki ras mięsnych z HF, tel. kom. 
510-099-950.

maszyny
 Kupię ciągniki Zetor, Pronar, Belarus, 

New Holland, Case, Claas itp, kombajny 
zbożowe i prasy rolujące, tel. kom. 
883-760-108.

 Kupię każdy kombajn, ciągnik, 
ładowarkę, tel. kom. 602-522-478.

 Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTZ, MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

 Kupię sieczkarnię do Bizona Z56, tel. 
kom. 726-124-173.

 Kupię glebogryzarkę do remontu, tel. 
kom. 604-752-472.

inne
 Kupię ciągnik, kombajn, orkan, tel. 

kom. 607-809-288.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 

kom. 602-235-159.

 Sprzedam 100 balotów siana oraz 
40 balotów siana ze stodoły, tel. 
kom. 691-394-808.

 Ziemniaki paszowe i jadalne, tel. kom. 
692-492-058.
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 Sprzedam tanio kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61, tel. kom. 
698-152-394.

 Słoma ze stodoły, 32zł/szt., tel. kom. 
695-774-253.

 Sprzedam bób, tel. kom. 608-613-658.

 Zboże paszowe, Wyborów, tel. kom. 
788-278-657.

 Sprzedam sianokiszonkę, słomę, 
owies, tel. kom. 506-421-980.

 Słoma ze stodoły, Chąśno, tel. kom. 
721-737-369.

 Mieszanka (owies/pszenżyto), tel. 
kom. 512-544-156.

 Słoma w belach, tel. kom. 
784-858-324.

 Pszenica ozima, okolice Głowna, tel. 
kom. 663-793-845.

 Sianokiszonka baloty, tel. kom. 
691-610-713.

 Słoma (okrągłe bele), tel. kom. 
698-179-395.

 Owies, żyto, pszenżyto z żytem 
zmieszane, tel. kom. 736-417-516.

 Pszenżyto, orzechy włoskie, tel. kom. 
725-808-751.

 Sadzonki pomidora gruntowego 
odmiany holenderskiej, tel. kom. 
601-051-188.

 Sprzedam owies, tel. kom. 
607-370-606.

 Słoma pszenna ze stodoły, bele 120. 
Traby, tel. kom. 697-689-832.

 Pszenica 20 t, cena b. 110 zł, tel. kom. 
601-154-765.

 Sprzedam siano, słomę, Bocheń, tel. 
kom. 692-834-647.

 Sprzedam sianokiszonkę w belach, 
tel. kom. 669-356-363.

 Sprzedam baloty sianokiszonki, 
Kalenice, tel. kom. 603-213-798.

 Żyto, słoma, tel. kom. 509-838-266.

 Sprzedam nasiona bobu Bizon. 
Posiadam 250 kg, okolice Rybna, tel. 
kom. 607-609-762.

 Siano baloty, Łowicz, tel. kom. 
730-523-191.

 Żyto 2t, tel. kom. 692-601-678, Zduny.

 Sprzedam pszenicę ozimą 100 zł, 
pszenżyto 85 zł, tel. kom. 604-479-637.

 Pszenżyto i owies, tel. kom. 
793-497-528.

 Słoma ze stodoły, owies, 
sianokiszonka, tel. kom. 785-122-857.

 Słoma w kostkach ze stodoły 2zł 
sztuka, tel. kom. 659-143-195.

 Słoma w balotach lub wymienię na 
obornik, tel. kom. 607-786-840.

 Siano, słoma z dowozem, tel. kom. 
600-822-089.

 Seladera, gryka, łubin, proso, soja, tel. 
kom. 506-115-015.

 Kukurydza, pszenica, pszenżyto, 
jęczmień, owies, mieszanka, słoma, tel. 
kom. 506-115-015.

 Sianokiszonka, tel. kom. 603-609-674.

 Baloty siana, słomy, tel. kom. 
668-162-199.

 Sprzedam ziemniaki Gala, tel. kom. 
605-328-812.

 Ziemniaki jadalne i paszowe Denar, 
Lord, Amanda, z dowozem, tel. kom. 
501-538-808.

 Słoma kostka, tel. kom. 880-263-930.

 Sprzedam zboże żyto i owies oraz 
słomę żytnią i owsianą, siano, tel. kom. 
662-729-242.

 Siano, słoma baloty, jęczmień, żyto, 
tel. kom. 880-454-989.

 Mieszanka, żyto, pszenżyto, tel. kom. 
503-730-843.

 Słoma baloty, Złaków, tel. kom. 
507-659-615.

 Sprzedam żyto, tel. kom. 604-781-918.

 Sprzedam słomę bele ze stodoły, 
Bogoria, tel. kom. 506-552-043.

 Owies z jęczmienim, tel. kom. 
510-084-555.

 Sprzedam owies, tel. kom. 
726-390-515.

 Sprzedam słomę i siano w dużych 
balotach, tel. kom. 665-489-174.

 Żyto, tel. kom. 504-629-438.

 Sprzedam pszenżyto, pszenicę, owies, 
tel. kom. 600-637-171.

 Mieszanka, owies, żyto, tel. kom. 
663-388-927.

 Sprzedam słomę baloty, tel. kom. 
533-928-614.

 Pszenica 2,5 tony, tel. kom. 
530-025-311.

 Owies, tel. kom. 781-173-553.

 Sianokiszonka z lucerny i mieszanka 
zbożowa, tel. kom. 511-220-652.

 Jęczmień 10 ton, mieszanka, owijarka 
balotów, dojarka przewodowa Westfalia, 
słoma baloty ze stodoły, okolice 
Kiernozi, tel. kom. 667-574-682.

 Siano w kostkach, tel. kom. 
575-429-669.

 Owies, około 2 tony, 50 zł, gmina 
Zgierz, tel. kom. 695-976-278.

 Siano, sianokiszonka (baloty), 
słoma ze stodoły (baloty), tel. kom. 
661-037-030.

 Sprzedam owies i słomę, tel. kom. 
887-299-310.

 Sprzedam baloty z kiszonki, tel. kom. 
511-611-296.

 Sprzedam 900kg owsa 
młynkowanego, tel. kom. 668-409-727.

 Sianokiszonka, tel. kom. 663-361-769.

 Sprzedam buraczek ćwikłowy na 
paszę, tel. kom. 694-567-258.

 Sprzedam trawę łąkową do ścięcia, 
tel. kom. 662-585-814.

 Sprzedam słomę duże bele ze 
stodoły, tel. kom. 696-375-777.

 Sprzedam żyto, owies, pszenżyto, tel. 
kom. 691-753-392.

hodowlane
 Drób, tel. kom. 726-121-861.

 Sprzedam 2 byczki 2-miesięczne, 3 
byczki półroczne, byczka rocznego, 
jałoszkę 14-miesięczną, tel. kom. 
663-972-056.

 Kaczki, gęsi, perliczki, kury, tel. 
kom. 667-277-322.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
608-167-452.

 Prosiaki 14 sztuk, tel. kom. 
575-429-669.

 Sprzedam jałoszkę i byczka 
11-miesięczne rasy Angus, tel. kom. 
693-088-990.

 Kaczki, tel. (46) 838-58-58.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
664-196-280.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
kom. 609-562-159.

 Jałówkę cielną sprzedam, tel. kom. 
665-103-042.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
kom. 608-689-939.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
732-797-792.

 Jałosia Jersey, 2 tygodnie, tel. kom. 
728-894-563.

 Sprzedam młode kaczki, gęsi, tel. 
kom. 669-779-901.

 Sprzedam jałówkę termin wycielenia 
08.06.2021, tel. kom. 603-477-845.

 Sprzedam prosiaki okolice Głowna, 
tel. kom. 888-690-627.

 Sprzedam prosięta, Skaratki, tel. kom. 
503-784-574.

 Sprzedam prosięta, tel. kom. 
662-142-726.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
kom. 514-514-734.

 Sprzedam 2 jałówki 10-miesięczne, 
tel. kom. 887-614-924.

 Sprzedam krowę na ocieleniu 5-letnią, 
tel. kom. 502-436-234.

 Sprzedam jałówkę cielną, wycielenie 
20 czerwiec, tel. (24) 285-96-01.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
697-153-771.

 Cielaki 3 sztuki, tel. kom. 793-555-004.

 Sprzedam prosięta, tel. kom. 
510-259-018.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
732-797-792.

 Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
882-428-350.

 Jałówki wysokocielne, wycielenie 
czerwiec, tel. kom. 510-106-917.

 Sprzedam 2 jałówki na wycieleniu, tel. 
kom. 732-416-266.

 Sprzedam prosiaki 5 sztuk 
kolczykowane, tel. kom. 691-355-728.

maszyny
 Kupię kombajn (Bolko, Anna, Karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. kom. 
511-713-596.

 Ciągnik Deutz 110 km, przyczepa 
zbierająca Deutz, przyczepa do balotów, 
agregat uprawowy 3,5, wieżyczki do 
balotów, przetrząsacz, zgrabiarka, tel. 
kom. 783-017-131.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną 2008r, 
tel. kom. 662-110-828.

 Pług zagonowy 4-skibowy i obrotowy 
3-skibowy Kverneland, rozsiewacz 
nawozu Amazone, agregat uprawowy 
5m, przyczepa 18t 3-stronny wywrot, 
sprężarka stacjonarna 3-tłokowa 400l, 
agregat uprawowo-siewny bierny 
Amazone, tel. kom. 663-931-810.

 Rozsiewacz nawozów 800 kg, 
przetrząsarka 4,5 m, tel. kom. 
886-135-119.

 Łyżki i paleciaki do Turów, tel. kom. 
605-884-584.

 Śrutownik z mieszalnikiem, wyciąg 
Krotoszyn, schładzalnik 430 litrów, 
dmuchawa do zboża i słomy, ze stodoły 
sucha, tel. kom. 721-169-137.

 Kosiarka rotacyjna polska, śrutownik 
do zboża (pełne walce), tel. kom. 
698-179-395.

 Sprzedam Orkan, tel. kom. 
607-809-288.

 Pług podorywkowy, przetrząsacz do 
siana, tel. kom. 693-088-990.

 Sprzedam zbiorniki na zboże, 
podajnik kubełkowy, tel. kom. 
533-667-939.

 Kombajn zbożowy, kosa 3 m, 
zbierająca, basen 300 l, tel. kom. 
575-429-669.

 Kosiarka dyskowa Samasz Samba 
2m, 2015r, I właściciel; zbiornik na 
mleko 900l Wetholms 1983r, tel. kom. 
608-193-506.

 Zgrabiarka 4-ka zawieszana, tel. kom. 
508-192-016.

 Sprzedam talerzówkę dwa razy 9 
talerzy, tel. kom. 660-532-069.

 Silos zbożowy BIN, pojemność 60 ton, 
sieczkarnia jednorzędowa do kukurydzy, 
tel. kom. 669-982-929.

 Sprzedam Ursus 912 stan dobry, tel. 
kom. 609-459-539.

 Sprzedam sadzarkę 2-rzędową do 
warzyw, tel. kom. 698-565-005.

 Przyczepa wywrotka 1-osiowa, 
3-tonowa, tel. kom. 665-560-113.

 Sprzedam wybierak do kiszonki do 
C330, tel. kom. 669-099-940.

 Radełka 3-rzędowe ciągnikowe, 
1-tonowa waga samochodowa dla 
zwierząt. Łowicz, 730-523-191.

 Sprzedam prasę Krone Vario Pack, tel. 
kom. 796-260-112.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną 165, tel. 
kom. 666-287-727.

 Przetrząsarka, zgrabiarka karuzelowa, 
basen 1400l Delaval, tel. kom. 
600-822-089.

 Pługi obrotowe 3 i 4 skibowe 
Resor Kverneland, siewki do nawozu 
Rauch, siewnik Amazone 3m, tel. kom. 
605-884-584.

 Sprzedam ciągnik Ursus 2812, 1994 
rok, tel. kom. 669-034-011.

 Prasę Z-24, tel. kom. 508-364-849.

 Mieszalnik pasz ze śrutownikiem, tel. 
kom. 507-203-961.

 Sprzedam ślęzę 1.000l z dużym 
koszem, 1990 rok, ze sterownikiem by-
matic, tel. kom. 603-061-866.

 Trząsłka TH520 Fella, tel. kom. 
513-159-645.

 Przetrząsarka i zgrabiarka Deutz-Fahr, 
tel. kom. 695-608-762.

 Przyczepa zbierająca T-055, tel. kom. 
888-532-271.

 Laweta do bel słomy, tel. kom. 
795-583-677.

 Ciągnik C-330, tel. kom. 795-583-677.

 Sprzedam automat paszowy dla 
tuczników 2-stanowiskowy, tel. kom. 
511-988-697.

 Prasa Z-224/1, tel. kom. 783-537-461.

 Glebogryzarka do truskawek i warzyw, 
tel. kom. 792-902-783.

 Opryskiwacz 400l, przetrząsacz do 
siana „Pająk”, tel. kom. 794-753-939.

 Przetrząsacz do siana 5 metrowy 
hydraulicznie składany, tel. kom. 
604-245-140.

 Opryskiwacz 350 litrów, mieszalnik 
pasz 1-tonowy, tel. (42) 719-60-14.

 Sprzedam opryskiwacz Jarmet 450l 
12m, rozsiewacz nawozów 350kg, tel. 
kom. 608-475-473.

 Opryskiwacz zawieszany, tel. kom. 
696-107-903.

 Maszt od wózka widłowego oraz 
oś z kołami na dwukółkę, tel. kom. 
601-286-499.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną Orkan II, 
tel. kom. 508-281-219.

 Kosiarka rotacyjna Z-178, 
przetsząsarko-zgrabiarka pasowa, 
wszystko sprawne, tel. kom. 
696-375-777.

 Sprzedam ciągniki Ursus 3512 1995r, 
1996r, siewnik do kukurydzy 4-rzędowy 
Gaspardo, zestaw uprawowo-siewny 
3m, tel. kom. 533-305-316.

inne
 Obornik bydlęcy z dowozem, tel. kom. 

726-121-861.

 Podłoże popieczarkowe 
z transportem, tel. kom. 
603-653-020.

 Basen do mleka 1400l Delaval, tel. 
kom. 600-822-089.

 Sprzedam opony używane do MTZ, 
tel. kom. 605-531-311.

 Schładzalnik 550 litrów Frigomilk, tel. 
kom. 795-088-317.

rolnicze - usługi
 Transport maszyn rolniczych, tel. kom. 

665-734-042.

 Białkowanie obór, tel. kom. 
518-168-598.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

zwierzęta

sprzedaż
 Rójki pszczele rodziny przyjmę do 

domków, tel. kom. 532-468-909.

 Szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 782-521-171.
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ważne telefony
 Wojewódzki Telefon Wsparcia  
dla Seniorów 42 20 819 99 w ramach 
pomocy osobom starszym w okresie 
pandemii Covid-19
 Policja 997 alarmowy, w Głownie 47 
842 54 11; w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00
 Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodno-kanalizacyjne 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14
 Nieodpłatna pomoc prawna – uma-
wianie wizyt 785-050-293;  
punkt w Głownie 665-530-294;  
punkt w Strykowie 665-529-866; 
punkt w Zgierzu 665-530-518.

apteki
 Dyżury w Głownie: 
czwartek, 20 maja:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
piątek, 21 maja:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
sobota, 22 maja: 
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
niedziela, 23 maja: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
poniedziałek, 24 maja:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
wtorek, 25 maja:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 26 maja:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
Apteki pełnią dyżury w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8 dnia nast., w sob. w godz. 20-9 
dnia nast. w niedz. w godz. 18-8 dnia 
nast., w święta w godz. 8-8 dnia nast.
 Dyżury w Strykowie:  
niedziela, 23 maja w godz. 9–14.00:  
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85
 Pozostałe apteki w Strykowie:

ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 Bratoszewice,  
tel. 42 719-65-25
 Popów Głowieński 35,  
tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Urząd Miejski w Głownie  
42 719-11-51, 42 719-16-97
 Urząd Stanu Cywilnego w Głownie 
798 831 572

 Miejski Ośrodek Kultury w Głownie 
42 719-11-43
 Miejski Zakład Komunalny  
42 7191-035
 Miejski Zakład Wodociągów i Ka-
nalizacji w Głownie 42719-16-39
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 Środowiskowy Dom Samopomocy 
42 710 87 44
 Urząd Skarbowy 42 719 19 81
 Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu – 
Punkt Informacyjno-Konsultacyjny  
w Głownie 42 719 20 76
 Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu  
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82
 Urząd Gminy Głowno 42 719-12-91
 Urząd Miasta i Gminy w Strykowie: 
42-719-80-02, 42 719-96-73
 Zakład Gospodarki Komunalnej  
i Mieszkaniowej w Strykowie  
42 7198-198
 Łódzki Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego z s. Bratoszewicach 
42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94, 516-049-886,  
505-964-846

 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
887 658 459.

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  
w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 Muzeum Żołnierza Polskiego – 
ekspozycja umundurowania i ekwipunku 
żołnierzy I i II wojny światowej; 
 Dmosin 2a, tel. 504-327-183.
 Galeria Sztuki Współczesnej Ban-
k&DM – wystawy indywidualne  
i zbiorowe; Głowno, ul. Młynarska 5/13,  
I piętro budynku Banku Spółdzielczego.

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
Kutno, ul. Popiełuszki 1,  
NZOZ Red-Med tel. (24) 355-60-11, 
697-859-705
 Ośrodek zdrowia w Oporowie  
24 383 15 00
 Ośrodki zdrowia w Żychlinie:  
NZOZ Almamed 24 285-10-86, 24 285-
10-90; NZOZ Promed 24 285-48-44, 24 
285-29-20; LuxMedica 24 231 91 00
 Ośrodek Zdrowia w Dobrzelinie 
(NZOZ Promed) 24 285-10-08
 Rodzinny Klub Abstynenta „Przystań 
Życia” w Żychlinie – 695-054-433
 Grupa AA „Nowa Droga” w Żychlinie 
– 695-054-433

ważne telefony
 Policja: w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
OSP w Żychlinie 24 285-12-10,  
OSP w Pacynie 604-349-406,  
OSP w Bedlnie 24 285-51-91

 Nieodpłatna pomoc prawna – uma-
wianie wizyt 537 449 098
 Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej 
i Nieodpłatnego Poradnictwa Obywa-
telskiego w Gostyninie – 539 522 155
 Nieodpłatne konsultacje i porady: 
Urząd Gminy Pacyna, ul. Wyzwolenia 7, 
tel. 537 620 032. Dodatkowe informacje 
pod numerem telefonu: 24 2858045
 Zakład Energetyki Cieplnej w Kutnie 
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24 355 71 00

apteki
 Kutno, ul. Mickiewicza 5, tel. 24 2547939 
– apteka całodobowa
 Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 Oporów 24 383 15 19
 Żychlin: 
ul. Konwaliowa 2, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

msze św. w niedz. i święta
 Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30, 11.15, 12, 18.
 Śleszyn 9.00, 11.00
 Luszyn 9.00, 11.30
 Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 Bedlno: 9.00, 11.30
 Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy w Żychlinie  24 351-
20-33; 24 351-20-32; Referat Spraw 
Obywatelskich 24 351 20 14; Urząd 
Stanu Cywilnego 24 351 20 18
 Żychliński Dom Kultury 24 351-20-57
 Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 
w Żychlinie: Kierownik 24 351 20 92, 
Księgowość 24 351 20 93,  
Administracja 24 285 49 96
 Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Żychlinie: Sekretariat 24 351 20 90, 
Stacja Uzdatniania Wody 24 285 13 59, 
Oczyszczalnia 24 285 12 35, Zgłaszanie 
awarii wodociągowych 24 285 13 59, 

Obsługa klienta – sprawy wodociągowe 
24 285 13 59
 Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20,  
24 282-17-70, 24 282-17-71; Urząd Stanu 
Cywilnego 24 282 17 86; Centrum Usług 
Wspólnych 24 282-12-52, 24 282-12-70
 Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36, 24 282-17-87
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Bedlnie: kierownik 24 282-17-64, 24 
282-17-84 świadczenia rodzinne 24 282-
17-65, pracownicy socjalni 24 282-17-85
 Spółka Wodna w Bedlnie 24 282-17-63
 Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54, 24 
285 80 64; Wójt 24 285-80-69, Sekretarz 
Gminy 24 285-80-64, Skarbnik 24 285-
80-55, USC 512 174 193
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Pacynie 24 285 80 60
 Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50, 
Sekretarz Gminy 24 383 11 67,  
Skarbnik 24 383 11 99; Urząd Stanu 
Cywilnego 24 383-15-52
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Oporowie 24 383-11-53
 SKR Oporów – 24 383 14 95
 Starostwo w Kutnie 24-355-47-80
 Powiatowe Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Kutnie 537 449 098
 Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
24 355 70 50

boiska sportowe
 Boisko „Orlik” w Żychlinie  
pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  
ul. Waryńskiego 8, tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie  
czynne od poniedziałku do piątku  
w godzinach 10.00–16.00 (kasa 10.00-
15.30); w soboty i niedziele w godzinach 
10.00–17.00 (kasa 10.00-16.30); ostatnie 
wejście na pół godziny przed zamknię-
ciem. Bilety: normalny 11 zł, ulgowy 7 zł.
• Akwarelowa opowieść Wiesława 
Śniadeckiego o Zamku i Muzeum  
w Oporowie – wystawa wirtualna 
(https://zamekoporow.pl/wirtualna_wy-
stawa.pptx) 
 Park przy zamku w Oporowie  
– czynny codziennie w godzinach 
8.00–20.00; wstęp bezpłatny.
 Mieszkanie z czasów PRL-u  
– ekspozycja czynna w holu Żychliń-
skiego Domu Kultury, ul. Fabryczna 3, 
wstęp wolny.

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z z dnia 18.05.2021 r.

w Łowiczu w Głownie
botwinka pęczek 5,00 5,00
brokuły szt. 5,00 5,00-6,00
buraki czerwone kg 2,00 2,00-2,50
cebula kg 2,00-2,50 2,00-2,50
cebula dymka pęczek 4,00 4,00
cukinia kg 7,00 -
czosnek szt. 2,50 -
gruszki kg 6,00 6,00
jabłka kg 2,00-3,50 2,50-3,50
jaja fermowe 15 szt. 8,00-12,00 7,50-11,00
jaja wiejskie 15 szt. 12,00 10,00-13,00
kalafior szt. 7,00 6,00
kapusta biała szt. 4,00 5,00
kapusta pekińska kg 5,00 -
koperek pęczek 2,00 1,50
miód 0,9 litra 30,00 30
marchew kg 2,00 2,00-2,50
natka pietruszki pęczek 2,00 1,50
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek zielony kg 8,00 7,00-8,00
papryka czerwona kg 12,00-14,00 13,50
papryka zielona kg 12,00-14,00 13,50
papryka żółta kg 12,00-14,00 13,50
pieczarki kg 8,00 -
pietruszka kg 5,00 5,00
pomidor malinowy kg 10,00 9,00-10,00
pomidor szklarniowy kg 8,00 8,50-12,00
por szt. 3,00-4,00 3,00
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 3,00 3,50
seler szt. 3,00 2,50-3,00
szczypiorek pęczek 2,00 1,5
włoszczyzna pęczek 4,00 4,00
ziemniaki kg 1,00 1,00
ziemniaki młode kg 4,00 3,8

OFERTY PRACY
z dnia 18.05.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
  Pomocniczy robotnik budowlany
  Nauczyciel języka angielskiego
  Monter konstrukcji budowlanych
  Kierowca samochodu dostawczego
  Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
  Pomoc kuchenna
  Monter
  Kucharz
  Recepcjonista
  Kelner weekendowy
  Sprzedawca-kasjer
  Technik mechanik maszyn i urządzeń
  Nauczyciel przedmiotów zawodowych mecha-

tronicznych
  Nauczyciel przedmiotów zawodowych 

elektrycznych
  Nauczyciel przedmiotów zawodowych 

mechanicznych
  Nauczyciel przedmiotów zawodowych samo-

chodowych
  Pracownik produkcji i montażu
  Technik prac biurowych
  Mechanik samochodów osobowych
  Piekarz
  Specjalista do spraw sprzedaży
  Sprzedawca
  Pracownik produkcji
  Robotnik gospodarczy
  Sprzedawca w branży mięsnej

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
  Spawacz-monter
  Dyrektor
  Sprzedawca
  Pracownik administracyjno-kadrowy
  Kasjer Sprzedawca
  Sprzątacz/ka
  Pracownik ochrony
  Asystent rodziny
  Sprzątaczka
  Operator koparko-ładowarki 

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
  Elektryk
  Ślusarz - monter
  Dziewiarz
  Młodszy specjalista ds. obsługi klienta
  Koordynator zakładów
  Kosmetyczka
  Kierowca autobusu
  Kelner, kelnerka
  Sortowacz
  Kierowca - kurier
  Koordynator zakładów
  Montażysta
  Monter ociepleń budynków
  Robotnik gospodarczy
  Pracownik produkcyjny
  Pracownik budowlany
  Kucharz
  Przedstawiciel handlowy
  Koordynator ds. czystości
  Sprzedawca

ROLNIK SPRZEDAJE 
– ceny z dnia 18.05.2021 r.

Żywiec wieprzowy:

  Domaniewice: 5,00 zł/kg+VAT

  Różyce: 5,00 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 4,90 zł/kg + VAT

  Karnków: 5,10 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

  Domaniewice: jałówki 8,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 8,00 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 8,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 8,00 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: jałówki 7,80 zł/kg+VAT,  
krowy 6,20 zł/kg+VAT, byki 8,20 zł/kg+VAT

ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
  Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego  
42 664-10-53, kom. 539-672294
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach  
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343
 Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
42 2055515
 Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy; 
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy; 
KPP w Łowiczu 47 843-25-00; 
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pogotowie energ. 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

apteki
 Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.

 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedz. i święta
 Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 11.15, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Sekretariat 46 811 53 00
 Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 811 53 28
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 Urząd Stanu Cywilnego 46 830 91 81
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGM tel. 837 60 63
 ZUK tel. 837 36 62
 ZUM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  
tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 
tel. 46 837 41 11
 Miejska Biblioteka Publiczna 
im. A. K. Cebrowskiego w Łowiczu 
46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 
46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu: I Wydział 
Cywilny 46 830-43-01; II Wydział Kar-
ny 46 830-43-02; III Wydział Rodzinny 
i Nieletnich 46 830-43-03; V Wydział 
Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05; Biu-
ro Obsługi Interesanta 46 830-43-10
 PTTK o/Łowicz, Stary Rynek 3 
tel. 513 767 511
 Zakład Aktywizacji Zawodowej  
„Ja-Ty-My” Łowicz  511 917 282
 Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 

 UG Bielawy 46 838 26 95
 UG Chąśno 46 838 14 23
 UG Domaniewice 46 830 17 60
 UGKiernozia 24 277 90 80, 
 UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 UG Łowicz 46 830 26 30
 UG Łyszkowice 46 838 87 78
 UG Nieborów 46 838 56 13, 
 UG Sanniki 24 277 78 10
 UG Zduny 46 838 74

basen w Łowiczu
 Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynna codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o  godz. 
15.30); w poniedziałki nieczynne. Bilety: 
normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 40 zł, na 
wystawy czasowe 5 zł; wstęp bezpłatny 
na wystawy stałe - wtorek.  
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku  
• Historia miasta i regionu 
• Etnografia Księstwa Łowickiego 
• Izba Pamięci Łowickich Żydów 
Wystawy czasowe: 
• „Nie tylko Frasobliwy… Wizerunki 
Chrystusa we współczesnej sztuce 
ludowej województwa łódzkiego” 
– ekspozycja poświęcona wizerunkom 
Chrystusa we współczesnej sztuce 
ludowej; czynna do 13 czerwca. 
• „Tadeusz Kościuszko. Rocznica 
wizyty w Łowiczu w 1790 r.” – ekspo-
zycja upamiętniająca pobyt Naczelnika  
w Łowiczu w dniach 24–25.04.1790 r., 
podczas której na miejskim rynku do-
konał przeglądu 9 Pieszego Regimentu 
Koronnego; czynna do 6 czerwca.
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00. Bilety: normalny 9 zł, ulgowy 
7 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 
r.ż.) 20 zł, bilet spacerowy 5 zł. Wstęp 
bezpłatny: piątek.
 Skansen w Maurzycach – czynny 
codziennie w godz. 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30), od godz. 17.00 do 18.00 
zwiedzanie obiektów tylko z zewnątrz 
(obowiązuje bilet spacerowy). Bilety: 
normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 40 zł; 
spacerowy 5 zł.
 Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. kom. 691 979 262.
 Muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna pon.–pt. 
w godz. 10–19, sob. 9–15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 Ruiny zamku prymasowskiego 
w Łowiczu – zwiedzanie: rezerwacje 
telefoniczne: 605 767 555; wstęp płatny: 
15–25 zł/os.; www.ksiestwolowickie.pl 
 Ceramika Jadwigi Dębskiej – wystawa 
prawie 100 prac artystki, które można 

też zakupić, czynna do 26 maja, Gminna 
Biblioteka Publiczna w Kiernozi.
 Muzeum Motoryzacji Motonostalgia 
w Nieborowie – czynne w każdą sobotę 
i niedzielę w godzinach od 10.00 do 
18.00; tel. 570 077 900
 Pałac w Nieborowie – do zwiedzania 
udostępniona jest wnętrze pałacu  
z wyłączeniem Gabinetu Zielonego 
na piętrze; czynny codziennie w godz. 
10.00-17.30; bilety: 20 zł normalny, 15 
zł ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież (ucząca 
się, 7–26 lat); poniedziałek dzień bez-
płatny (za wyjątkiem dni świątecznych  
i długich weekendów).
 Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 10.00– 
18.00. Bilety: 16 zł normalny, 10 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się.
 Pałac w Sannikach – czynny od 
poniedziałku do piątku w godzinach 
8.00-15.30, soboty, niedziele i święta  
w godzinach 10.00-18.00; bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł.
 Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00–21.00; wstęp wolny. 
 Pałac i stadnina koni w Walewicach 
– w kompleksie warte obejrzenia są 
m.in. Apartament Napoleoński, kaplica 
pałacowa i zabytkowe wnętrza, a także 
poznać historię hodowli koni rasy półkrwi 
angloarabskiej. Zwiedzanie wyłącznie 
po wcześniejszej rezerwacji tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 8,00 zł, normalny 10,00 zł
 Park w Walewicach – czynny codzien-
nie, wstęp wolny.

kino Fenix 
ŁOK, Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 Piątek – czwartek, 21–27 maja:
godz. 16.00 – Co w duszy gra – anima-
cja, komedia, przygodowy prod. USA; 
reżyseria: Pete Docter; czas: 106 min.
godz. 17.30 /sala II – Proste rzeczy /
przedpremiera – dramat prod. Polska; 
reż. Grzegorz Zariczny; czas: 84 min.
godz. 18.00 – Nocny konwój / przed-
premiera – dramat, kryminał  
prod. Francja; reżyseria: Anne Fontaine; 
czas: 1 godz. 38 min.
godz. 19.00 /sala II – Amonit – melo-
dramat prod. Wielka Brytania; reżyseria: 
Francis Lee; czas: 2 godz.
godz. 19.45 – Nomadland /przedpre-
miera – dramat prod. USA; reżyseria: 
Chloé Zhao; czas: 1 godz. 48 min.

X Mały OCH! Film Festiwal
 Niedziela, 30 maja: 
godz. 12.00 – Szczęściara – film 
fabularny, prod. Australia, 2019, reż. John 
Sheedy, czas: 103 min., kino Fenix
godz. 14.00 – Akcja ilustracja – 
warsztaty prowadzone przez ilustratorkę 
Aleksandrę Grzegorek aka Olka Grze-
gorka – sala plastyczna ŁOK, darmowa 
wejściówka, wiek: 9-14

 Poniedziałek, 31 maja:
godz. 14.00 – Filonek Bezogonek – 
film animowany, prod. Szwecja 2020, reż. 
Christian Ryltenius, 85 min., wiek 4+; kino 
Fenix, darmowa wejściówka
godz. 15.00 – Nieklasyczna książka 
artystyczna – warsztaty, wiek: 9-14, sala 
plastyczna ŁOK / darmowa wejściówka
godz. 15.00 – Łowić Łowicz – Odkry-
wanie tajemnic kolegiaty – Zdzisław 
Kryściak – wizyta w Muzeum Diecezjal-
nym; darmowa wejściówka, wiek: 7-12
 Wtorek, 1 czerwca:
godz. 14.00 – Słynny najazd niedźwie-
dzi na Sycylię – film animowany, prod. 
Francja, Włochy 2019, 82 min., wiek: 7+, 
kino Fenix,  darmowa wejściówka
godz. 16.00–19.00 – Dziedziniec pełen 
radości – piknik rodzinny na dziedzińcu 
ŁOK. Wstęp wolny
godz. 16.00 – Ahoj Przygodo! – spek-
takl Teatru Arlekin
 Środa, 2 czerwca:
godz. 14.00 – Wiking Tappi – film anim. 
prod. Polska, 2018, 54 min., wiek: 4+, 
kino Fenix, darmowa wejściówka
16:00 – Kreskówka – warsztaty satyry 
plastycznej cz. I – warsztaty plastyczne 
prowadzone przez satyryka Jacka Rut-
kowskiego, wiek: 9-14, sala plastyczna 
ŁOK, darmowa wejściówka
 Piątek, 4 czerwca:
godz. 10:00 – Rekwizytatornia – jak 
garnki z Bolimowa toczą się na plan 
filmowy – Warsztat Garncarski Rodziny 
Konopczyńskich w Bolimowie, zbiórka: 
ul. Starorzecze o godz. 9.15, bilet 15 zł
 Sobota, 5 czerwca:
godz. 14.00 – Magiczny pokaz iluzji – 
przedstawienie Marcin Gogołowicz; wiek: 
5+, 70 miejsc, kino Fenix / bilety 15 zł
godz. 16.00 – Kreskówka – warsztaty 
satyry plastycznej cz. II – prowadzenie:  
satyryk Jacek Rutkowski, wiek: 9-14, sala 
plastyczna, darmowa wejściówka
 Niedziela, 6 czerwca:
godz. 13:00 – W Starym Kinie – Poznaj 
swoje kino – spotkanie z pracownika-
mi kina Fenix Mateuszem Rudakiem 
i Jackiem Florczakiem połączone z 
warsztatami i poznawaniem sprzętu kino-
operatorskiego, wiek: 5+, projektorownia 
kina Fenix, darmowa wejściówka
godz. 14.00 – Niezwykłe lato z Tess – 
prod. Holandia 2019, wiek: 9+, 70 miejsc 
/ kino Fenix / darmowa wejściówka

inne 
 Czwartek, 20 maja:
godz. 9.00 – Mobilna mammografia – 
bezpłatne badanie (prześwietlenie) piersi 
dla pań w wieku 50-69 lat; Kiernozia przy 
Urzędzie Gminy, ul. Sobocka  1a.
 Sobota, 22 maja:
godz. 9.00–18.00 – V Spływ Kajakowy 
Rzeką Bzurą „Baby w Kajaku”: Sobo-
ta – Maurzyce – zbiórka na parkingu 
przy restauracji „Szkiełka”; zgłoszenia 
do 18 maja w biurze PTTK Oddział w 
Łowiczu, ul. Stary Rynek 3 (wtorek godz. 
15.00-17.00, piątek godz. 15.00-17.30); 
wpisowe 26 zł.

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE

ŻYCHLIN I OKOLICE
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Gmina Stryków | Samorząd wspiera niepełnosprawnych sportowców 

Będą rywalizować w gminnych barwach
Sport w gminie Stryków ma się dobrze. Sukcesy 
odnoszą piłkarze, motocross, koszykarze, a także 
rowerzyści. A niedawno burmistrz docenił sukcesy 
niepełnosprawnych sportowców ze Strykowa.

– To wielkie szczęście mieć 
wśród swoich mieszkańców ludzi, 
którzy mimo ogromnych przeciw-
ności losu nie tracą wiary w suk-
ces – mówi burmistrz Witold Ko-
smowski, zbudowany postawą 
naszych dwóch niepełnospraw-
nych sportowców – Krystiana Ko-
rzewskiego i Marka Cłapińskiego. 
Podpisał z nimi umowę w zakre-
sie promocji gminy Stryków pod-
czas aktywności sportowych i ak-
cji społecznych.

– Mamy nadzieję, że nasze 
wsparcie pomoże w  sportowym 
rozwoju obydwu zawodników, 
którzy na arenie regionalnej oraz 
krajowej promować będą stry-
kowskie barwy – mówi. Zawod-
nicy zostaną zaopatrzeni koszul-
ki w  barwach Strykowa, a  także 
emblematy z  logo, którymi będą 
mogli przystroić swoje urządze-
nia podczas zawodów. Sportow-
cy mają również dzielić się z Cen-
trum Promocji swoimi wynikami, 
a  ono ma pomóc nagłośnić ich 
sukcesy.

Kim są wyróżnieni sportowcy?

Krystian: coraz szybciej 
na handbike
Dla Krystiana Korzewskie-

go drugim życiem jest kolar-
stwo szosowe na  handbike’ach. 
Krystian w  młodości był oso-
bą aktywną fizycznie i,  jak sam 
podkreśla, z  predyspozycjami 
na  odniesienie sukcesów. Całą 
energię poświęcał pasji do spor-
tu. Niestety, w wieku 19 lat przy-
darzył mu się wypadek. Podczas 
skoku do wody Krystian złamał 
kręgosłup, co za tym idzie, do-
znał paraliżu wszystkich czte-
rech kończyn. Sepsa, nieudana 
rehabilitacja, odleżyny, przeczu-
lica – uprzykrzały życie Kry-
stianowi po  wypadku. – Zała-
mani i  przerażeni bliscy. Tylko 
ja wiem jakie myśli mieszały się 
w  mojej głowie. Diagnozy leka-
rzy nie dawały szans na to, że kie-

dyś będę sam jeździł na  wózku, 
że będę mógł sam zjeść posiłek  
– wspomina smutno.

Krystian, poza fatalną diagno-
zą, miał jednak nadzieję i  duszę 
sportowca. – Przeleżałem prawie 
10 lat w  łóżku całkowicie zależ-
ny od bliskich. Jednak się nie pod-
dałem! Ciężkie ćwiczenia i  re-
habilitacja poprawiają mój stan 
– mówi nam z dumą. Opowiada, 
że na  początku sukcesem było 
pokonanie 10 metrów na  wózku 
z  łóżka do  okna, później cieszył 
się, że może wyjść z domu, a te-
raz jest w stanie przejechać nawet 
100 kilometrów na rowerze w cią-
gu dnia.

Krystian nie tylko wstał z łóż-
ka, ale zaczął uprawiać sport.  
Od kilku lat ciężko trenuje kolar-
stwo na pożyczonym od kolegi ro-
werze „handbiku” – czyli rowerze 
poruszanym siłą rąk. Na stronie 
Pomagamy.pl prowadzona jest 
nawet zrzutka na nowy rower dla 
Krystiana, dzięki której udało się 
już zebrać ponad 26 tys. zł. 

– To pierwszy strategiczny 
sponsor – mówi o gminie. Posta-
ram się nie zawieść, a  przynaj-
mniej nie narobić wstydu – żartu-
je ze współpracy. Bo o wstydzie 
w jego przypadku nie należy mó-
wić. Pomimo kiepskiego rowe-
ru, jakim dysponował w  swoich 

pierwszych zawodach o Mistrzo-
stwo Polski w  roku 2018, udało 
się zająć Krystianowi na nich III 
miejsce. Później, w  roku 2019, 
było trochę gorzej, bo zakończył 
wyścigi na  miejscu IV, ale, jak 
sam przyznaje, stan roweru coraz 
bardziej się pogarszał. 

Marek: od rugby 
do półmaratonu
Drugi z promotorów to Marek 

Cłapiński, który pokonuje wła-
sne ograniczenia w rugby na wóz-
kach. Przypomnijmy jego historię, 
o której pisaliśmy podczas zbiórki 
na rower górski.

Marek od  15 lat jest osobą 
niepełnosprawną i  porusza się 
na  wózku inwalidzkim. W  wy-
niku nieszczęśliwego skoku 
do wody strażak – bo to był jego 
zawód – przerwał rdzeń kręgo-
wy i nie jest w stanie samodziel-
nie się poruszać. – Życie mi się 
zmieniło, byłem bardzo aktywny, 
często dziwiłem się, że wycho-
dziłem bez szwanku. Do czasu...  
Ale pogodziłem się z tym. Mam 
teraz drugie życie – mówi nam 
strażak.

Przed wypadkiem był zapalo-
nym sportowcem. I nawet w ob-
liczu aktualnych trudności nie 
zrezygnował ze swoich pasji.  
– Wszystko zaczęło się od  obo-
zu dla osób niepełnosprawnych, 
na którym uwierzyłem, że da się 
coś robić. Przez 3 lata grałem 

w  rugby. Zdobyliśmy nawet sre-
bro na zawodach – mówi.

Taki wysiłek fizyczny był dla 
niego trochę zbyt męczący. – Nie 
lubię ciągle robić jednej i  tej sa-
mej rzeczy. To staje się monoton-
ne. Dlatego lubię zmiany – doda-
je. Kolejnym sportem, któremu 
postanowił oddać swe siły, było 
bieganie. Dzięki zaangażowaniu 
burmistrza Strykowa oraz OSP 

Swędów udało mu się zakupić 
specjalny rower umożliwiający 
uprawianie tego sportu. Pokonał 
nawet półmaraton w Warszawie. 

Swoją pasją do  sportu próbu-
je zarazić innych. – Nie potrafię 
wysiedzieć w  domu. Ciągle coś 
wymyślam. Życie na tym polega,  
że czymś się zająć trzeba – mówi 
pan Marek. Dlatego wspólnie 
z OSP Swędów od 5 lat organi-

zuje rajd po naszej gminie na dłu-
gości 17-20km, w którym każdy 
może wziąć udział. 

– Starszy, młodszy, niepełno-
sprawny, na  rowerze czy wrot-
kach. Wszyscy są mile widzia-
ni – mówi nam. W  tym roku,  
ze względu na  aktualną sytuację 
epidemiologiczną, rajd został od-
wołany. Sam przyznaje, że rów-
nież w jego sportowym życiu jest 
to rok przerwy. 

Jak mówi strażak, uprawia-
nie przez osobę niepełnospraw-
ną sportu nie jest łatwe. Oprócz 
konieczności wydawania du-
żych pieniędzy na  specjalistycz-
ny sprzęt, organizatorzy często nie 
wyrażają zgody na  udział osób 
niepełnosprawnych w  zawodach, 
ze względu na  zagrożenie, które 
mogą stworzyć. 

Wydaje się jednak, że można 
liczyć na  to, iż z  logo sponsora 
na  ramieniu sportowcom będzie 
łatwiej pokonywać kolejne szcze-
ble sportowych wyzwań i zarów-
no gmina, jak i  sportowcy, będą 
dumni, że na ich trykotach będzie 
widnieć żółto-niebieska flaga.  ek

Gmina Stryków | Raport za 2020

Milion złotych dla organizacji pozarządowych
dokończenie ze str. 8

Na wypoczynek dzieci 
i młodzieży dotacje otrzymało  
6 instytucji. Kolejno: „Mała Oj-
czyzna” w Dobrej – 21.000 zł (ko-
lenie letnie we Włoszech), LUKS 
Dwójka – 16.000 zł (zimowisko 
w  Kołobrzegu oraz obóz waka-
cyjny w  Kobylej Górze), LUKS 
Dobra – 20.000 zł (kolonie let-
nie w Ustce), MKS Zjednoczeni 
– 44.600 zł (obóz zimowy w Ża-
ganiu, 2 obozy letnie w  górach, 
obóz letni Sępólnie Krajeńskim 
i  półkolonie piłkarskie), Parafia 
Kościoła Starokatolickiego Maria-
witów w Cegłowie – 20.000 (ko-
lonie letnie w  Międzyzdrojach), 

Towarzystwo Koszykówki Basket 
Stryków – 15.000 zł (kolonie let-
nie w  Mrzeżynie i  Dźwirzynie), 
Parafia Kościoła Starokatolic-
kiego Mariawitów w  Strykowie  
– 13.400 zł (zimowisko w Białce). 
Z powodu epidemii w 2020 roku 
wiele z udzielonych dotacji zosta-
ło zwrócone, gdyż planowane wy-
jazdy nie mogły się odbyć.

Na ochronę zdrowia dotacje 
otrzymały 3 instytucje. Kolejno: 
Stowarzyszenie „Pomoc Rodzi-
nie” w Głownie – 6.000 zł (Re-
alizacja programu rehabilitacyj-
no-terapeutyczno-edukacyjnego 
„Samodzielni w  dorosłość”), 
Polskie Stowarzyszenie na  rzecz 
Osób z  Niepełnosprawnością 

Intelektualną Koło w  Zgierzu  
– 6.000 zł (działania w zakresie 
zaspakajania potrzeb osób nie-
pełnosprawnych i  ich integra-
cji ze środowiskiem lokalnym  
– dowóz osób niepełnosprawnych 
na Warsztaty Terapii Zajęciowej). 

Ze względu na  wystąpienie 
epidemii, rok 2020 był nietypo-
wym okresem również dla sto-
warzyszeń. Do urzędu miejskiego 
w Strykowie wpłynęło mniej ofert 
niż zwykle. Część zaplanowanych 
przez stowarzyszenia zadań z po-
wodów epidemiologicznych nie 
mogła zostać zrealizowana. Z po-
dobnych względów niektóre z za-
dań mogły być zrealizowane jedy-
nie w części.  ek

Aktualności

Na początku sukcesem 
było pokonanie  
10 metrów na wózku 
z łóżka do okna, później 
cieszył się, że może 
wyjść z domu, a teraz 
jest w stanie przejechać 
nawet 100 kilometrów 
na rowerze w ciągu dnia.

Drugim życiem Krystiana Korzewskiego (z lewej) jest kolarstwo 
szosowe na handbik’ach. Obok burmistrz Strykowa Witold Kosmowski.
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Marek Cłapiński pokonuje swoje 
ograniczenia w rugby na wózkach.
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Gmina Głowno | Rusza nowa kampania promocyjna

Rowery czekają na mieszkańców
10 jednośladów  
czeka na mieszkańców 
gminy Głowno, którzy 
zechcą rozwiązać test 
ze znajomości gminy, 
a tym samym wziąć 
udział w specjalnym 
konkursie. Rywalizacja 
jest częścią kampanii 
promocyjnej,  
która właśnie rusza.

„Gmina Głowno – zamiesz-
kaj” – pod takim hasłem wy-
startowała przed kilkoma dnia-
mi kampania realizowana przez 
Urząd Gminy Głowno. Jej pierw-
szym etapem jest konkurs przy-
gotowany z myślą o dorosłych 
mieszkańcach naszej okolicy. 
Aby wziąć w nim udział, wystar-
czy rozwiązać test ze znajomości 
gminy Głowno, będący jedno-
cześnie kartą zgłoszeniową. 

Dokument możliwy jest do 
pobrania na stronie interneto-
wej organizatora lub w samym 
urzędzie. Wypełnioną kartę na-
leży dostarczyć do Urzędu Gmi-
ny Głowno osobiście lub pocz-
tą tradycyjną. Termin zgłoszeń 
upłynie 7 czerwca br., a rozstrzy-
gnięcia rywalizacji na drodze lo-
sowania nagród można spodzie-
wać się kilka dni później. 

Ci, którym się poszczęści, sta-
ną się właścicielami nowych ro-
werów z logo akcji, a przy odro-
binie szczęścia jeszcze przed 
wakacjami będą mogli przemie-
rzać gminę nowymi jednośla-
dami. Dodajmy, że niebawem 
w ramach tej akcji przygotowa-

ne zostaną również wydarze-
nia dedykowane najmłodszym.  
Warto śledzić stronę internetową 
gminy oraz jej facebookowy fan-
page.

Nowa kampania przewidu-
je wiele długofalowych działań 
promocyjnych, które będą skiero-
wane zarówno do mieszkańców 
gminy, jak i osób, które rozważa-
ją jej wybór jako miejsca, w któ-
rym zamieszkają w przyszłości. 
Skąd pomysł na taką akcję?

– Rachunek jest prosty: wię-
cej mieszkańców to większy bu-
dżet, który można przeznaczyć 
na inwestycje rozwijające gmi-
nę – komentuje Jarosław Chału-
biec, przewodniczący Rady Gmi-
ny Głowno.

Z kolei wójt Marek Jóźwiak 
przekonuje, że wraz ze wzrostem 
liczby mieszkańców wzrastają 
wpływy do budżetu gminy z tytu-
łu podatku dochodowego, dlatego 
tak ważne jest, aby podejmować 
działania służące zapobieganiu 
odpływu mieszkańców, przy jed-
noczesnym przyciąganiu ludno-
ści.

– Nasza gmina posiada wiele 
walorów, o których warto przy-
pominać obecnym mieszkańcom, 
a z kolei tych potencjalnych warto 
o nich informować. Wśród plusów 
Gminy Głowno wymienić należy 
dobrą lokalizację. Naszym atutem 
jest również brak dużych zakła-
dów przemysłowych, które de-
gradują środowisko, dzięki czemu 
można cieszyć się pięknem natu-
ralnego krajobrazu – podkreśla. 
 aw

Takie jednoślady z logo kampanii promocyjnej trafią  
do mieszkańców gminy Głowno. Kto okaże się ich szczęśliwym 
posiadaczem? Czas pokaże! 
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Nasza gmina posiada 
wiele walorów, 
o których warto 
przypominać obecnym 
mieszkańcom,  
a z kolei tych 
potencjalnych warto  
o nich informować. 
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Edukacja | Warsztaty z użyciem ciekłego azotu

Wciąż jest szansa, by eksperymentować
Kwiaty kruche niczym szkło, a banany tak twarde, że można nimi wbijać gwoździe  
– niektórym małym mieszkańcom naszej okolicy takie obrazy od razu na myśl przywodzą 
eksperymenty z użyciem ciekłego azotu. Ci, którzy jeszcze ich nie widzieli, wciąż mają 
szansę, by poeksperymentować.

Oryginalne zajęcia przygotowa-
ła dla przedszkolaków i uczniów 
z  okolic Głowna oraz Stryko-
wa Fundacja Ecorower. Dotych-
czas skorzystały z niej m.in. dzie-
ci z Miejskiego Przedszkola nr 1 
w  Głownie oraz przedszkolaki 
z  Mąkolic. O tych doświadcze-
niach opowiedział nam prowadzą-
cy zajęcia Emil Snużka.

– Eksperymenty z ciekłym azo-
tem to fascynujące warsztaty dla 
dzieci. Azot w stanie ciekłym ma 

temperaturę –196 stopni Celsju-
sza, ale jest bezpieczny przy krót-
kim kontakcie ze skórą. Gdy zanu-
rzymy w nim kwiatka, okaże się, 
że stanie się on kruchy jak szkło, 
a  podobnie będzie z  liśćmi sała-
ty. Z kolei banan zanurzony w tej 
substancji stanie się tak twardy 
i będzie można nim wbijać gwoź-
dzie. Dzieci są zachwycone gdy to 
odkrywają – tłumaczy.

Na liście atrakcji, które po-
dobają się małym uczestnikom, 

znajduje się również ekspery-
ment polegający na zamrażaniu 
powietrza zawartego w balonie.

– Dzieci robią wielkie oczy, 
gdy okazuje się, że napompo-
wany balon zmieścił się do ma-
łego kubeczka z  ciekłym azo-
tem, a po wyjęciu sam zaczyna 
się pompować – dodaje nasz roz-
mówca.

Najbardziej spektakularna dla 
młodych jest jednak „eksplo-
zja”, jaka powstaje wskutek na-

lewania do ciekłego azotu wrzą-
cej wody, co w wyniku różnicy 
temperatur, wynoszącej prawie 
300ºC, doprowadza do inten-
sywnego parowania azotu, któ-
remu towarzyszy wyrzut mgły.

Dodajmy, że warsztaty prze-
znaczone są również dla nauczy-
cieli, którzy w  trakcie spotkania 
mogą zapoznać się z  ekspery-
mentami, jakie w  późniejszym 
czasie wykonują z  dziećmi 
w grupach. Otrzymują także bez-
płatne publikacje na  ten temat 
oraz dostęp do wirtualnych zajęć.

– Zapraszamy do współpra-
cy. Mamy jeszcze ostatnie wolne 
miejsca – zachęca Emil Snużka. 

Projekt współfinansowany jest 
przez Fundację BGK w ramach 
programu „Na lepszy początek”, 
który wspiera innowacyjne for-
my nauczania dzieci w  wieku 
4-9 lat.  aw

Głowno | Spotkanie po przerwie

Przed nami reaktywacja DKK
Epidemia, która na  dłuż-

szy czas uniemożliwiła spotka-
nia w  większym gronie, stanę-
ła na  drodze także czytelnikom 
z Głowna. 

Na wiele miesięcy musie-
li oni zrezygnować z  rozmów  
o ulubionych lekturach w ramach 
Dyskusyjnego Klubu Książki. 
Wkrótce się to jednak zmieni.

Pierwsze w  tym roku spotka-
nie w ramach DKK odbędzie się 
w piątek 21 maja o godzinie 16.00 
w Miejskiej Bibliotece Publicznej 

w  Głownie. Zaproszenie skiero-
wane jest nie tylko do stałych klu-
bowiczów, lecz do wszystkich, 
którzy lubią zanurzyć się w inte-
resującej lekturze, a następnie po-
rozmawiać o niej w miłym towa-
rzystwie przy kawie.

W trakcie wydarzenia chętni 
podyskutują o tym, co udało im 
się przeczytać w czasie pandemii, 
a także o książce Magdaleny Tulli 
pt. „Szum”. Pozycja dostępna jest 
w  bibliotece, więc wciąż można 
po nią sięgnąć.  aw

Gmina Dmosin | Samorząd próbuje sprzedać stary autobus

Szkolny autobus ponownie na sprzedaż 
Kolejna licytacja starego autobusu szkolnego, 
który jeszcze przed kilkoma laty dowoził dzieci 
do szkół w Dmosinie i Kołacinie, odbędzie się 
na początku czerwca. Jest już niepotrzebny, 
bowiem gmina postanowiła zlecać usługi dowozu 
do szkół podmiotom zewnętrznym. 

Gmina Dmosin próbuje sprze-
daż pomarańczowego Autosana 
po raz drugi – do tej pory bezsku-
tecznie. Mimo tego, że pierwszą 
licytacją nikt nie był zaintereso-

wany, cena wywoławcza do ko-
lejnej nie została obniżona i nadal 
wynosi 4 tysiące złotych. Za  tę 
cenę gmina chce sprzedaż uży-
wanego Autosana w wersji 41S, 

wyprodukowanego w 2000 roku. 
Samochód posiada ubezpiecze-
nie OC tylko do 30 maja, nato-
miast badanie techniczne straci-
ło ważność w grudniu ubiegłego 
roku. 

Autobus jest niesprawny tech-
nicznie poprzez nadmierny spa-
dek mocy silnika i  znaczne ko-
rozyjne uszkodzenia dolnych 
obszarów nadwozia. 

Jeśli licytacja nie przyniesie 
rozstrzygnięcia, pojazd zostanie 
zezłomowany.  mak 

Autobus albo zostanie sprzedany, 
albo zezłomowany. 
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„Eksplozja” to jedna z największych atrakcji „azotowych” warsztatów. 
Emocji nie brakuje! 
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Gmina Stryków | Protesty mieszkańców

Obwodnica Strykowa – kto za, kto przeciw?
dokończenie ze str. 1

Bogdan Walczak, przewodni-
czący Osiedla Wschód, zaczął 
zbierać podpisy przeciw uchwa-
leniu planu, w  którym znajduje 
się obwodnica. – Kiedy się skoń-
czy budowa magazynów? Moż-
na dostać choroby psychicznej 
od  dźwięków ciężarówek. Najle-
piej wcale nie wprowadzać ruchu 
do miasta, żeby go później musieć 
wyprowadzać – tłumaczy nam. 

Przeciwnicy jednak wytyka-
ją przewodniczącemu populizm.  
W poprzedniej kadencji, gdy na-
leżał do Rady Miejskiej Strykowa, 
głosował „za” wprowadzeniem 
studium z 2013 roku oraz wydał 
pozytywną opinię na temat stu-
dium, gdzie obwodnica i  tereny 
przemysłowe były już jasno wry-
sowane. Podobnie postąpił obec-
ny radny Łukasz Orłowski, któ-
ry w  kadencji 2010-2014 będąc 
członkiem komisji rolnictwa i pla-
nu przestrzennego, procedującej 
zmiany w  studium, wyraził po-
zytywną opinię o  studium z  ob-
wodnicą, a teraz podpisał się pod 
protestem. Jak jednak tłumaczy, 
„zawsze można zmienić zdanie”.

Liczne uwagi jednak poskut-
kowały i  wprowadzono zmianę 
w planie. Na prośbę mieszkańców 
zrezygnowano z  wybudowania 
ronda przy ulicy Piłsudskiego, aby 
nie łączyć tej ulicy bezpośrednio 
z obwodnicą przez tereny przemy-
słowe. Poprawiła się sytuacja dro-
gowa i obwodnica została przesu-

nięta w kierunku autostrady (teren 
izolacji dla Piłsudskiego). Wpro-
wadzono także 50 metrowy pas 
zieleni izolacyjnej między terena-
mi mieszkaniowymi a przemysło-
wymi.

Sam burmistrz przyznał, że 
wstępnie planowane połączenie 
mogło doprowadzić do pojawie-
nia się ruchu w centrum. – To były 
słuszne uwagi, zawsze mógłby 
trafić się zabłąkany tir, który sko-
rzysta z takiej drogi – mówi nam. 
Mimo to mieszkańcy, z  Walcza-

kiem na czele, dalej nie dają za 
wygraną i  protestują przeciwko 
nowym planom.

Wielu straciłoby,  
gdyby od planów 
odstąpić
– Lepiej by było, gdyby obwod-

nica nie była tak blisko domów 
jednorodzinnych. To może zepsuć 
urok mieszkania na tym osiedlu. 
Już teraz niesie się hałas samocho-
dów jeżdżących autostradą, a  co 
dopiero gdy obwodnica będzie za 

rogiem. Ten teren można by prze-
znaczyć np. na działki mieszka-
niowe, na które też jest duże za-
potrzebowanie... – żali się nam 
anonimowo mieszkanka osiedla.

Sytuacja nie jest jednak taka 
prosta. – Przemysł na tych tere-
nach jest przewidziany od  2005 
roku. Jeśli nic nie zmienimy to 
i tak on powstanie – tłumaczy nam 
burmistrz. W chwili obecnej, fir-
my prowadzą rozmowy z właści-
cielami działek o zakupie inwesty-
cyjnym i większość z właścicieli 
podpisuje umowy przedwstępne. 
Przeznaczenie tego terenu pod 
inną inwestycję np. właśnie bu-
downictwo mieszkaniowe to nie 
tylko setki tysięcy kosztów, ale 
i  nowa grupa niezadowolonych 
mieszkańców. 

Właściciele tamtych działek, 
które od  wielu lat widnieją jako 
tereny przemysłowe, od  dawna 
zacierają ręce na sprzedanie ich 
pod magazyny. Zmiana ich prze-
znaczenia w planie sprawi, że ich 
wartość znacząco spadnie. 

– Gmina już kiedyś przegra-
ła taki proces i  zapłaciła właści-
cielom około 180 tysięcy. Policz-
my teraz ok. 150 tysięcy razy ok. 
50 działek. Kto za to zapłaci? Za-
płaci za to budżet gminy, czyli my 
wszyscy. Poza tym, żeby zmienić 
przeznaczenie na budownictwo 
mieszkaniowe, trzeba zmienić stu-
dium, a następnie plan Strykowa. 
Po obecnej procedurze, która za-
częła się w 2014 roku widać, że 
jest to proces kilkuletni, a do tego 
czasu na obowiązującym planie 
przestrzennym z  2005 roku zo-
stanie już dawno wybudowany 
magazyn. Obecnie chcemy w no-

wym planie polepszyć warunki 
środowiskowe dla mieszkańców, 
ponieważ w  planie z  2005 roku 
warunki te dla potencjalnych firm 
są bardziej „liberalne” niż obec-
nie. – wyjaśnia burmistrz Stryko-
wa.

„Cud niepamięci”
Kiedy nowa obwodnica miała-

by powstać, na razie nie wiadomo. 
Zgłaszanie uwag zawsze opóźnia 
proces. Wstrzymywanie nowego 
planu sprawia, że nie mogą ruszyć 
prace min. nad parkingiem przy 
Szkole Podstawowej nr 2, budową 
nowego bloku TBS-u, czy nowe-
go placu zabaw na ul. Akacjowej. 
Nowa obwodnica miałaby efekt 
podobny do tej na północy mia-
sta, która pozwoliła odciążyć zna-
cząco ruch min. na ulicy Koperni-
ka. – Po powstaniu obwodnicy jest 
to 1/10 tego ruchu co był kiedyś. 
Nowy plan będzie mniej przy-
chylny dla firm, zwiększy znacz-
nie pas izolacji od osiedla, zmieni 
uciążliwe dla mieszkańców para-
metry drogi oraz umożliwi roz-
wój budownictwa mieszkaniowe-
go i  paru inwestycji gminnych, 
które od lat były przez poprzednie 
władze obiecane i niezrealizowa-
ne ze  względu na obowiązujący 
plan, który sami uchwalili. Może 
niektórym nadal zależy, żeby pro-
testować a później powiedzieć, że 
„w Strykowie się nic nie dzieje” 
i często są to ci sami ludzie, którzy 
w  poprzednich latach uchwalili 
plan czy studium a dziś protestują. 
Może dla niektórych jest błogo-
sławieństwem „cud niepamięci”. 
– mówi ostro burmistrz Strykowa. 
 ek

Głowno 
Mieszkańcy 
Zabrzeźni  
mówią STOP 
zaśmiecaniu lasów

dokończenie ze str. 1

Wszystko zależne było bowiem 
od pogody, a ta – jak na kapryśny 
maj przystało – okazała się dość 
nieprzewidywalna.

 – Czekamy na poprawę pogo-
dy, bo zależy nam, by chętni mo-
gli uczestniczyć w akcji, bez obaw 
o to, że będzie zimno. Wiemy na 
pewno, że spotkamy się w  jakąś 
sobotę i  będą to godziny przed-
południowe, by wszyscy zdążyli 
zjeść śniadanie i mieli siłę na kil-
kugodzinne sprzątanie – tłumaczy 
nasza rozmówczyni.

O tym czy akcja rzeczywiście 
odbędzie się w najbliższą sobotę 
(22 maja) poinformujemy czytel-
ników za pośrednictwem naszej 
strony internetowej Łowiczanin.
info. Jedno jest pewne: gdy ak-
cja dojdzie już do skutku sprzą-
tane będą zabrzeźniańskie lasy, 
a  więc tereny leśne przy koście-
le św. Maksymiliana w  Głownie 
oraz za Szkołą Podstawową nr 3 
w Głownie.

 – Zdajemy sobie sprawę, że 
problemu śmieci w lesie nie uda 
nam się w całości wyeliminować, 
ale wierzymy, że w  ten sposób 
poprawi się estetyka pobliskich 
miejsc choćby na jakiś czas. Taką 
akcję zawsze można powtórzyć – 
zapewnia Beata Wszołek-Lewan-
dowska.  aw

REKLAMA

Biała linia pomiędzy różowymi polami - obwodnica. Droga połączona 
z obwodnicą i rondem - ulica Brzezińska. Druga najdłuższa ulica 
biegnąca przez centrum - ulica Piłsudskiego. 
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W przerwie padły mocne słowa
Obaj szkoleniowcy doskonale 

wiedzieli, jaka jest ranga piątko-
wej rywalizacji pomiędzy Bronią 
a  Pelikanem. Piotr Gawlik mó-
wił po meczu o tym, że najważ-
niejsze na tym etapie sezonu jest 
zwiększanie dorobku punkto-
wego. Z kolei szkoleniowiec go-
spodarzy właściwie wskazał, że 
największą odpowiedzialność 
za  porażkę jego piłkarzy pono-
szą… sędziowie.

 Piotr Gawlik (Pelikan): – Był to 
bardzo ciężki mecz, bardzo cięż-
kie spotkanie. Pogoda nas nie 
rozpieszczała. Rywalizowaliśmy 
w bardzo ciężkich warunkach at-
mosferycznych. Spodziewaliśmy 
się ciężkiego meczu. W pierwszej 
połowie gospodarze nas zdomi-
nowali i przejęli kontrole nad spo-
tkaniem. Nie byliśmy w stanie 
poradzić sobie z ich stylem gry. 
W przerwie powiedzieliśmy sobie 

dość mocne słowa i skorygowali-
śmy pewne ustawienia. Na szczę-
ście udało nam się wygrać spotka-
nie po rzucie wolnym. Jesteśmy 
zadowoleni z trzech punktów, bo 
żeby się utrzymać musimy punkto-
wać. Tak to jest – karta odwróciła 
się w naszą stronę.

 Artur Kupiec (Broń): – Tydzień 
temu, po brzydkiej grze, wygra-
liśmy z Sokołem Aleksandrów 
Łódzki. Teraz oceniam, że zagrali-

śmy piłkarsko zdecydowanie lepiej 
w bardzo trudnych warunkach. 
Jednak taka jest piłka – można 
grać ładnie i fajnie dla oka, ale li-
czą się bramki. Można powiedzieć, 
że Pelikan stworzył sobie jedną 
czy półtorej sytuacji i wygrał mecz. 
Był on bardzo ważny dla obu ze-
społów, ale na tę chwilę jesteśmy 
w zdecydowanie trudniejszej sytu-
acji. Ta porażka bardzo nas boli. 
Odczuwamy teraz przygnębienie 
i smutek, ale nie mogę odmówić 
zawodnikom walki. W niektórych 
sytuacjach widać było brak umie-
jętności, bo powtórzył się scena-

riusz z meczu z Ruchem (przegra-
nym przez Broń 0:1 – przyp. red.) 
– na początku zmarnowaliśmy sy-
tuację sam na sam. Potem strzeli-
liśmy bramkę, ale sędzia dopatrzył 
się faulu. Później wyleciałem na try-
buny, bo powiedziałem to, co my-
ślałem o pracy „trójki” sędziowskiej 
w meczu z Pelikanem – w pewnym 
momencie ewidentnie był faulowa-
ny nasz zawodnik, a sędzia odgwiz-
dał rzut wolny dla rywala i z tego 
padł gol. Powiedziałem swoim 
zawodnikom, że to jest dla nas ko-
lejne doświadczenie. Daleki jestem 
od wypowiadania się publicznie 

na temat pracy sędziów, ale ta „trój-
ka” już nam zrobiła mecz w Wikiel-
cu (Broń zremisowała z GKS 2:2, 
ale… ostatecznie przegrała walko-
werem za przekroczony limit zmian 
– przyp. red.). Niektórzy chyba nie 
zdają sobie sprawy z tego, jakiej 
rangi są to spotkania – powinni 
się skoncentrować albo chociaż 
porządnie wyspać, żeby posędzio-
wać to uczciwe. W tym meczu było 
to takie pomyłkowe, chaotyczne, 
ale tak jest, jeśli meczu nie pro-
wadzi arbiter główny tylko sędzia 
boczny.

Mateusz Lis
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Tak walczy się o utrzymanie
RKP BROŃ 1926  0 (0)
KS PELIKAN  1 (0)

 0:1 – Krystian Białas (72 głową).
 Broń: Konrad Zacharski – Seba-

stian Pociecha, Krzysztof Kiercz, 
Mateusz Jagiełło (81 Yudai Miy-
amoto), Michał Wrześniewski – Do-
minik Leśniewski, Matheus Dias, 
Adrian Dąbrowski, Piotr Goljasz – 
Michał Kielak, Przemysław Śliwiń-
ski (86 Paweł Wolski).

 Pelikan: Patryk Orzeł – Damian 
Kozieł, Michał Żółtowski, Grzegorz 
Wawrzyński, Maciej Wyszogrodzki 
– Patryk Pomianowski (90+2 Kry-
stian Rutkowski), Jakub Bylewski 
(54 Krystian Białas) – Dawid Kie-
plin (90+4 Antoni Knera), Kuba 
Wardzyński, Tomasz Kolus – Piotr 
Piekarski.

 Sędziował: Andrzej Mścichow-
ski (Białystok). Żółte kartki: Se-
bastian Pociecha (11), Dominik 
Leśniewski (5), Jakub Kosiorek (2) 
i Artur Kupiec (trener) – wszyscy 
Broń oraz Piotr Piekarski (5 i 6) – 
Pelikan. Czerwone kartki: Artur 
Kupiec (trener Broni), 73 minuta – 
za krytykowanie orzeczeń sędzie-
go oraz Piotr Piekarski (Pelikan) 
88. minuta – za dwie żółte.

Ranga piątkowej rywalizacji 
pomiędzy Pelikanem a  Bronią 
mogła przytłoczyć zespoły. Na-
pięcie było wyczuwalne z  dale-
ka. Radomianie balansują na kra-
wędzi bezpiecznej i  spadkowej 
strefy. Z kolei przewaga łowi-
czan, po  ostatnich dwóch poraż-
kach zaczęła niebezpiecznie top-
nieć. Biało-zieloni musieli mieć 
świadomość, że w przypadku po-
rażki Broń zbliżyłaby się do nich 
na punkt.

Trener Piotr Gawlik nie zamie-
rzał czekać „aż samo się napra-
wi” i lekko zamieszał ze składem. 
Miejsce na  środku obrony stracił 
Krystian Rutkowski, a  na stope-
rze zagrał powracający po  pau-
zie za żółte kartki Michał Żółtow-
ski. Swoje odpokutował również 
Kuba Wardzyński i  znalazł się 
w wyjściowym składzie. Miejsca 
jego kosztem nie stracił jednak Ja-
kub Bylewski. Trener przesunął 
do ataku Piotr Piekarskiego, a na 
ławce usiadł Krystian Białas.

Ciekawie zaczęło się już ro-
bić przed meczem. Nad Rado-
miem przeszła gwałtowna ulewa, 
na murawie zalegała woda i spo-
tkanie mogło w ogóle nie zostać 
rozegrane. Najpierw przesunięto 
je o 20 minut, później o pół go-
dziny, a ostatecznie sędziowie za-
decydowali, że rywalizacja roz-
pocznie się o godz. 20, o ile znów 
nie zacznie padać. Padać nie za-
częło, więc chwilę po 20.00 roz-
brzmiał pierwszy gwizdek i… to 
chyba nie była właściwa decy-

zja. Murawa po prostu nie nada-
wała się do gry. Zalegała na niej 
woda. Szybko stało się jasne, że 
wygra drużyna, która będzie mia-
ła więcej szczęścia i mocniej „da 
z wątroby”. Niby obie ekipy mia-
ły oczywiście takie same warunki 
do gry, ale ciężko było nie odnieść 
wrażenia, że w pierwszej połowie 
na  części łowiczan jest znacznie 
więcej wody. Nie było mowy o ja-
kimkolwiek wyprowadzeniu akcji 
poprzez linię defensywną.

Uczciwie trzeba jednak przy-
znać, że podopieczni Gawlika 
w  piątek grali po  prostu źle. Do 
tego swoje do meczu dorzucił sę-
dzia. Słowem – emocji nie brako-
wało. Szybciej do warunków do-
pasowali się jednak gospodarze. 
Znakomitą okazję zmarnował 
Przemysław Śliwiński, który prze-
grał pojedynek sam na sam z Pa-
tryka Orłem. Bramkarz Ptaków 
dobrze spisał się również, gdy 
strzał głową po rzucie rożnym od-
dał Michał Wrześniewski.

Pelikan w  pierwszej połowie 
grał naprawdę słabo. Łowiczanie 
nie skonstruowali właściwie ani 
jednej składnej akcji. Bazowali 
na  indywidualnych przebłyskach 
(bardzo nielicznych), wrzutkach 
(niedokładnych i też nielicznych), 
ale też błędach rywali. Szkoda, że 
podopieczni Gawlika tak rzadko 
atakowali, bo naprawdę nie trzeba 
było dużo, żeby zmusić obrońców 
Broni do pomyłek. 

Tak było w 17. minucie i wtedy 
też po raz pierwszy w roli głównej 
wystąpił arbiter. W niegroźnej sy-
tuacji skiksował Krzysztof Kiercz, 
natychmiast doskoczył do  nie-
go Tomasz Kolus, a  stoper Bro-
ni zachował się po prostu głupio. 
Chcąc jak najszybciej wybić pił-
kę trafił przy okazji nogą w gracza 
Ptaków, a skrzydłowy padł na mu-
rawę łapiąc się za twarz. Co naj-
ważniejsze – wszystko działo się 
w polu karnym. Wydawało się, że 
decyzja może być jedna. Arbiter 
uznał jednak, że… nie był to faul, 
a niebezpieczne zagranie i podyk-
tował dla łowiczan rzut wolny po-
średni. Po krótkim rozegraniu 
z Macieja Wyszogrodzkim strzał 
oddał Żółtowski, ale nad bramką.

Chwilę później odpowiedzia-
ła Broń. Po składnej akcji mocno 
uderzył Leśniewski, ale znów do-
brze interweniował Orzeł przeno-
sząc piłkę nad bramką. Bramkarz 
Ptaków nie popisał się po  rogu. 
Wyszedł do dośrodkowanej piłki, 
ale… wrzucił ją sobie za kołnierz. 
Skórę uratował mu stojący na  li-
nii Wardzyński. W polu bramko-
wym zrobiło się spore zamiesza-
nie, a  najsprytniejszy był Kiercz 
i z bliska wpakował piłkę do siat-
ki. Arbiter dopatrzył się jednak 
faulu i gola nie uznał – znów moc-
no kontrowersyjna decyzja.

Pod koniec pierwszej połowy 
z rzutu wolnego na wprost bram-
ki niecelnie uderzał jeszcze Pie-
karski, ale więcej groźnych akcji 
już nie było. Łowiczanie z trudem 
radzili sobie na boisku i utrzyma-
nie bezbramkowego remis kosz-
towało ich mnóstwo sił. Gospoda-
rze byli stroną dominująca i mieli 
znacznie więcej z gry. Nie radził 
sobie też arbiter, który poza kon-
trowersyjnymi decyzjami w waż-
nych dla meczu momentach mylił 
się też w prostych sytuacjach, ale 
jednak w obie strony.

Po przerwie Pelikan nieznacz-
nie się poprawił. Broń nie była już 
tak często pod  bramką Ptaków. 
Z drugiej strony – w  ofensywie 
znów było mizernie. Pierwszą do-
brą szansę w drugiej połowie miał 
Goljasz, gdy doszedł do  strza-
łu po wrzucie z autu, ale uderzył 
za  wysoko. Biało-zielonym uda-
ło się wyprowadzić jedną skład-
ną kontrę, ale fatalnym strzałem 
zwieńczył ją Piekarski. Pierwszy 
celny strzał Ptaków? 70 min. i bar-
dziej akt desperacji Wardzyńskie-
go z ok. 30 m bez trudu obroniony.

Nic nie wskazywało na  to, że 
któraś ze stron dopnie swego. Jed-
nak wtedy w roli głównej wystąpi-
li Kolus i Sebastian Pociecha (oraz 
arbiter). To wtedy też na trybuny 
za protesty wyrzucony został tre-
ner gospodarzy. Kolus wdał się 
w drybling z lewej strony pola kar-
nego. Wydawało się, że Pociecha 
wygra ten pojedynek, ale nieumie-
jętnie się zastawił i  skrzydłowy 
Ptaków jakoś się przed niego wśli-
zgnął. Po starciu fizycznym obaj 

padli na murawę, a sędzia uznał, 
że to piłkarz gospodarzy przewi-
nił. Znów była to decyzja sporna, 
ale raczej właściwa. Było to jed-
nak kluczowe dla losów meczu, 
bo do wolnego podszedł Kieplin 
i  dośrodkował wprost na  głowę 
rezerwowego Białasa. Napastnik 
Ptaków przepchnął obrońcę i ude-
rzył obok bramkarza zdobywając 
dziesiątego gola w sezonie.

Po chwili prawą stroną dobrze 
przedarł się Kieplin, podał w pole 
karne do Białasa, ten huknął z wo-
leja, ale nad bramką. Przez chwi-
lę mogło wydawać się, że Pelikan 
pójdzie za ciosem, ale końcówka 
należała jednak do  Broni i  było 
bardzo nerwowa. Dobrą okazję 
miał Wrześniewski, gdy przy rzu-
cie rożnym zgubił krycie i huknął 
z kilku metrów, ale wprost w Orła. 
Po indywidulnej akcji sprzed pola 
karnego uderzył też Leśniewski, 
ale bramkarz Pelikana spokojnie 
chwycił piłkę.

W końcówce łowiczanie jesz-
cze skomplikowali sobie sytuację. 
Piekarski popełnił prosty błąd 
techniczny przy przyjęciu i chcąc 
utrzymać się przy piłce ostro sfau-
lował rywala. Skończyło się drugą 
żółtą – czyli w efekcie czerwoną – 
kartką. Łowiczanie kończyli mecz 
w „10”, arbiter doliczył aż sześć 
minut, więc nerwów było jeszcze 
sporo. Broń miała przewagę, ale 
dobrych sytuacji już nie.

W Radomiu w  barwach Peli-
kana zadebiutował Antoni Kne-
ra. 17-latek na placu gry pojawił 
się w 4. minucie doliczonego cza-
su gry. Wiadomo, że jego zmiana 
miała na celu kradzież cennych se-
kund. Mimo to młody łowiczanin 
zdążył pokazać się z dobrej strony 
i mógł mieć na koncie asystę. Do-
brze uciekł rywalowi lewą stroną, 
ale zagrał zbyt mocno w pole kar-
ne, żeby Białas zdążył do piłki.

Pelikan wygrał w  Radomiu 
mecz „na styku”. Na tym etapie 
takie zwycięstwa mogą być abso-
lutnie kluczowe w kontekście wal-
ki o  utrzymanie. Biało-zielonych 
w tym sezonie czeka jeszcze pięć 
meczów. Jeżeli w  każdym będą 
grać z  taką determinacją, to po-
winno być dobrze. Mateusz Lis
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Pogoń na drodze do II ligi
W poprzedni weekend Legio-

novii udało się odrobić trzy punk-
ty do  lidera z  Grodziska Mazo-
wieckiego. Strata spadkowicza 
do  Pogoni wciąż wynosiła aż 
dziesięć oczek, ale w Legionowie 
obudziły się nadzieje na to, że być 
może jeszcze w tym sezonie uda 
się powalczyć o najwyższe cele.

W środę – gdy grała grupa mi-
strzowska – wszystko wróciło jed-
nak do  normy. Pogoń po  kapi-
talnym spotkania ograła rezerwy 
warszawskiej Legii. W pierwszej 
połowie wszystko szło po  my-
śli lidera. Wynik rywalizacji już 
na jej początku pięknym strzałem 
w  okienko otworzył Damian Ja-
roń, a dziesięć minut przed koń-
cem pierwszej odsłony na 2:0 dla 
gości podwyższył Michał Wrze-
siński. Co ciekawe, w tej połowie 
stołeczni również dwukrotnie tra-
fili do siatki, ale arbiter w obu wy-
padkach odgwizdał spalonego. 

Po zmianie stron, na przestrzeni 
dziewięciu minut, sytuacji zmie-

niła się jednak o 180 stopni i dość 
niespodziewanie to rezerwy Mi-
strza Polski prowadziły 3:2. Ostat-
nio słowo, a właściwie słowa, na-
leżały jednak do  przyjezdnych. 
Dwadzieścia minut przed końcem 
wyrównał Wrzesiński kompletu-
jąc dublet, a po kolejnych dziesię-
ciu minutach trzy punkty liderowi 
dał Michał Strzałkowski.

Za plecami Pogoni niewielkie 
zmiany. Strata Legionovii wzro-
sła do 12 punktów, bowiem spad-
kowicz przegrał ze  Świtem, któ-
ry przed tą kolejką miał tyle samo 
oczek co legionowianie.  M. Lis

 29. kolejka III ligi – grupa I – 
mistrzowska: Unia Skierniewice 
Non-Profit sp. zoo – Polonia War-
szawa SA 0:1 (0:0); MKS Świt Nowy 
Dwór Mazowiecki – KS Legionovia 
Legionowo 1:0 (0:0); SSA Jagiello-
nia II Białystok – MLKS Znicz Biała 
Piska 3:2 (3:2); Legia II Warszawa 
SA – GKS Pogoń Grodzisk Mazo-
wiecki 3:4 (0:2).
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Kolejny kroczek Pogoni, 
Ruch i Huragan w IV lidze

W grupie mistrzowskiej więk-
szych historii nie było. Trzy punk-
ty do  swojego konta ponownie 
dopisała Pogoń, która wygrała 
w Warszawie z Polonią. Nadzie-
je na dogonienie lidera straciła już 
chyba Legionovia, która przegrała 
1:3 z rezerwami Legii (dwa gole 
dla zwycięzców zdobył Damian 
Warchoł).

Pochylić trzeba się też nad me-
czem Świtu. Nowodworzanie roz-
gromili Znicza aż 7:1, chociaż dla 
gości mecz rozpoczął się bardzo 
dobrze. Prowadzili po  kwadran-
sie, gdy kapitalnego gola z  dy-
stansu zdobył Maciej Famulak. 
Dziesięć minut później zaczął się 
jednak koncert gospodarzy i trwał 
aż do ostatniego gwizdka sędzie-
go. Pierwsze skrzypce grał były 
piłkarz Ptaków – Arkadiusz Ciach 
zdobył cztery gole i zaliczył dwie 
asysty.

Ciekawiej jest w grupie spadko-
wej. Po tej kolejce szanse – choć-
by matematyczne – na  utrzyma-
nie straciły Ruch i Huragan. Tylko 
odrobinę lepiej wygląda sytuacja 
Olimpii, która w sobotę ograła KS 
Wasilków. Liderem grupy spadko-
wej wciąż jest KS Kutno. M. Lis

 30. kolejka III ligi – grupa I  
– spadkowa: RKP Broń 1926 
Radom – KS Pelikan Łowicz 0:1 
(0:0); KS Lechia 1923 Tomaszów 
Mazowiecki – KS Sand-Bus Kutno 
0:4 (0:1); ZKS Olimpia Zambrów – 
KS Wasilków 3:0 (1:0); KS Ursus 
Warszawa – MKS Ruch Wysokie 

Mazowieckie 2:1 (0:0); TS Kon-
sport Sokół Aleksandrów Łódzki – 
MMKS Concordia Elbląg 1:1 (0:1); 
KS Błonianka Błonie SA – RKS 
Radomsko 1:4 (0:2); MKS Kaczkan 
Huragan Morąg – GKS LZS Wikie-
lec 1:3 (0:1). 

 30. kolejka III ligi – grupa I – 
mistrzowska: Legia II Warszawa 
SA – KS Legionovia Legionowo 
3:1 (2:1); SSA Jagiellonia II Biały-
stok – Unia Skierniewice Non-Pro-
fit sp. zoo 1:2 (0:0); MKS Świt Nowy 
Dwór Mazowiecki – MLKS Znicz 
Biała Piska 7:1 (2:1); Polonia War-
szawa SA – GKS Pogoń Grodzisk 
Mazowiecki 0:2 (0:0).

1. GKS Pogoń Grodzisk Maz. (1) 29 68 67-30

2. MKS Świt Nowy Dwór Maz. (2) 29 58 56-31

3. KS Legionovia Legionowo (3) 29 52 48-36

4. Unia Skierniewice (4) 29 49 55-39

5. Legia II Warszawa SA (8) 29 46 53-40

6. Polonia Warszawa SA (5) 29 45 46-35

7. MLKS Znicz Biała Piska (6) 29 44 50-45

8. SSA Jagiellonia II Białystok (7) 29 44 53-45

9. KS Sand-Bus Kutno (9) 29 47 43-35

10. KS Pelikan Łowicz (11) 29 43 42-39

11. KS Błonianka Błonie (10) 29 43 57-43

12. GKS LZS Wikielec (14) 28 41 44-48

13. TS Konsport Sokół Aleksandrów Ł. (13) 29 40 42-28

14. KS Lechia Tomaszów Maz. SA (12) 29 40 41-58

15. KS Ursus Warszawa (15) 28 40 42-39

16. RKS Radomsko (17) 29 38 43-40

17. RKP Broń 1926 Radom (16) 29 36 31-41

18. MMKS Concordia Elbląg (18) 29 33 32-29

19. ZKS Olimpia Zambrów (19) 29 28 42-54

20. MKS Ruch Wysokie Maz. (20) 29 22 26-59

21. MKS Kaczkan Huragan Morąg (21) 29 19 31-59

22. KS Wasilków (22) 29 14 20-81

Warunki do gry były problematyczne dla wszystkich zawodników. Łowiczanie, jak np. Grzegorz Wawrzyński 
(w białym) musieli zaczynać akcje głównie długą piłką. 
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Piłka nożna | Przed 31. kolejką III ligi

Legionovia obroni honor?
Przez długi czas wydawało się, 

że Legionovia to jedyny klub, któ-
ry będzie w  stanie pokrzyżować 
szyki Pogoni. Spadkowicz prze-
grał jednak ostatnie dwa mecze 
i  traci do  lidera już 16 punktów, 
a do końca sezonu zdobyć może 
jeszcze 18 oczek. Sytuacja jest 
więc jasna. Teraz oba kluby zmie-
rzą się ze sobą. Wychodzi na to, że 
bardziej jest to mecz o honor niż 
walka klubu z Legionowa o naj-
wyższe cele.

Niemniej jednak na  ambicję 
spadkowicza liczyć będą w  No-
wym Dworze Mazowieckim. To 
Świt jest teraz drugi i traci do li-
dera dziesięć punktów. Odrobie-
nie tej różnicy też wydaje się mało 
prawdopodobne, ale najpierw no-
wodworzanie muszą wygrać swój 
mecz, a czeka ich ciężka potyczka 
w Skierniewicach.

Wobec tego dużo ciekawiej 
wygląda rzeczywistość w  grupie 
spadkowej. Na ten moment znamy 
trzech spadkowiczów. Krytyczna 
jest także sytuacja Olimpii, któ-
ra szanse na zachowanie ligowe-
go bytu może całkowicie stracić 
już nawet w  ten weekend. Pozo-
stałe kluby muszą zaś wciąż wal-
czyć. Nawet liderujący stawce KS 
Sand-Bus Kutno nie może jesz-
cze odetchnąć pełną piersią. Róż-
nice punktowe pomiędzy klubami 
zapowiadają naprawdę pasjonu-
jącą końcówkę sezonu. A warto 

pamiętać, że w grupie spadkowej 
do zakończenia rozgrywek pozo-
stało już tylko pięć meczów.  ml
31. kolejka III ligi – grupa I – mi-
strzowska (2021.05.22):

 SSA Jagiellonia II Białystok – 
Polonia Warszawa SA (sobota, 
godz. 13.00);

 Unia Skierniewice Non-Profit 
sp. z o.o. – MKS Świt Nowy Dwór 
Maz. (sob., godz. 15.00);

 MLKS Znicz Biała Piska – Le-
gia II Warszawa SA (sob., godz. 
15.00);

 KS Legionovia Legionowo – 
GKS Pogoń Grodzisk Mazowiec-
ki (sob., godz. 15.00).
31. kolejka III ligi – grupa I – 
spadkowa (2021.05.22):

 RKS Radomsko – KS Wasilków 
(sob., godz. 15.00);

 TS Konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki – KS Ursus Warsza-
wa (sob., godz. 15.00);

 KS Błonianka Błonie – KS 
Lechia 1923 Tomaszów Mazo-
wiecki SA (sob., godz. 16.00);

 KS Sand-Bus Kutno – GKS LZS 
Wikielec (sob., godz. 16.00);

 MKS Ruch Wysokie Mazowiec-
kie – ZKS Olimpia Zambrów 
(sob., godz. 16.00);

 KS Pelikan Łowicz – MMKS 
Concordia Elbląg (sob., godz. 
17.00);

 MKS Kaczkan Huragan Morąg 
– RKP Broń 1926 Radom (sob., 
godz. 17.00).

Piłka nożna | Przed meczem Pelikan – Concordia

Pozorna przewaga Pelikana,  
biało-zieloni pogrążą rywala?
Zapowiedź najbliższego 
meczu trzeba zacząć 
od informacji najważniejszej 
z punktu widzenia kibiców 
Ptaków – po raz pierwszy 
od 18 października 
trybuny stadionu przy 
ul. Starzyńskiego 6/8 
w Łowiczu będą otwarte dla 
widzów.

Pierwszym spotkaniem, ja-
kie po ponad siedmiu miesiącach 
przerwy obejrzą fani III-ligowe-
go futbolu w  Łowiczu, będzie 
starcie Pelikana z Concordią. Bę-
dzie to także drugi mecz w domu, 
a pierwszy przy zapełnionych try-
bunach, dla Piotra Gawlika, od-
kąd objął ekipę Ptaków. Będzie to 
również kolejny mecz z serii tych 
o życie.

Pelikana w  grupie spadkowej 
wyprzedza tylko KS Sand-Bus 
Kutno, a więc za plecami łowicza-
nie mają zdecydowaną większość 
stawki. Jednak przewaga nad stre-
fą spadkową to zaledwie pięć 
punktów. Do tego prawdopodob-
ne jest, że z II ligi spadnie druży-
na z naszego regionu co automa-
tycznie oznaczać będzie większą 
ilość klubów degradowanych. 

Wtedy przewaga Ptaków stopnie-
je do trzech punktów.

O takich rozważaniach mogą 
na razie tylko pomarzyć w Elblą-
gu. Concordia znajduje się w stre-
fie spadkowej i co gorsza dla kibi-
ców tego klubu – całkiem mocno 
się tam rozgościła. Słoniki zajmu-
ją 18. miejsce, do bezpiecznej stre-
fy tracą już osiem punktów i to nie 
uwzględniając zespołów spadają-
cych z II ligi.

Oznacza to, że porażka w me-
czu z Pelikanem – przy niekorzyst-
nych rozstrzygnięciach w  innych 
spotkaniach – może oznaczać dla 
elblążan niemal pewny spadek 
o szczebel niżej. Co ciekawe, ło-
wiczanie z  elblążanami niedaw-
no zmierzyli się w ramach rozgry-
wek ligowych. W  Elblągu górą 
była Concordia, która wygrała 2:1. 
Patrząc wstecz na  tamten mecz, 
można odnieść wrażenie, że od-
bywał się on kilka epok temu.

Podopieczni Mykola Dremliu-
ka rozpoczynali nim wtedy ligo-
we zmagania w  tym roku. Byli 
wówczas w  czołowej „ósemce” 
i  można było mieć nadzieję, że 
biało-zieloni to miejsce zachowa-
ją. Aby zrealizować tamten cel ko-
nieczna była wygrana w Elblągu. 
Concordia wybiła łowiczanom 
z  głowy grę w  grupie mistrzow-

skiej i właściwie zapoczątkowała 
dość szybką degrengoladę druży-
ny. Jej puentą była porażka z KS 
Wasilków i  remis z  Huraganem, 
no i oczywiście zwolnienie Drem-
liuka. Zastąpił go Piotr Gawlik, 
drużyna się odrodziła, zaczęła 
trochę lepiej punktować i  przede 
wszystkim prezentować się na bo-
isku.

W Elblągu było właściwie od-
wrotnie. Przypomnijmy, gdy 
w marcu oba kluby mierzyły się 
ze  sobą to Concordia miała se-
rię sześciu meczów bez porażki, 
niepokonany był trener Krzysztof 
Machiński i  Pelikan nie wyszedł 
cało ze zderzenia z tym walcem. 
Concordia była wówczas w strefie 
spadkowej, ale wydawało się, że 
z taką grą wkrótce ją opuści.

Ostatecznie seria elblążan za-
trzymała się na  dziewięciu me-
czach bez porażki. Passa została 
przerwana na  samym początku 
rywalizacji w  grupie spadkowej 
przez Lechię. Gorzej, że pod-
opiecznym Machińskiego nie 
udało się już do niej za bardzo na-
wiązać. Concordia – odkąd nastą-
pił podział na  grupy – przegrała 
czterokrotnie, zremisowała dwa 
mecze i zwyciężyła dwa razy. To 
powoduje, że Concordia ma teraz 
już nóż na gardle.

Niewątpliwie zespół Słoników 
zgubił formę – w końcu pod ko-
niec marca urywał punkty lide-
rowi, a  teraz przegrywa nawet 
z Olimpią, które jest przecież na-
wet w gorszej sytuacji od elblą-
żan. Łowiczanie rywali nie mogą 
jednak zlekceważyć. Przede 
wszystkim, piłkarze muszą do-
skonale pamiętać mecz w  El-
blągu, który przegrali pomimo 
prowadzenia. Do tego, Concor-
dia ostatnio jakby zaczęła powo-
li wracać na właściwe tory – re-
mis z Ruchem u siebie to wynik 
raczej rozczarowujący, ale punkt 
wywieziony z  Aleksandrowa 
Łódzkiego to już rezultat całkiem 
niezły.

Podopieczni Machińskiego – 
podobnie jak przed dwoma ty-
godniami GKS Wikielec – przy-
jadą do Łowiczu po pucharowej 
rywalizacji z  Mamrami Giżyc-
ko. Biało-zieloni powinni się już 
nauczyć, że na zmęczenie rywa-
la nie ma co liczyć. Wydaje się, 
że Pelikan powinien nastawić się 
na  podobny mecz, jak ostatnio 
w Radomiu. Klasa rywala – po-
dobna. Stawka – zbliżona. Sy-
tuacja kadrowa Ptaków – znów 
daleka od  optymalnej. Pogoda 
– może być podobnie, znów za-
powiadane są opady deszczu. 
Jest jednak zasadnicza różni-
ca – mecz pomiędzy Pelikanem 
a  Concordią z  trybun będą mo-
gli obserwować kibice. Zaplano-
wany jest na  sobotę, a pierwszy 
gwizdek ma rozbrzmieć o godz. 
17.00. Mateusz Lis

Piłka nożna | Łódzka IV liga

Remis z wiceliderem
Podopieczni trenera Dawida 
Ługowskiego z IV-ligowego 
Orła Nieborów zremisowali 
bezbramkowo z wiceliderem 
tabeli Wartą Sieradz. 
Nieborowianie mieli dużą 
szansę na zwycięstwo, lecz 
nie wykorzystali m.in. rzutu 
karnego.

Spotkanie w  Nieborowie było 
otwarte w  sytuacje strzeleckie, 
lecz w  dobrej formie byli bram-
karze obu drużyn. Najlepsza sy-
tuacja w  meczu do zdobycia 
przytrafiła się w drugiej połowie, 
a  konkretnie w  72. minucie me-
czu, kiedy gospodarze mieli rzu-
tu karny. Tym razem z  jedenastu 
metrów pomylił się Bartosz Pla-
cek, które strzał obronił Mateusz 
Wlazłowski, były bramkarz Peli-
kana Łowicz. 

– Uważam, że bardzo dobry 
spektakl odbył się dzisiaj w Nie-

borowie. To był bardzo dobry 
mecz dla kibiców, którzy wrócili 
na trybuny, bo był bardzo otwarty. 
Co do nas, to uważam, że mimo 
że graliśmy z  wiceliderem, to 
mamy duży niedosyt, bo zagrali-
śmy naprawdę bardzo dobre spo-
tkanie. Mieliśmy dużo sytuacji 
podbramkowych, niestety w  72. 
minucie nie strzeliliśmy karne-
go – Bartek Placek, od kilku 
karnych, tym razem się pomylił. 
Ale do końca walczyliśmy o trzy 
punkty i muszę zespół bardzo po-
chwalić, za tę wiarę, za chęć, za 
to, że nie przestraszyli się wiceli-
dera, że zagraliśmy otwarty mecz 
i  stworzyliśmy naprawdę dużo 
sytuacji. Natomiast z  perspekty-
wy tabeli, należy szanować ten 
punkt. Zawsze trzeba szanować 
punkt zdobyty w meczu z wice-
liderem, który walczy o  trzecią 
ligę. Ale, jak już powiedziałem, 
mamy niedosyt, bo chcieliśmy 
wygrać ten mecz i  powinniśmy 

go wygrać – skomentował trener 
Dawid Ługowski.  ever

30. kolejka IV ligi: 
 LKS Orzeł Nieborów – KS War-

ta Sieradz 0:0
Orzeł: Cristian Vesa – Piotr Ja-
worski, Piotr Warchoł, Bartłomiej 
Tkacz, Mateusz Sobociński – Mi-
chał Redzisz (57 Wiktor Stępień), 
Igor Tomaszewski – Bartosz Pla-
cek, Michał Świdrowski (73 Jan 
Haczykowski), Karol Kruk – Mikołaj 
Kamańczyk (73 Michał Fabijański).

1. ŁKS II Łódź SA (1) 30 82 109-25

2. KS Warta Sieradz (2) 30 72 89-31

3. MKP Boruta Zgierz (3) 30 71 73-24

4. GKS Orkan Buczek (4) 30 65 100-45

5. MKS Zjednoczeni Stryków (5) 30 59 60-24

6. LKS Omega Kleszczów (6) 30 48 69-40

7. ZKS Włókniarz Zelów (7) 30 45 43-43

8. KS Stal Głowno (8) 30 44 49-51

9. LKS Kwiatkowice (10) 30 43 60-43

10. LKS Orzeł Nieborów (9) 30 42 46-46

11. PKS Polonia Piotrków Tryb. (11) 30 42 47-54

12. MGUKS Pogoń Zduńska Wola (12) 30 38 44-51

13. KS Warta Działoszyn (14) 30 35 47-55

14. MGKS Skalnik Sulejów (13) 29 33 39-48

15. GLKS Andrespolia Wiśniowa Góra (15) 30 26 48-66

16. MKS Jutrzenka Warta (16) 29 26 38-69

17. LKS Keeza Termy Ner Poddębice (17) 29 22 35-102

18. KS Jutrzenka Drzewce (18) 29 21 35-89

19. LKS Czarni Rząśnia (19) 30 17 26-90

20. LKS Ceramika Opoczno (20) 30 14 27-87

Orzeł zagrał dobre spotkanie przeciwko wiceliderowi.
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Piłka nożna | „Piłkarski Festiwal Gier”

Ciekawy turniej w Nieborowie
W dniach 20-23 maja w Nieboro-

wie na stadionie Orła Nieborów od-
będzie się „Piłkarski Festiwal Gier”. 
W turnieju weźmie udział 250 dzieci 
z wielu regionów Polski. Swój udział 
w turnieju potwierdziły takie kluby, 
jak ŁKS Łódź, Barca Academy, Wi-
sła Płock czy Wigry Suwałki. Jedy-
nym przedstawicielem Powiatu Ło-
wickiego w  rozgrywkach rocznika 
2013 będzie UKS Soccer Kids Ło-
wicz. Organizatorami festiwalu jest 
Stowarzyszenie Sportowe „Be a Star 
Wilczki” i  Hotel Rozdroże Niebo-
rów. 

Piłkarski Festiwal Gier to innowa-
cyjne wydarzenie piłkarskie mające 
na celu propagowanie piłki nożnej 
wśród najmłodszych dzieci, na zasa-
dach „zdrowej” bezwynikowej rywa-
lizacji. Konfrontacje poszczególnych 
zespołów nadzorowane są wyłącz-
nie przez trenerów danych zespołów, 
a  aspekt konkretnego wyniku spor-
towego jest kwestią najmniej istotną. 
Zadaniem nadrzędnym jest zwróce-
nie uwagi na kwestie sportowe dru-
żyn oraz poszczególnych zawodni-
ków, możliwość grania bez zbędnego 
ich przerywania, skoncentrowanie 

uwagi na bezstresowym uczestnicze-
niu w grze i wydobycie w jak najszer-
szym zakresie tzw. dziecięcej radości 
z możliwości uprawiania piłki nożnej. 
Celem wydarzenia jest zbudowanie 
sportowych relacji między zespołami, 
integracji futbolowego środowiska 
piłki dziecięcej, wdrożeniu w  życie 
wyjątkowej wizji rywalizacji sporto-
wej, możliwości współzawodnictwa 
oraz promocji regionu łowieckiego. 

Wydarzenie jest objęte honoro-
wym patronatem Marszałka Woje-
wództwa Łódzkiego – Grzegorza 
Schreibera oraz Województwa Łódz-
kiego, zaś patronatem sportowym tur-
nieju zostały Piłka dla Wszystkich 
(Polski Związek Piłki Nożnej), a pa-
tronatem medialnym TVP Sport.  everW Nieborowie odbędzie się ciekawy Piłkarski Festiwal Gier.
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Piłka nożna | IV liga

Bolesny tydzień dla piłkarzy Stali 
Głowieńscy piłkarze 
nie będą miło 
wspominać minionego 
tygodnia.  
Stal w dwóch meczach 
zdobyła tylko 1 pkt., 
tracąc aż 7 bramek.

W środę, 12 maja w Zgierzu ry-
walem beniaminka z Głowna był 
rewelacyjnie grający w  tym se-
zonie MKP Boruta, który zajmo-
wał 3. miejsce w  tabeli. Spotka-
nie w ramach zaległej 25. kolejki 
pierwotnie miało odbyć się w po-
łowie kwietnia, ale ze względu na 
zły stan murawy zostało odwoła-
ne. Odrobienie zaległości nie było 
przyjemne dla podopiecznych 
trenera Przemysława Giba-
ły. Zgierzanie już do przerwy za-
aplikowali gościom aż trzy gole 
i  praktycznie rozstrzygnęli losy 
rywalizacji. Pod nieobecność naj-
lepszego strzelca Boruty Patryka 

Pietrasiaka tym razem błysz-
czał Ołeksij Najdyszak, który 
w sumie strzelił Stali aż trzy gole. 
Po przerwie gospodarze kontynu-
owali napór na bramkę Michała 
Kocemby i  ostatecznie wygra-

li aż 6:1. Honorowe trafienie tuż 
przed końcowym gwizdkiem za-
notował Tomasz Florczak.

 MKP Boruta Zgierz – Stal 
Głowno 6:1 (3:0)

Bramkę dla Stali zdobył w 92 min. 
Tomasz Florczak.

Stal: Kocemba – Albert Waśkie-
wicz, T. Florczak, Osiński, Będor (w 
78 min. D. Florczak) – Mospinek, 

Kuciński, Tuliński, Ogórek (61 P. 
Ignatowski) – Szymczak (61 Antoni 
Waśkiewicz), Podlecki. Rezerwa: 
Leszczyński, Lebioda.

Kilka dni później Stal rozegra-
ła bardzo ważny pojedynek, któ-
ry powinien przynieść jej 3 pkt. 
W  sobotnim meczu, 22 maja 
w  starciu dwóch beniaminków 
zdecydowanym faworytem byli 
głownianie. Goście z Rząśni w za-
sadzie żegnają się już z  IV Ligą 
i  do Głowna przyjechali w  nie-
mal beznadziejnej sytuacji. Tym-
czasem Stal na własne życzenie 
podarowała rywalom punkt. Go-
spodarze prowadzili w 32 min. po 
bramce Roberta Ogórka, a od 
43 min. grali w przewadze po dru-
giej żółtej kartce za  niesportowe 
zachowanie zawodnika Czarnych. 
Wydawało się, że podopieczni tre-
nera Przemysława Gibały w dru-
giej połowie przycisną i łatwo od-
prawią rywali, ale waleczni gracze 
Rząśni nie tylko przetrwali napór, 
ale też w ostatniej akcji wyrówna-

li stan meczu. Gola na wagę re-
misu w 96 min. zdobył Damian 
Jasiński. Dramat Stali stał się 
faktem.

 Stal Głowno – Czarni Rząśnia 
1:1 (1:0)

Bramkę dla Stali zdobył w 32 min. 
Robert Ogórek.
Stal: Kocemba – Albert Waśkie-
wicz, T. Florczak, E. Ignatowski, 
Będor – Ogórek (w 62 min. P. 
Ignatowski), Kuciński, Tuliński, 
Mospinek (70 Grzyb) – Podlecki, 
Antoni Waśkiewicz (56 Szymczak). 
Rezerwa: D. Florczak, Leszczyński, 
Osiński, Lebioda.

Najbliższe spotkanie Stal ro-
zegra dopiero 28 maja w  Siera-
dzu z wiceliderem Wartą, bowiem 
mecz najbliższej kolejki z Pogonią 
Zduńską Wolą na własnym stadio-
nie został przełożony na 2 czerwca 
o godz. 18:30. Więcej informacji 
na profilu Stali Głowno na Face-
book’u.  wp

Piłka nożna | 30. kolejka IV Ligi

Zjednoczeni bezpieczni na 5. miejscu, Stal walczy w środku
Powoli wkraczamy w decydu-

jącą fazę sezonu 2020/2021 w IV 
Lidze. Jedną nog klasę wyżej są 
już rezerwy Łódzkiego Klubu 
Sportowego, które powiększyły 
przewagę nad drugą w tabeli War-
tą Sieradz do 10 pkt.

Piłkarze Strykowa umocni-
li się na 5. miejscu w  rozgryw-
kach. Podopieczni trenera Łu-
kasza Wijaty raczej nie oddadzą 
już tej pozycji do końca sezonu, 
a mogą spróbować jeszcze powal-
czyć o dogonienie czwartego Or-
kana Buczek, do którego tracą 6 
pkt. W środku stawki plasują się 
obecnie głowieńscy piłkarze Stali. 
Zespół prowadzony przez trenera 
Przemysława Gibały w  końców-
ce sezonu może zarówno wsko-
czyć w pierwszą szóstkę, jak i wy-

paść poza dziesiątkę. Tutaj emocje 
będą trwać do ostatniej kolejki.

W dole tabeli pewni spadku 
wydają się być już gracze Cera-
miki Opoczno i Czarnych Rząśni. 
Iluzoryczne szanse na utrzyma-
nie mają także zespoły Jutrzen-
ki Drzewce i  Keeza Termy Ner 
Poddębice, choć kluczowy będzie 
tutaj wynik zaległego spotkania 
z udziałem obu ekip.  wp

 30. kolejka: Andrespolia Wiśnio-
wa Góra – GKS Orkan Buczek 1:5, 
MKP Boruta Zgierz – Jutrzenka 
Drzewce 2:1, Włókniarz Zelów – 
Polonia Piotrków Trybunalski 0:2, 
Orzeł Nieborów – Warta Sieradz 
0:0, Warta Działoszyn – Omega 
Kleszczów 3:1, Ceramika Opoczno 
– LKS Kwiatkowice 1:3, Keeza Ter-

my Ner Poddębice – ŁKS II Łódź 
0:8, Zjednoczeni Stryków – Pogoń 
Zduńska Wola 1:0, Stal Głowno – 
Czarni Rząśnia 1:1, Jutrzenka War-
ta – Skalnik Sulejów 1:2.

 31. kolejka odbyła się 19 maja. 
Następna, 32. kolejka odbędzie 
się w dniach 22-23 maja: Warta 
Działoszyn – Warta Sieradz, LKS 
Kwiatkowice – Jutrzenka Drzew-
ce, MKP Boruta Zgierz – Omega 
Kleszczów, Ceramika Opoczno – 
Skalnik Sulejów, Keeza Termy Ner 
Poddębice – GKS Orkan Buczek, 
Włókniarz Zelów – Andrespolia Wi-
śniowa Góra, Zjednoczeni Stryków 
– ŁKS II Łódź, Jutrzenka Warta – 
Czarni Rząśnia, Orzeł Nieborów – 
Polonia Piotrków Trybunalski, Stal 
Głowno – Pogoń Zduńska Wola.

Tabela IV Ligi:
1. ŁKS II Łódź 30 82 109-25

2. Warta Sieradz 30 72 89-31

3. MKP Boruta Zgierz 30 71 73-24

4. GKS Orkan Buczek 30 65 100-45

5. Zjednoczeni Stryków 30 59 60-24

6. Omega Kleszczów 30 48 69-40

7. Włókniarz Zelów 30 45 43-43

8. Stal Głowno 30 44 49-51

9. LKS Kwiatkowice 30 43 60-43

10. Orzeł Nieborów 30 42 46-46

11. Polonia Piotrków Tryb. 30 42 47-54

12. Pogoń Zduńska Wola 30 37 43-51

13. Skalnik Sulejów 30 36 41-49

14. Warta Działoszyn 30 35 47-55

15. Andrespolia Wiś. Góra 30 26 48-66

16. Jutrzenka Warta 30 26 39-71

17. Keeza Termy Ner Poddębice 29 22 35-102

18. Jutrzenka Drzewce 29 21 35-89

19. Czarni Rząśnia 30 17 26-90

20. Ceramika Opoczno 30 14 27-87

Piłka nożna | 30. kolejka IV Ligi

Dzień, jak co dzień w Strykowie
Kolejne 3 pkt.  
na koncie i czyste 
konto – to w zasadzie 
norma, którą w rundzie 
wiosennej regularnie 
wyrabiają gracze 
Zjednoczonych 
Stryków.

 Zjednoczeni Stryków – Pogoń 
Zduńska Wola 1:0 (1:0)

Bramkę dla Strykowa zdobył 
w 10 min. Kamil Cupriak.

Zjednoczeni: Polit – Bełdziński, 
Zimoń, Lenart, Dembiński (w 77 
min. Majewski) – Chmielewski 
(89 Kucharski), Drożdż (62 Figur-
ski), Pabjańczyk (77 Chądzyński), 
Potocki (70 Wodziński) – Cupriak 
(82 Ściślewski), Drogosz. Rezerwa: 
Tyburski.

W sobotę, 15 maja do Stryko-
wa zawitała niewygodna dla wie-
lu ekip waleczna drużyna Pogoni 
Zduńska Wola. Zgodnie z  ocze-
kiwaniami goście postawili Zjed-
noczonym trudne warunki, ale 
gospodarze ostatecznie zapisali 
na swoje konto kolejny komplet 
punktów, po trafieniu najlepszego 
strzelca Kamila Cupriaka.

Gdyby wziąć pod uwagę tylko 
rundę wiosenną Zjednoczeni byli-
by na 3. miejscu w tabeli z 26 pkt. 
Lepsze pod tym względem są je-
dynie lider ŁKS II Łódź, który 
wygrał wszystkie jedenaście wio-
sennych spotkań oraz MKP Bo-
ruta Zgierz, kolejny team bez po-
rażki w tym roku. Co także istotne 
strykowianie obok łodzian i War-
ty Sieradz wygrali wszystkie do-
mowe spotkania, ale jako jedyni 
w lidze nie stracili w nich ani jed-
nej bramki. Wiosną defensywna 
Zjednoczonych stanowi z  resztą 
prawdziwy piłkarski monolit, tra-
cąc zaledwie 5 goli, co też jest naj-
lepszym wynikiem w IV Lidze.

W sobotnim pojedynku wszyst-
kie te statystyki się potwierdziły. 

Podopieczni trenera Łukasza Wi-
jaty strzelili bardzo ważną bramkę 
już na początku spotkania. W 10 
min. po dośrodkowaniu z  rzutu 
wolnego strzał gracza Strykowa 
przeciał Kamil Cupriak i  umie-
ścił piłkę w  siatce. W  kolejnych 
minutach obie drużyny stwarzały 
sobie okazje, a najlepszą zmarno-
wał w końcówce Marcin Zimoń. 
Groźnie atakował także były gracz 
Widzewa Łódź – Princewill Oka-
chi. Na początku drugiej połowy 
szansę na drugiego gola zmarno-
wał Cupriak, który przegrał poje-
dynek sam na sam. Goście stara-
li się znaleźć sposób na pokonanie 
Huberta Polita i w końcówce mieli 
ku temu świetne okazje. Najpierw 
Zjednoczonych uratował słupek, 
a chwilę później mimo zdobytego 
przez Pogoń gola sędzia anulował 
trafienie, odgwizdując spalonego. 
Ostatecznie gospodarze wygrali 
skromnie 1:0, odnosząc siedem-
naste ligowe zwycięstwo.

Zespół prowadzony przez tre-
nera Łukasza Wijatę zbiera po-
chwały z każdej strony i naprawdę 
zasłużył na to nie tylko wynikami, 
ale i grą. Najtrudniejszy test Zjed-
noczeni mają jednak przed sobą, 
gdy w ciągu tygodnia zagrają z li-
derem i  wiceliderem. Pojedynek 
z prowadzącymi w  tabeli łodzia-
nami zaplanowano na najbliższą 
sobotę, 22 maja o godz. 17:00 na 
stadionie im. Mirosława Koprow-
skiego przy ul. Brzezińskiej 24 
w  Strykowie. Kibiców informu-
jemy, że ten pojedynek z wysoko-
ści trybun będzie mogło zobaczyć 
około 75 osób, czyli zgodnie z ob-
ostrzeniami pandemicznymi 25% 
całkowitej pojemności stadionu.

Więcej informacji na profilu 
Zjednoczonych Stryków na Fa-
cebook’u, gdzie znajdują się nie 
tylko informacje na temat pierw-
szej drużyny strykowskiego klu-
bu, ale także fotorelacje, wyniki 
i ciekawostki związane z drużyna-
mi młodzieżowymi i  inwestycja-
mi czynionymi na obiekcie Zjed-
noczonych przy ul. Brzezińskiej. 
Zapraszamy do polubienia fanpa-
ge Zjednoczonych. wp

Piłkarze Stali Głowno nie mogą być z siebie zadowoleni po ostatnich meczach.
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PROGNOZA POGODY | 20.05.2021 – 26.05.2021

SYTUACJA SYNOPTYCZNA:
Pogodę kształtuje zatoka niżowa.  
Napływa wilgotna i umiarkowane ciepła masa 
powietrza polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIĄTEK: 
W czwartek słonecznie, zachmurzenie małe.  
W piątek zachmurzenie umiarkowane,  
bez opadów. Widzialność dobra.  
Wiatr północno-zachodni, w piątek południowo-
zachodni, umiarkowany, 6-7 m/s.  
Temp. max w dzień: od + 17 st. C w czwartek  
do + 18 st. C w piątek. Temp. min w nocy:  
+ 10 st. C do + 8 st. C. 

SOBOTA – NIEDZIELA: 
W sobotę zachmurzenie umiarkowane  
do dużego, przelotne opady deszczu, lokalnie 
burze. W niedzielę bez opadów.  
Wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego,  
4-6 m/s. Temp. max w dzień: + 16 st. C w sobotę  
do + 15 st. C w niedzielę. Temp. min w nocy:  
+ 10 st. C do + 8 st. C. 

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Zachmurzenie umiarkowane do dużego, 
przelotne opady deszczu, lokalnie burze.  
Wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego.  
Temp. max w dzień: + 16 st. C do + 18 st. C. 
Temp. min w nocy: + 9 st. C do + 7 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

Prognoza biometeorologiczna:
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie.
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Kolarstwo | Szosa, mtb

Znakomity Michał Strzelecki na podium Jury
Drużyna juniorów 
młodszych LUKS 
Dwójki Progroup 
Danielo Stryków 
pokazała się z bardzo 
dobrej strony w XVIII 
Międzynarodowym 
Etapowym  
Wyścigu Kolarskim 
„Szlakami Jury”.

Zawody odbyły się w  dniach 
14-16 maja i  rozgrywane była 
w  kilku miejscowościach terenu 
powiatów myszkowskiego i  za-
wierciańskiego. Na starcie stanę-
ło ponad 120 zawodników z całej 
Polski oraz młodzi kolarze zagra-
niczni z  klubów z  Czech, Nie-
miec i Estonii. Rywalizacja kolar-
ska toczyła się przez cztery etapy, 
a zaczęła się od 3,3 km prologu, 
a następnie 8 km jazdy indywidu-
alnej na czas. W  obu odsłonach 
znakomicie zaprezentował się Mi-
chał Strzelecki, który zajął od-
powiednio 5. i 7. miejsce, co dało 
mu otwartą drogę do podium kla-
syfikacji generalnej całego wyści-
gu. Przed dwoma kolejnymi eta-

pami ze startu wspólnego kolarz 
LUKS Dwójki Progroup Danielo 
Stryków miał 16 sekund straty do 
trzeciego zawodnika z Gostynia.

Trener Władysław Król 
miał jasną taktykę, by pozostali 
strykowscy zawodnicy w kolejnej 
części wyścigu pomogli Strzelec-

kiemu. Erik Pacholec, Jakub 
Gadecki i Łukasz Machnie-
wicz wspólnie pracowali na suk-
ces podczas III etapu, ale niestety 
kraksa 2 km przed metą zniwe-
czyła te plany. Strzelecki upadł 
w  strefie ochronnej i  zachował 
szanse na podium, ale podczas 

ostatniego etapu było to trudne do 
wykonania. Zaczęła się nerwowa 
walka z czasem o dowiezienie po-
trzebnych części, bowiem podczas 
upadku uszkodzone były koła 
i  tylna przerzutka, do tego Mi-
chał miał prawo być mocno obo-
lały. Na szczęście udało się zgar-

nąć skalp etapowy. Po znakomitej 
jeździe mimo trudnych warunków 
pogodowych Strzelecki finiszował 
jako drugi i ostatecznie uplasował 
się na 5. miejscu w  klasyfikacji 
generalnej całego wyścigu o mię-
dzynarodowej obsadzie. War-
to dodać, że 15-letni Michał ści-
gał się z rok starszymi rywalami. 
Do tego LUKS Dwójka Progroup 
Danielo Stryków zajął wysokie 6. 
miejsce w  klasyfikacji klubowej 
w gronie ponad 30 ekip. Pozosta-
li zawodnicy strykowskiego klubu 
w generalce zajęli miejsca w poło-
wie stawki.

W tym samym czasie młodsza 
grupa pod wodzą trenerów Ma-
teusza Pacholca i Wojciecha 
Pożarlika udała się do Świecia 
nad Osą, gdzie rozgrywany był 
wyścig ogólnopolski w  ramach 
Ligi Uczniowskich Klubów Spor-
towych. W gronie żaczek świetnie 
spisała się Magdalena Ciołek, 
która zajęła 6. miejsce. Dobrze po-
jechały także kolejne zawodniczki 
ze szkółki kolarskiej w Strykowie. 
10-ta była Zosia Przychodzeń, 
12-ta Zuzia Zelcer, 13-ta Kinga 
Pietrasik, 17-ta Ola Cyniak, 
a  20-ta Nina Polit. W  gronie 
żaków na 16. miejscu uplasował 

się Miłosz Grochocki. Z kolei 
wśród młodziczek bardzo dobrze 
spisała się Weronika Skrzyń-
ska, która była ósma. W gronie 
chłopców w czołowej grupie metę 
minęli Bartosz Zelcer – 17. 
miejsce oraz Oskar Piasecki – 
25. miejsce. Na 36. miejscu przy-
jechał Maciej Stefański, na 45. 
miejscu uplasował się Mateusz 
Ciołek, a 57-my był Jakub Pa-
cholec.

Dwójka kolarzy Strykowa ści-
gała się w weekend także w ko-
larstwie górskim w ramach XVII 
Otwartych Mistrzostw Wielko-
polski w MTB XC. W Wągrow-
cu w silnie obsadzonym wyścigu 
na 2. miejscu uplasowała się We-
ronika Skrzyńska, a  Maciej Ste-
fański zajął 7. miejsce. Kolarze 
LUKS Dwójki Progroup Danie-
lo mają w planach kolejne starty. 
Grupa juniorów młodszych uda 
się w  okolice Wałbrzycha, gdzie 
rozegra się kolejna eliminacja do 
Ogólnopolskiej Olimpiady Mło-
dzieży na szosie w  ramach Pu-
charu Polski. Z kolei młodsi poja-
dą w okolice Torunia, gdzie czeka 
ich rywalizacja w ramach IV Wy-
ścigu Kolarskiego o Puchar Wójta 
Gminy Obrowo.  wp

Lekkoatletyka | Mityng

Wartościowy wynik Jakóbiec, pech Perzyńskiej
W miniony weekend lekko-

atletki UKS Błyskawicy Doma-
niewice startowały w dwóch im-
prezach w Łodzi i Warszawie.

W sobotę, 15 maja na stadionie 
łódzkiego AZS-u odbył się Ogól-
nopolski Mityn Lekkoatletycz-
ny organizowany przez ŁOZLA. 
W imprezie na starcie pojawiła się 
zawodniczka UKS Błyskawicy 
Domaniewice, uczennica Publicz-
nego LO Uniwersytetu Łódzkie-
go Małgorzata Jakóbiec (rocznik 
2006), która startowała w konkur-
sie skoku o  tyczce kobiet. Głow-
nianka z wynikiem 3,02 m zajęła 
piątą lokatę w konkursie. – Mał-
gosia spisała się bardzo dobrze. 
Z  zawodniczek kategorii wieko-
wej do lat 16 uzyskała najlepszy 
wynik. Jak na pierwszy start w se-
zonie letnim to optymistyczny wy-
stęp tym bardziej, że niedawno 
przechodziła infekcje i była trochę 
osłabiona. Widać że praca, którą 
w zakresie skoku o tyczce wyko-
nuje z Gosią trener Piotr Ostojski, 
a także przygotowanie ze mną pod 
kątem skoku wzwyż daje zadowa-
lające efekty – powiedział prezes 
i trener UKS Błyskawicy Doma-
niewice Mieczysław Szymajda.

Z kolei w  dniach 15-16 maja 
w Warszawie odbyły się Otwarte 
Mistrzostwa Mazowsza w wielo-
bojach, gdzie w siedmioboju ko-
biet U-20 wystartowała 18-letnia 
zawodniczka Błyskawicy Julia 

Perzyńska. Stypendystka Starosty 
Łowickiego uzyskała następujące 
wyniki w poszczególnych konku-
rencjach: w biegu na 100 m przez 
płotki uzyskała rezultat 17,57 sek., 
(wiatr + 0,8 m/s), w skoku wzwyż 
156 cm, w  pchnięciu kulą 8,53 
m, w biegu na 200 m 28,24 sek. 
(wiatr + 0,9 m/s), w rzucie oszcze-
pem 26,82 m i w skoku w dal 4,37 
m (wiatr + 2,4 m/s). W  trakcie 
ostatniej z wymienionych konku-
rencji uczennica II LO w Łowiczu 
nabawiła się urazu mięśniowego 
i  nie przystąpiła do finałowego 
biegu na 800 m, kończącego wie-

lobój. Tym samym Perzyńska stra-
ciła bardzo dużo punktów i z wy-
nikiem 3082 pkt. sklasyfikowana 
została na ósmej pozycji. – W po-
szczególnych konkurencjach Jul-
ka nie poprawiała swoich rekor-
dów, ale prezentowała się na tyle 
solidnie, że była szansa na uzyska-
nie dość wartościowego wyniku. 
Niestety uraz mięśnia czworogło-
wego te plany pokrzyżował. Mam 
nadzieję, że kontuzja nie będzie 
poważna i  Julka powróci szyb-
ko do kolejnych startów – wyraził 
swoje nadzieje trener Szymajda. 
 wp

Motocross | Stryków

Młodzi adepci doskonalili jazdę po torze
Na początku maja Burmistrz Strykowa Witold 
Kosmowski uhonorował wysiłek i dokonania 
zawodników Klubu Motorowego w Strykowie. 
Uroczystość powiązana była z wiosennym 
treningiem pokazowym, zrealizowanym przez 
najmłodszych adeptów ze Szkółki Motocrossowej 
w Strykowie. 

Szkoleniem dzieci i  młodzie-
ży w  strykowskiej szkółce zaj-
muje się obecnie trener Tomasz 
Gabara, który przez swoich pod-
opiecznych uważany jest za praw-
dziwy autorytet. Nie tylko potra-
fi skupić na sobie uwagę, nauczyć 
i  zainteresować dzieci motocros-
sowymi niuansami, ale też jest 
po prostu lubiany. Pomysłodawcą 
utworzenia motocrossowej szkół-
ki w  Strykowie był znany daka-
rowiec Krzysztof Jarmuż, któ-
ry powołał ją do działania cztery 

lata temu. Dziś funkcjonuje ona 
pod okiem trenera Gabary oraz 
zaprawionych w  bojach działa-
czy KM Stryków – Dariusza Siu-
dy, Marcina Kośmidera oraz pre-
zesa Zbigniewa Orłamowskiego. 
Dla tego ostatniego motocross to 
drugie życie, a w Strykowie chyba 
każdy kojarzy jego nazwisko wła-
śnie z tym sportem. Po wielu la-
tach udanej organizacji zawodów, 

m.in. Mistrzostw Polski, prezes 
Orłamowski postawił na rozsze-
rzenie działalności klubu o szko-
lenie najmłodszych adeptów.

Treningi w  szkółce cechu-
je przede wszystkim pełen profe-
sjonalizm i  rozważne podejście 
do uprawiania tej widowiskowej, 
ale też niebezpiecznej dyscypliny. 
Przed każdymi zajęciami trener 
Gabara przeprowadza ze swoimi 
podopiecznymi odprawę, przeka-
zując instruktorskie wskazówki 
i wyznacza trasę, tak, by wszyscy 
byli cały czas widoczni. Na bez-
pieczeństwo podczas treningów 
zwraca się tutaj szczególną uwagę 
od momentu pojawienia się na to-
rze do powrotu do domu. Więcej 
informacji na profilu Klubu Moto-
rowego w Strykowie na FB. wp

Treningi najmłodszych 
zawodników szkółki 
motocrossowej 
cechuje przede 
wszystkim nacisk na 
bezpieczeństwo.

Kolarze LUKS Dwójki Stryków mimo rywalizacji ze starszymi od siebie nie odstają umiejętnościami.
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Tyczkarka Małgorzata Jakóbiec jest w coraz lepszej formie.
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Jazda młodych zawodników po torze wymaga szczególnej uwagi.
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Sport Świetny Strzelecki
na podium Jury
w międzynarodowej obsadzie. str. 31

Bolesny tydzień
dla piłkarzy Stali
w rozgrywkach IV Ligi. str. 30

KALENDARZ
IMPREZ
SPORTOWYCH

SOBOTA, 22 MAJA:
 15.00 – Boisko w Lipce, 23. ko-

lejka rozgrywek o mistrzostwo 
łódzkiej B-klasy, gr. I: Powsta-
niec Dobra – KS Wicher;

 16.00 – Stadion Leśny w Dmo-
sinie Drugim 1, 20. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo łódzkiej 
A-klasy, gr. II: Błękitni Dmosin 
– LKS Kalonka;

 17.00 – Stadion im. Mirosława 
Koprowskiego przy ul. Brzeziń-
skiej 24 w Strykowie, 32. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo IV 
Ligi: Zjednoczeni Stryków – 
ŁKS II Łódź;

 17.00 – Stadion Miejski w Ło-
wiczu, ul. S. Starzyńskiego 6/8; 
31. kolejka III ligi piłki nożnej 
– grupa I: KS Pelikan Łowicz – 
MMKS Concordia Elbląg;

 17.30 – Boisko sportowe LKS 
Orzeł  w Nieborowie, Nieborów 
26; 32. kolejka IV ligi piłki noż-
nej: LKS Orzeł Nieborów – PKS 
Polonia Piotrków Trybunalski;

NIEDZIELA, 23 MAJA:
 11.00 – Boisko w Śliwnikach 3, 

25. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo łódzkiej B-klasy, gr. 
II: Zryw Śliwniki – Huragan 
Swędów,

 11.30 – Hala Ksawerów w Ksa-
werowie, ul. Zachodnia 33; Finał 
A Wojewódzkiej Ligi Koszyków-
ki do lat 12 dziewcząt, mecz 
półfi nałowy: PTK A&D Pabiani-
ce – Towarzystwo Koszykówki 
Basket Stryków;

 12.00 – Boisko w Dobieszkowie 
63a, 20. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo łódzkiej A-klasy, 
gr. II: Struga Dobieszków – 
LZS Justynów;

 15.00 – Boisko w Kiernozi; 23. 
kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo skierniewickiej B-klasy, 
gr. VII: Kopernik Kiernozia – 
Iskra Głowno.

ŚRODA, 26 MAJA:
 16.30 – Stadion Miejski im. 10 

Pułku Piechoty w Łowiczu, ul. 
Jana Pawła II 3; Zaległy mecz 
2. kolejki II ligi wojewódzkiej 
piłki nożnej trampkarzy młod-
szych C1: MUKS Pelikan-2006 
Łowicz – KS Lechia 1923 To-
maszów Mazowiecki SA;

 19.00 – Boisko w Swędowie, ul. 
Główna 31; Zaległa 17. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo łódz-
kiej B-klasy, gr. II: Huragan 
Swędów – GKS Byszew.

CZWARTEK, 27 MAJA:
 18.00 – Boisko w Bielawach, 

Zaległa 15. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo skierniewickiej 
A-klasy, gr. IX: Sokół Popów – 
Start Złaków Borowy.

Motocross | I Runda MSPC

Strykowianie pokazali się z dobrej strony 
na otwarcie
W niedzielę, 16 maja na torze im. Kazimierza 
Witczaka w Strykowie odbyła się pierwsza 
w sezonie 2021 impreza motocrossowa. 
Zawody rozgrywane były w ramach I Rundy 
Mistrzostw Strefy Polski Centralnej i były udane 
pod niemal każdym względem. 

Nie dopisała kapryśna w ostat-
nich tygodniach i  uciążliwa dla 
wszystkich deszczowa pogoda, ale 
to jedyna rzecz, która mogła prze-
szkadzać. Łącznie na pierwszych 
tegorocznych zawodach pojawiło 
się aż 121 zawodników i  zawod-
niczek z 28 klubów, także zagra-
nicznych, w  tym 14-tka moto-
crossowców reprezentująca Klub 
Motorowy w  Strykowie. Udany 
debiut w roli dyrektora zawodów 
zanotował Dariusz Siuda, a do 
świetnej organizacji imprezy przy-
czynili się również Marcin Ko-
śmider i Zbigniew Orłamow-
ski. Sędzią zawodów był Hubert 
Barszczewski, a za chronometraż 
odpowiadał Franc Lukaszewicz.

W Strykowie pojawili się nie 
tylko najlepsi motocrossowcy 
centralnej Polski, ale też mocni 
zagraniczni zawodnicy z  Litwy. 
Podczas strykowskiej rundy roze-
grano po dwa wyścigi w dziewię-
ciu klasach, a jedna z nich – MX 
Masters – podzielona była dodat-
kowo na MX Masters 50+. I to 
właśnie w gronie zawodników tej 
kategorii jedyny medal dla Stry-
kowa wywalczył Krzysztof Bia-
łek, który był drugi. Motocros-
sowiec KM Stryków w  głównej 

rywalizacji zajął natomiast 10. 
miejsce. Pozostałym podopiecz-
nym trenera Tomasza Gaba-
ry nie udało się stanąć na podium. 
Najbliżej był Hubert Miśkie-
wicz, który po pierwszym prze-
jeździe w klasie MX B był trze-
ci, ale ostatecznie zajął pechowe 
4. miejsce. Strykowski zawodnik 
miał tyle samo punktów, co Patryk 
Szewczak z  MSM Hard Team, 
ale rywal wyprzedził go lepszym 
drugim przejazdem. Warto rów-
nież dodać, że oprócz rywaliza-
cji o  punkty w  MSPC na torze 
w Strykowie w ramach jazdy po-
kazowej pojawili się również naj-
młodsi w klasie 50 oraz mini.

Strykowscy zawodnicy szyku-
ją się teraz do kolejnej odsłony 
Mistrzostw Strefy Polski Central-

nej. II Runda tego cyklu odbędzie 
się w niedziele, 23 maja na torze 
w Kowali k. Kielc.  wp

 MX Kobiet:
1. Adria Skudutyte Litwa 100 pkt.

2. Agilia Skudutyte Litwa 88 pkt.

3. Julia Malinowska NZ 80 pkt.

 MX65:
1. Hubert Biżek MX Lipno 94 pkt.

2. Maks. Pawełczak MX Otopit Toruń 90 pkt.

3. Jakub Celej ŁKM Łowicz 76 pkt.

...9. Stanisław Krul KM Stryków 66 pkt.

...11. Mikołaj Kacprzak KM Stryków 61 pkt.

...13. Kacper Kośmider KM Stryków 57 pkt.

 MX 85:
1. Bartosz Jaworski MX Lipno 100 pkt.

2. Szymon Masarczyk MTR Osielec 84 pkt.

3. Eryk Farański AK Głogów 76 pkt.

 MX Junior:
1. Aleksander Świrczak MX Lipno 94 pkt.

2. Jan Kotowicz ŁKM Łowicz 94 pkt.

3. Mikołaj Stasiak DUUST Racing 78 pkt.

...14. Patryk Skotorek KM Stryków 55 pkt.

 MX Open:
1. Erlandas Mackonis LMSF 100 pkt.

2. Piotr Szczepanek ŚTM Moto-Max 84 pkt.

3. Mariusz Kubat Motopower Kleszczów 76 pkt.

...9. Damian Kwestarz KM Stryków 64 pkt.

 MX B:
1. Daniel Tarasiewicz ŁKM Łowicz

2. Paweł Beiz Lobo Racing Celestynów 88 pkt.

3. Patryk Szewczak MSM Hard Team 78 pkt.

4. Hubert Miśkiewicz KM Stryków 78 pkt.

...7. Przem. Skrzyniarz KM Stryków 68 pkt.

...8. Mariusz Majchrzak KM Stryków 66 pkt.

 MX C:
1. Łukasz Kolarz ŚTM Moto-Max 90 pkt.

2. Dawid Moczko AMK Gliwice 88 pkt.

3. Mat. Sobierski Motopower Kleszczów 88 pkt.

...11. Dominik Markowicz KM Stryków 56 pkt.

...20. Dawid Ubysz KM Stryków 43 pkt.

...24. Filip Superson KM Stryków 38 pkt.

...26. Damian Wąsik KM Stryków 16 pkt.

 MX Masters:
1. Paweł Wizgier ŁKM Łowicz 100 pkt.

2. Marcin Kawczyński MX Lipno 80 pkt.

3. Arkadiusz Mirecki HAWI Racing Team 80 pkt.

...10. Krzysztof Białek KM Stryków 60 pkt.

...15. Radosław Zdziarski KM Stryków 53 pkt.

 MX Masters 50+:
1. Robert Kaniewski KM X Racing Lesznowola

2. Krzysztof Białek KM Stryków

3. Grzegorz Dziekan AMK Grodków

 MX Quad Open:
1. Damian Rajczyk MKS Tryb Częstochowa 100 pkt.

2. Pitor Szczech KM X Racing Lesznowola 88 pkt.

3. Jakub Ziemiecki KM Cross Stare Babice 80 pkt.

 Klasyfi kacja klubowa:
1. ŁKS Łowicz 841 pkt.

2. MX Lipno 756 pkt.

3. KM X Racin Lesznowola 742 pkt.

4. KM Stryków 724 pkt.

5. Motopower Kleszczów 501 pkt.

Zawody w Strykowie 
organizacyjnie 
stały, jak zawsze 
na wysokim 
poziomie. 

Lekkoatletyka | Biegi przełajowe

LUKS Dwójka zadebiutował w konkurencjach lekkoatletycznych
W piątek, 7 maja młodzież LUKS Dwójki 
Stryków wystartowała w Mistrzostwach 
Województw Łódzkiego LZS w biegach 
przełajowych pod nazwą „Europejska Mila”. 
Dla strykowskiego klubu był to debiut w imprezie 
lekkoatletycznej.

W 2021r. strykowski klub po-
wołał do życia nową lekkoatle-
tyczną sekcję, w której instrukto-
rem został Łukasz Kaźmierczak 
– miłośnik triathlonu i nauczyciel 
wychowania fi zycznego w Szkole 
Podstawowej w  Bratoszewicach. 
W poprzednich latach uczniowie 
pod jego wodzą wielokrotnie bra-
li udział w biegowych zawodach, 
teraz ten kierunek ma być jeszcze 
mocniej zaznaczony dzięki przy-
należności klubowej. Powołanie 
sekcji lekkoatletycznej w  LUKS 
Dwójce Stryków było możli-
we dzięki aktywnym działaniom 
Urzędu Miasta w Strykowie oraz 
wsparciu fi nansowemu z  Gminy 
Stryków.

Zawody odbyły się w  par-
ku przy zespole pałacowym 

w  Wolborzu. Dla zdecydowanej 
większości młodych lekkoatle-
tów LUKS Dwójki był to debiut 
w  imprezie tej rangi. Organiza-
torzy podkreślali, że zaintereso-
wanie zawodami przerosło ich 
oczekiwania, a  na starcie stanę-
ło ponad 200 zawodniczek i  za-
wodników w różnych kategoriach 
wiekowych, w tym aż osiemnast-
ka reprezentantów LUKS Dwójki 
Stryków. Mimo debiutanckiej tre-
my strykowscy zawodnicy świet-
nie poradzili sobie na przełajowej 
trasie w Wolborzu. 

Najlepiej zaprezentował się Da-
wid Borkowski, który w kategorii 
rocznika 2010 i młodsi na 800 m 
trasie zajął wysokie, choć pecho-
we dla sportowca 4. miejsce. Tuż 
za  nim linię mety minał Hubert 

Jankowski. Świetnie zaprezen-
tował się także Szymon Kosma, 
który w kategorii rocznika 2006-
2007 na dystansie 1600 m był 
szósty. Obok wspomnianej trój-
ki, żółto-niebieskie barwy repre-
zentowali: Zuzanna Zelcer, Lena 
Kotus, Oliwia Walak, Julia Go-

cek, Wiktoria Kotowska, Doro-
ta Owadzień, Aleksandra Binias, 
Fabian Sasin, Iwo Kunikowski, 
Ignacy Drzewiecki, Mateusz Jan-
kowski, Bartłomiej Krasiński, Mi-
łosz Kaczmarek, Jan Gocek, Mar-
cel Kotus. Młodzi sportowcy teraz 
cierpliwie trenują i czekają na ko-

lejne starty, a najbliższy z nich pla-
nowany jest na początek czerwca 
w Bełchatowie. LUKS ma w pla-
nach także organizację własnej 
imprezy. Więcej informacji na 
profi lu LUKS Dwójki Stryków na 
Facebook’u oraz u instruktora Łu-
kasza Kaźmierczaka. wp

Krzysztof Białek jako jedyny zawodnik KM Stryków stanął na podium podczas zawodów I Rundy MSPC.
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Lekkoatletyka to nowa dyscyplina w LUKS Dwójce Stryków. Młodzi zawodnicy mają za sobą pierwsze starty.
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